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خبر

رئیس اتاق بازرگانی ایران در پانزدهمین نشست هیأت 
نمایندگان اتاق بازرگانی ایران، ضمن آرزوی موفقیت 
مسئولان  مشورت  بر  چهاردهم،  دولت  کابینه  برای 
درباره  خصوصی  بخش  با  دولت  کابینه  و  اقتصادی 
ناترازی های انرژی و تحمیل خسارات فراوانی که در 
پی قطعی ها برای فعالان تولیدی ایجاد می شود تاکید 
جبران  برای  که  است  موظف  نیرو  وزارت  که  کرد 

خسارات راهکار ارائه کند. 
به گزارش ایسنا، پانزدهمین نشست از دور دهم هیات 
نمایندگان  حضور  با  ایران  بازرگانی  اتاق  نمایندگان 
اتاق های سراسر کشور و تشکل های اقتصادی،  همزمان 
دولت  پیشنهادی  وزاری  بررسی  جلسات  برگزاری  با 
در مجلس برگزار شد تا مطالبات بخش خصوصی از 

دولت جدید نیز مطرح شود.
عملکرد سازمان تأمین اجتماعی قانونی نیست

در نطق پیش از دستور این جلسه، عماد مردانی- عضو 
بازرگانی  اتاق  عضو  و  ایران  اتاق  نمایندگان  هیات 
صنعت،  حوزه  اینکه  به  اشاره  ضمن  مرکزی-  استان 
خود  راه  سر  بر  بزرگ  مانع  دو  با  اشتغال  و  تولید 

روبرو است، اظهار کرد: مانع اول تحریم هاست که از سوی 
بیگانگان است و بحث امروز و دیروز نیست؛ آنچه که بیش 
از تحریم های داخل، فعالان را دچار ترس و نگرانی می کند، 
خودتحریمی های داخلی است که بیش از تحریم های خارجی، 

مقابل تولید قرار دارد.
از  اجتماعی  تامین  سازمان  متاسفانه  کرد:  تصریح  وی 
کارفرمایان خود دل بردیده و تصمیم گرفته تا تمام کسری های 
رفتار  این  کند؛  تامین  شرکت ها  از  حسابرسی  با  را  خود 
غیرقانونی، غیرشرعی و ناعادلانه ای است که پیش گرفته شده 
است. بنابراین بخش خصوصی نسبت به اقدامات، مقررات و 

بخش نامه های سازمان تأمین اجتماعی انتقاد دارد.
این فعال اقتصادی ادامه داد: روش های سازمان تامین اجتماعی 
برای تامین منابع بایستی حتماً موردبازنگری قرار گیرد؛ هیچ 
ندارند؛  وجود  موضوع  این  برای  قانونی  مستندات  و  شواهد 
ما از تحریم ها نمی ترسیم بلکه این خود تحریمی های داخل 
است که واهمه  داریم؛ به جرئت می توان گفت که با ادامه  این 
برد و طناب  به در نخواهد  روند، هیچ صنعتگری جان سالم 
این  تولیدکننده  از جیب  که  نمی توان  برید؛  خواهد  را  تولید 

منابع را تامین کرد.  
به اعتقاد این عضو اتاق بازرگانی ایران،  همه اعضای هیات 
نمایندگان اتاق ایران که تریبون در اختیار دارند، بایستی برای 
و  کنند  انتقاد  شرایط  به  نسبت  خود  موکلان  حقوق  احقاق 

خواستار اصلاح رفتار سازمان تامین اجتماعی باشند.
جلسات کمیته بررسی بودجه برگزار شود

در ادامه نشست، نادر طیبی- عضو هیات نمایندگان اتاق ایران 
و عضو اتاق بازرگانی شیراز- نیز ضمن اشاره به صورت  مالی 
حسابرسی های اتاق ایران، اظهار کرد: صورت مالی اتاق ایران 
بایستی تیرماه ارائه می شد اما هنوز این سند مالی ارائه نشده 
نیاز  مورد  مالی  مستند  این  که  دارد  بنابراین ضرورت  است؛ 

هیات نمایندگان هرچه سریع تر تهیه شود.
وی افزود: با کمیته بررسی بودجه اتاق ایران به عنوان مجموعه 
و  می شود  برخورد  زینتی  به شکل  ایران  اتاق  مالی  مشورتی 
بعد از تصویب بودجه جلسات این کمیته به فراموشی سپرده 
شده است. باید جلسات این کمیته مجدداً تشکیل شود و به 
حل مسائل مالی اتاق ایران کمک کند. البته به برخی از احکام 
این کمیته بی توجهی می شود که باید مورد توجه قرار گیرد. 
در سند بودجه اتاق ایران به مسئله بازنشستگی توجه شده اما 
درباره  نباید  می شود.  برخورد  سلیقه ای  شکل  به  ماده  این  با 
کمیته  درباره  کنیم.  برخورد  سلیقه ای  بازنشستگی  موضوع 

انتصابات باید گزارشی ارائه شود.
طیبی پیرامون کارگروه اصلاح ساختار ۱۳ نفره هم خاطرنشان 
کرد: باید این کارگروه تشکیل شود اما به این موضوع تابه حال 
توجه نشده است. بحث اصلاح ساختار در سند بودجه ردیف 
ارائه  مالی  صورت های  هنوز  متاسفانه  اما  دارد؛  جداگانه ای 
نشده و لازم است که در این سند هزینه ساختمان ها هم لحاظ 

شود. همچنین مشخص شود اتاق ایران چه مبلغی به مجموعه 
ساختمان سازی پرداخت کرده و یا باید پرداخت شود. در زمان 
ارائه صورت مالی گزارش پیشرفتی از وضعیت پارکینگ اتاق 

ایران ارائه شود.
جایگاه امروز زنان، نسبتی با توانمندی های آنان ندارد

هیات  امروز  نشست  جلسه  دستور  از  پیش  پایانی  نطق  در 
هیات  عضو  ایزدی-  مژگان  ایران،  بازرگانی  اتاق  نمایندگان 
نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان- بر موضوع جایگاه زنان در 
فعالیت ها، نسبت به جایگاه امروز زنان در امور گلایه کرده و 
ضمن تاکید بر اینکه  این جایگاه هیچ نسبتی با توانمندی های 
اتاق  بانوان در  زنان ندارد، اظهار کرد: تشکیل شورای عالی 
زنان  شبکه سازی  دنبال  به  ما  و   شده  برنامه ریزی  اصفهان 
با تبعیض مثبت، راه را برای حضور بیشتر  تا  توانمند هستیم 

آن ها در عرصه های مختلف اقتصادی و اجتماعی باز کنیم.
این عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران، با بیان اینکه 
نسبت اشتغال زنان ۱۱.۶ است، تصریح کرد: سؤال مهم این 
است که چرا حضور زنان در سمت های مدیریتی محدود است 
درحالی که حضور آنان به افزایش شفافیت و کاهش فساد مالی 
برابر زنان  منجر می شود. توسعه پایدار بدون حضور فعال و 

ناممکن است؟
فراموش  تصمیم گیری ها  در  خصوصی  بخش  با  مشورت 

نشود
صمد  جلسه،  این  دستور  از  پیش  نطق های  اتمام  از  پس 
حسن زاده- رئیس اتاق بازرگانی ایران- اظهار کرد: این روزها 
در آستانه تحول بسیار بزرگ در تشکیل کابینه دولت چهاردهم 
وزرای  و  مسئولان  برای  موفقیت  آرزوی  ضمن  داریم؛  قرار 
جایگاه  شایسته  انتخاباتی  هستیم  امیدوار  چهاردهم،  دولت 
وزارتخانه و مسئولیت ها را شاهد باشیم تا بتوانند برای مردم 
پیش برد  را  کشور  رئیس جمهور  و  باشند  ارزشمند  کشور  و 
بخش  به  توجه  حوزه   در  به ویژه  و  وی  اهداف  و  برنامه ها 

خصوصی کمک کنند.
 وی افزود: واقعیت این است که طی سال های اخیر، شرایط 
نوسانات  نقدینگی،  مسائل  و  نداشته  خوبی  شرایط  اقتصادی 
و...  متعدد  قوانین  خلع الساعه،  دستورالعمل های  ارز،  نرخ 
ارتباط  است.  کرده  دشوار  اقتصادی  فعالان  برای  را  شرایط 
با بخش خصوصی  در بسیاری موارد کمرنگ شده و شرایطی 
ایجاد شده که تمام واحدهای تولیدی با مشکلات بزرگ دست 
و پنجه نرم کرده اند؛ بنابراین خواستار این هستیم که در اولین 
بخش خصوصی  با  همفکری  و  کارشناسی  جلسات  فرصت، 
بخش  نظرات  از  تا  برگزار شود  وزرا  از مشخص شدن  پس 
خصوصی برای رفع مشکلات در کوتاهترین زمان ممکن، بهره 

گرفته شود.
کرد:  خاطرنشان  ایران  بازرگانی  اتاق  در  مسئول  مقام  این 
امروزه ناترازی ها در حوزه انرژی شامل برق و گاز و ناترازی  
زیرساخت های اقتصادی و... مشکلات بسیاری را برای فعالان 
ایجاد کرده و با کمبود منابع مالی مواجه کرده است که حل 

شرایط  این  در  البته  بود؛  خواهد  بزرگی  کار  آن ها، 
انتظار معجزه از دولت چهاردهم نداریم اما امیدوار 
هستیم که دولت در مسیر اصلاح مشکلات گام بردارد 
ناترازی ، فکری اساسی شود.  و برای رفع معضلات 
البته بخش خصوصی هم باید در این مسیر گام هایی 

بردارد و برای حل مشکلات خود تلاش کند.
بایستی  کرد:  تصریح  ایران  بازرگانی  اتاق  رئیس 
بهره وری واحدهای اقتصادی خود را بالاتر ببریم؛ اما 
متاسفانه در مسائل به جای آنکه برنامه های بهره وری 
را ارتقا دهیم و از ظرفیت ها استفاده شود، امکانات 
شرایط  این  در  که  می کنند  بیشتر  را  ماشین آلات  و 
باید  صنایع  البته  نیست.  درستی  کار  برق،  ناترازی 
تکنولوژی  با  را  خود  صنایع  اگر  شود،  نوسازی 
و  می روند  از دست  ما  واحدهای  ندهیم  تطبیق  دنیا 

نمی توانیم کار رقابتی انجام دهیم.
کشور  برای  سختی  شرایط  داد:  ادامه  حسن زاده 
تا  کنیم  کار  دولت  کنار  در  باید  ما  و  پیش آمده 
شرایط  شود.  برطرف  کشور  اقتصادی  مشکلات 
واحدهای  تمامی  و  نیست  خوب  کشور  اقتصاد 
می خواهیم  دولت  از  ما  هستند  روبه رو  مشکلاتی  با  تولیدی 
در  مشکلات  این  رفع  برای  خصوصی  بخش  با  همفکری  با 
مشکلات  مشخص،  زمان  در  تا  کند  اقدام  مدت،  کوتاه ترین 

اقتصادی، حل شود.
از  خود  انتظارات  خصوصی،  بخش  به عنوان  ما  افزود:  وی 
ارسال  جمهوری  ریاست  دفتر  به  مکتوب  بصورت  را  دولت 
کرده ایم. خواسته ما متعهد بودن به قانون بهبود مستمر کسب و 
کار به ویژه ماده ٢۵ آن است که طبق آن، در زمان کمبود برق 
و گاز و مخابرات، اولویت قطع این منابع واحدها باشد. هرگاه 
دولت به دلیل کمبودها، روبرو بوده است، اولویت را قطعی 
برق و گاز و مخابرات شرکت ها قرار می دهند و مقطعی جریان 

برق یا گاز را قطع می کند.
برای قطعی های برق راهکار ارائه دهید  

قطعی  به  تصمیم  اگر  اینجا  در  کرد:  خاطرنشان  حسن زاده 
بخش  خسارات  جبران  برای  که  است  موظف  دولت  است، 
تولید راهکارهای مناسب را ارائه کند.  نمی شود که هر زمان 
که وزارت نیرو خواست، در از مقطعی برق واحدها را قطع 
کند بدون آنکه جبران خسارات واحدها را در نظر داشته باشد. 
را  هنگفتی  و ضررهای  نیفتاده  اتفاقی  چنین  تاکنون  متاسفانه 
واحدها متحمل شده اند. قطعی دو روز در هفته برق برای اکثر 
شرکت های بخش خصوصی و به ویژه بخش صنعت در تیرماه، 
باعث شده تا فعالیت بخش خصوصی مختل شود و با تعطیلی 
بنگاه، تولید با کاهش روبرو شود و به دنبال آن زنجیره تولید 

محصولات دچار اختلال شود.
گفت:  تیرماه،  شامخ  گزارش  به  اشاره  ضمن  ادامه  در  وی 
همچنان  خصوصی،  بخش  فعالان  برای  اقتصادی  وضعیت 
تیرماه  در  اقتصاد  کل  شامخ  روند  نمی شود.  ارزیابی  مناسب 
به طور محسوس کاهش یافته و وضعیت فعالیت کسب وکارها 
بخش  در  است.  تضعیف  حال  در  همچنان  اقتصاد  کل  در 
ماه   ۳۶ طی  به طوری که  بوده،  بدتر  به مراتب  اوضاع  صنعت 
اخیر، عدد شامخ صنعت به کمترین مقدار خود رسیده است. 
نکته نگران کننده آن است که در تیرماه، کل ۱٢ رشته فعالیت 

بخش صنعت با کاهش شاخص کل روبرو بوده اند.
سکان نهاد پولی به فردی واگذار شود که دغدغه تولید 

و صادرات داشته باشد
رئیس کل  انتخاب  با  رابطه  در  ایران  بازرگانی  اتاق  رئیس 
بانک مرکزی، اظهار کرد: با توجه به اینکه طی سال های اخیر 
مختلف  مصوبات  و  دستورالعمل ها  ابلاغ  دلیل  به  به کرات 
بنابراین  شده اند؛  سردرگمی  دچار  اقتصادی  فعالان  ارزی، 
ندارند؛  را  مالی  و  ارزی  مسائل  برای  تصمیم گیری  امکان 
بنابراین انتظار می رود سکان نهاد پولی به فردی واگذار شود 
که دغدغه تولید و صادرات داشته باشد و بخش خصوصی را 
نه اینکه بدون اخذ  در تصمیم سازی های خود مشارکت دهد؛ 
نظر از بخش خصوصی و مشورت با آن ها، دستورالعمل های 

خلق الساعه ابلاغ کنند.

در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران عنوان شد

نمی شود که وزارت نیرو هر وقت خواست 
برق و گاز صنایع را قطع کند! 

وجود تاکسی های اینترنتی از جمله سرویس های مطلوب برای 
جابه جایی متقاضیان در شهر محسوب می شوند اما ارایه این 
قیمت و  افزایش  از جمله  با چالش هایی  این روزها  خدمات 
تعرفه کرایه ها و در نتیجه نارضایتی مسافران همراه شده است، 
مساله ای که با توجه به مشخص نبودن متولی دقیق این حوزه، 

انتظار می رود هرچه زودتر تعیین تکلیف شود. 
بر نحوه رفت  فناوری  امروزه تکنولوژی و  ایسنا،  به گزارش 
و آمد شهروندان هم تأثیر گذاشته است چراکه با در دسترس  
زمان  هر  در  می توانند  مردم  اینترنتی،  تاکسی  خدمات  بودن 
برای  نیستند  مجبور  دیگر  و  کنند  رزرو  تاکسی  مکان  هر  و 
باید  بیشتر  آشنایی  برای  باشند.  انتظار  در  ساعت ها  کار  این 
گفت اصطلاح »تاکسی اینترنتی« معمولًا به استفاده از فناوری 
نقل  یا حمل و  تاکسی  ارائه خدمات  برای  اینترنت  آنلاین و 

اشاره دارد.  
پرداخت هزینه به روش های مختلف، دسترسی شبانه روزی به 
تاکسی اینترنتی، اطلاع از مدت زمان سفر، پشتیبانی و حفظ 
مزیت هایی  از جمله  رانندگان  برای  کارآفرینی  و  امنیت سفر 
است که تاکسی های اینترنتی در مقایسه با تاکسی های قدیمی 

برخوردارند.
با  سرویس  این  تمایز  سبب  که  ویژگی  مهم ترین  شاید  اما 
ساعته   ٢۴ بودن  دسترس  در  بتوان  را  می شود  سنتی  روش 
تاکسی های اینترنتی دانست؛ درواقع سیستم آنلاین ٢۴ ساعته 
این امکان را به رانندگان داده که در هر ساعتی از شبانه روز 
کار کنند و در مقابل مسافران هم به همین منوال در هر ساعتی 
بتوانند درخواست خودرو را ثبت و در اسرع وقت به مقصد 
که  مسافر  نقل  و  حمل  مدرن  سیستم  برخلاف  برسند؛  خود 
تعداد انگشت شماری از تاکسی های قدیمی شبانه روزی کار 

می کردند.    
با وجود آنکه در ابتدای راه تاکسی های اینترنتی تا حد بسیاری 
توانستند رفت و آمد شهروندان را تسهیل کنند اما وجود برخی 
نارضایتی ها از سوی شهروندان و مسافران فعالیت آنها را زیر 
ذره بین برده است که هشداری برای آنها محسوب می شود.   

کاربران  گلایه  دنبال  به  گذشته   سال  اواخر  مثال  طور  به 
حکومتی  تعزیرات  سازمان  پیگیری های  با  دارم  عجله  گزینه 
و  قیمت  آن  از  پس  که  شد  حذف  اینترنتی  تاکسی های  از 
سازمان  موضوع  این  از  پس  البته  کرد.  پیدا  افزایش  کرایه ها 
تعزیرات نسبت به  کاهش سرویس یا افزایش قیمت تاکسی 
اینترنتی هشدار داد که مصداق تخلف است و از مردم   های 
درخواست کرد اگر با این مسائل مواجه شدند با سامانه ۱۳۵ 

تماس و اعلام شکایت کنند.
قیمت  تعادل  عدم  به   نارضایتی ها  از  بخشی  روزها  این  اما 
اعلام  مسافران  که  گونه ای  به  می شود؛  مربوط  کرایه های  و 
می کنند مسیر نسبتا طولانی که تا چند ماه قبل قیمت مناسبی 
است.  کرده  پیدا  افزایش  برابر  سه  الی  دو  کرایه  با  داشت، 
موضوعی که به گفته مسافران برای مسیرهای نزدیک که انتظار 
می رود کرایه و هزینه کمتری دریافت شود نیز صدق می کند 
و براین باورند درصورت تداوم این روند اقبالی که نسبت به 
تاکسی های اینترنتی وجود داشت ممکن است خدشه دار شود.

تاکسی های  برای  مشخص  متولی  یک  شدن  مشخص  لزوم 
اینترنتی

اگرچه بخشی از رخداد چنین مسئله ای به تاکسی های اینترنتی  
هم  قیمت گذاری  برای  متولی  نبودن  مشخص  اما  بازمی گردد 
در این زمینه هم تأثیرگذار است. به طور مثال عضو کمیسیون 
عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر تهران خرداد ماه 
اعلام کرده است در جایگاه کلان، وزارت کشور باید تدبیری 

بر  شهرداری ها  نظارت  سازوکار  و  اختیارات  که  بیاندیشد 
تاکسی های اینترنتی به گونه ای باشد که کارکرد ملی شرکت ها 

را دچار اختلال نکند.  
وی معتقد است اینکه نظارت شورا و شهرداری بر تاکسی های 
برسد،  نتیجه  به  شهری  مدیریت  از  دوره  این  در  اینترنتی 
اینترنتی  اما مسئله این بوده که شرکت های  امکان پذیر است؛ 
اگر  می کنند.  ارائه  خدمات  شهرها  تمام  در  ملی  مقیاس  در 
قرار باشد به ازای هر شهر، نظارت بر شرکت های تاکسی های 
اینترنتی شکل بگیرد مدل نظارتی متفاوت و متناسب با شرایط 
که  می آید  پیش  پرسش  این  و  گرفت  آن شهر شکل خواهد 
شرکت اینترنتی با کدام بخش باید هماهنگ باشد؟ باید شرایط 
شرکت های تاکسی اینترنتی را نیز در نظر بگیریم؛ ما نمی گوییم 
قائل به این نیستیم که شهرداری ها باید به این تاکسی ها نظارت 

کنند اما چگونگی آن هنوز مشخص نشده است.
شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  یک  راستا  این  در 
تاکسیرانی  سازمان  می رود  انتظار  است  کرده  تاکید  اسلامی 
شاهد  دیگر  تا  شود  اینترنتی  های  تاکسی  بر  نظارت  متولی 
قیمت گذاری های سلیقه ای در این حوزه نباشیم. باید بپذیریم 
که متولی هر صنفی باید یک مجموعه باشد، در شرایطی که 
اما این سازمان مجوز  ما سازمان تاکسیرانی در کشور داریم 
انتظار  اینترنتی را نداشته باشد چگونه  نظارت بر تاکسی های 

داریم قیمت گذاری ها نیز به درستی صورت گیرد؟
وضعیت  می خواهیم  اگر  تحلیلگران،  اعتقاد  به  اساس  این  بر 
تاکسی های اینترنتی در سطح کشور سامان پیدا کند، لازم است 
که متولی این حوزه در سطح کشور یک دستگاه باشد. تاکسی 
تاکسیرانی  سازمان  ضوابط  برابر  اما  دارد،  تعریف  اینترنتی 

نمی تواند بر قیمت گذاری این بخش ورود پیدا کند.
ساماندهی  برای  آیا  که  دارد  وجود  سوال  این  نتیجه  در 
بخش سازمان  این  متولی  که  است  اینترنتی لازم  تاکسی های 
بساط  بخشی  چند  متولی گری  آیا  شود؟  کشور  تاکسیرانی 
نابسامانی قیمت ها را درست کرده و سبب شده نظارت دقیقی 

در این حوزه صورت نگیرد؟

مسیر کوتاه و قیمت نجومی تاکسی های اینترنتی!

معاون وزیر کار خبر داد
کاهش 100 هزار نفری آمار مقرری 

بگیران بیمه بیکاری

معاون روابط کار وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از کاهش 
 ۱۴۰ به  نفر  هزار   ٢۴۰ از  بیکاری  بیمه  بگیران  مقرری  آمار 
هزار نفر در دو سال گذشته خبر داد و گفت: طی این مدت 
با همکاری تشکل ها مدت زمان رسیدگی به دعاوی کار را 

به ۴۰ روز رساندیم. 
همایش  در  رعیتی فرد  حسین  علی  ایسنا،  گزارش  به 
توانمندسازی و توسعه سازمان های کارگری و کارفرمایی از 
بین  به عنوان حلقه واسط  تشکل های کارگری و کارفرمایی 
دولت و آحاد جامعه یاد کرد و گفت: تشکل های مردمی در 
تحقق بسیاری از اهداف و برنامه ها می توانند به کمک بیایند.

تشکل ها  به  مربوط  مقررات  بهسازی  به  اشاره  ضمن  وی 
گفت:این مسایل و مقررات نیازمند اصلاح و آسیب شناسی 
مشارکت  تا  کردیم  تلاش  گذشته  سال  سه  در  ما  و  است 

تشکل ها افزایش یابد و نقطه ضعف ها مدیریت شود.
معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح 
کرد: اگر در شورای عالی کار یا شورای عالی حفاظت فنی 
سه جانبه گرایی ایجاد نشده بود قطعا در مدیریت امور دچار 
مشکل شده بودیم ولی خوشبختانه در دولت سیزدهم حضور 
تشکل های جدی و تقویت شد به نحوی که در دولت شهید 
امنا  هیات  در  نیز  بازنشستگان  کانون  بار  اولین  برای  رئیسی 

حضور داشتند.
وی در ادامه از کاهش مقرری بگیران بیمه بیکاری خبر داد و 
گفت: در سه سال گذشته تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری 
از ٢۴۰ هزار نفر به ۱۴۰ هزار نفر کاهش یافت و با همکاری 
را کاهش  کار  از  ناشی  و  توانستیم حوادث شغلی  تشکل ها 
دهیم. همچنین با همکاری تشکل ها مدت زمان رسیدگی به 
دعاوی کار در این مدت به ۴۰ روز رسید و چند سامانه نیز از 
طریق فضای مجازی در حوزه دعاوی کار، قراردادهای شغلی 

و حوادث ناشی از رونمایی و راه اندازی شد.
هزار  با ۱۱۰  بنگاه   ۹۴۰ مدت  این  فرد، طی  رعیتی  گفته  به 
کارگر دارای معوقات حقوقی بودند که این عدد به ۶۰۷ بنگاه 
بیمه بیکاری از ٢۴۰  کاهش پیدا کرد و آمار مقرری بگیران 
هزار نفر در شهریور ۱۴۰۰ به ۱۴۰ هزار نفر در سال جاری 

کاهش پیدا کرد.

نامه ای هشداری  با صدور  بازرسی  اقتصادی سازمان  معاون 
برای بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی جهت تسهیلات 
ازدواج و فرزندآوری خواستار اصلاح محدودیت زمانی ثبت 

نام تسهیلات تکلیفی در سامانه شد.
به شکایات  متعدد در درگاه رسیدگی  ثبت شکایات  در پی 
سازمان بازرسی )ir.۱۳۶( پیرامون مشکل ثبت نام تسهیلات 
تکلیفی ازدواج و فرزندآوری در سامانه بانک مرکزی، ستار 
به  نامه ای  طی  بازرسی  سازمان  اقتصادی  معاون  شیرعالی 

رئیس کل بانک مرکزی هشدار داد.
در این نامه تصریح شده است: در راستای اجرای ماده )۶۸( 
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت و همچنین وفق 
 ،۱۴۰۳ سال  بودجه  قانون   )۱۳( تبصره  )ث(  بند   )۱( جز 
محل  از  مکلف اند  بانکی  غیر  اعتباری  مؤسسات  و  بانک ها 
حسب  بانکی  شبکه  قرض الحسنه  جاری  و  پس انداز  منابع 
ایران  اسلامی  جمهوری  مرکزی  بانک  ابلاغی  دستورالعمل 
مورخ ٢۸ فروردین ۱۴۰۳ تسهیلات ازدواج و فرزندآوری را 

به واجدین شرایط پرداخت کند.
وی تاکید کرده است: در ماده )۱-۴( این دستورالعمل، بیان 
جهت  فرزندآوری  و  ازدواج  وام  متقاضیان  کلیه  که  شده 
دریافت تسهیلات مذکور ابتدا باید از طریق سامانه تسهیلات 
قرض الحسنه به نشانی Ve.cbi.ir ثبت نام نموده و فرم مربوطه 
را تکمیل کنند؛ اما ملاحظه شد که در سال جاری در بانک 
مرکزی رویه ای اتخاذ شده که روزانه و در ساعاتی خاص، 
سامانه مذکور تعداد محدودی متقاضی را برای برخی بانک ها 
پذیرش می کند. این در حالیست که به غیر از مشکلات کمبود 
منابع بانک ها و افزایش مبلغ تسهیلات ازدواج و فرزند آوری 
امکان  به گونه ای شده که عدم  در سال جاری، رویه حاکم 
ثبت نام متقاضیان در سامانه مذکور منجر به بروز نارضایتی 
بیشتری در بین مردم گردیده و حجم قابل توجهی از شکایات 

روزانه این سازمان به این موضوع اختصاص یافته است.
خطاب  نامه  این  پایان  در  بازرسی  سازمان  اقتصادی  معاون 
اجرای  تاکید کرده است که در  بانک مرکزی  به رئیس کل 
بند )ج( ماده )۱۱( قانون تشکیل سازمان بازرسی کل کشور 
و ماده )۴٢( آئین نامه اجرایی آن )مبنی بر ارسال به هنگام 
وقوع  از  پیشگیری  برای  هشداردهنده  نظارتی  گزارش های 
هرگونه تخلف و سو جریان( ضمن بررسی موضوع و اصلاح 
ثبت نام  زمان  کاهش  منظور  به  لازم  اصلاحی  تدابیر  فرایند، 
کل  بازرسی  سازمان  گزارش،  بنابراین  شود؛  اتخاذ  متقاضی 
محور  فناوری  رویکرد  با  همگانی  نظارت  بخش  در  کشور 
و توجه نسبت به نظارت هوشمند، درگاهی را تحت عنوان 
راه   IR.۱۳۶ آدرس  به  الکترونیک  نظارت  یکپارچه  درگاه 
اندازی کرده است که مردم می توانند نسبت به طرح شکایت 

و گزارش فساد، اقدام کنند.

گلایه متقاضیان وام ازدواج و 
فرزندآوری 

سازمان بازرسی به بانک 
مرکزی هشدار داد

پیشتازی کامالا هریس در نظرسنجی های انتخاباتی 
آمریکا 

جمهوری  ریاست  دموکرات  نامزد  شده،  انجام  نظرسنجی های  طبق 
آمریکا پیشتاز رقابت های انتخاباتی است. بر اساس نظرسنجی انجام 
نظرسنجی  نیوز و موسسه  بی سی  ای  واشنگتن پست،  توسط  شده 
»اپیسوس« »کامالا هریس«، معاون رئیس جمهور ایالات متحده و نامزد 
دموکرات ریاست جمهوری آمریکا ۴۹ درصد آرا و »دونالد ترامپ«، 
خود  به  را  کنندگان  شرکت  آرای  درصد   ۴۵ جمهوری خواه  نامزد 
اختصاص داده اند. طبق این گزارش، این نظرسنجی به صورت آنلاین 
طی روزهای ۹ تا ۱۳ آگوست بین دو هزار و ۳۳۶ بزرگسال آمریکایی 

انجام شد.
دوران  در  آمریکا  بودجه  کسری  شدید  افزایش 

بایدن 
بر اساس محاسبات اسپوتنیک مبتنی بر داده های وزارت خزانه داری 
آمریکا، کسری بودجه این کشور در دوران ریاست جمهوری بایدن 
به بالاترین رقم خود یعنی ۶.۶ تریلیون دلار رسیده است. هزینه های 
آمریکا در سه سال و نیم گذاشته و در دوران ریاست جمهوری جو 
بایدن با رقم ۶.۶ تریلیون دلار از درآمد دولت بیشتر بوده و این بالاترین 
رقم در کل تاریخ داده های آماری است.در سال ٢۰٢۱، این شاخص 
٢.۸ تریلیون دلار یا ۱۳ درصد تولید ناخالص داخلی بود.به نقل از 
خبرگزاری اسپوتنیک، در سال ٢۰٢٢، تراز منفی ۱.۴ تریلیون دلار یا 
۶.۳ درصد تولید ناخالص داخلی بود اما سال گذشته میلادی این میزان 
به ۱.۷ تریلیون دلار یا ۷.۶ درصد تولید ناخالص داخلی افزایش یافت.

رقبای هندی زیرآب واتس اپ، سیگنال و تلگرام را 
زدند

خواستند  کشور  این  رگولاتور  از  هند  در  مخابراتی  اپراتورهای 
اپلیکیشن های پیام رسان و مکالمه محبوب مانند واتس اپ، سیگنال و 
تلگرام تحت قانون جدید ارتباطات، ملزم شوند برای فعالیت، مجوز 
مخابراتی شامل  بزرگ  ایسنا، شرکت های  به گزارش  کنند.  دریافت 
اپراتورهای  انجمن  و  آیدیا  ودافون  ایرتل،  بهاراتی  جیو،  ریلاینس 
درخواست،  اند.این  کرده  مطرح  را  درخواست  این  هند،  سلولاری 
منعکس کننده نگرانی های رو به رشد در میان اپراتورهای مخابراتی است 
که سرویس های ارتباطی معروف به OTT )خدمات چند رسانه ای در 
فضای اینترنت( باید مشابه خدمات مخابراتی سنتی، ساماندهی شوند. 
درخواست مجدد اوکراین برای تسلیحات دور برد 

رئیس جمهور اوکراین بار دیگر خواستار تحویل تسلیحات دور برد 
از متحدین غربی اش شد.  »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین، 
متحدین  از  روسیه  منطقه کورسک  در  نیروهایش  پیشروی  دنبال  به 
غربی اش خواست تا فورا تسلیحات دور برد برای نیروهای این کشور 
فراهم کنند.زلنسکی در پیامی ویدئویی   گفت: »توانایی نیروهای نظامی 
اوکراین برای استفاده از چنین تسلیحاتی در برابر روسیه، مهم ترین 
مشکل استراتژیک این جنگ است«. وی تاکید کرد: » در این لحظه،  

فقدان اتخاد تصمیمات لازم از سوی متحدین غربی مان وجود دارد«. 
امتناع نتانیاهو از ملاقات با وزیر خارجه انگلیس 

انگلیس  خارجه  وزیر  با  ملاقات  از  رژیم صهیونیستی  نخست وزیر 
کرد.   امتناع  بین المللی  کیفری  دیوان  در  کشورش  موضع  دلیل  به 
رسانه های اسرائیلی گزارش دادند که »بنیامین نتانیاهو«، نخست وزیر 
انگلیس  وزیرخارجه  لامی«،  »دیوید  با  ملاقات  از  رژیم صهیونیستی 
در طول سفر روز جمعه   او به اراضی اشغالی  امتناع کرد. بر اساس  
گزارشات  دلیل این تصمیم نتانیاهو موضع انگلیس در قبال پرونده 
اسرائیل در دیوان کیفری بین المللی است. رسانه های اسرائیلی گزارش 
دادند: »دولت انگلیس  چندین بار برای نشست با نتانیاهو درخواست 
کرده است، اما به آنها گفته شد این مسئله با برنامه های نتانیاهو تداخل 

زمانی دارد«.
ابراز بدبینی بولتون به مذاکرات آتش بس غزه 

مشاور اسبق امنیت ملی آمریکا گفت که مذاکرات آتش بس فعلی درباره 
غزه بنا نیست به نتیجه برسد. »جان بولتون« مشاور اسبق امنیت ملی 
آمریکا نسبت به مذاکرات توافق آتش بس ابراز بدبینی کرد. بولتون گفت: 
»به اینکه پایان مذاکرات آتش بس نزدیک است بسیار بدبینم«.  یک مقام 
ناشناس آمریکایی روز جمعه به آسوشیتد پرس گفت که میانجی گران 
برای یک قرارداد آتش بس و تبادل اسرا آماده می شوند. بولتون  گفت: 
»سوال اصلی این است که دقیقا چه چیز قرار است به اضافه تبادل اسرا 
رخ دهد؟ و این موضوعی است که به عقیده من اسرائیل و حماس  

بسیار در آن اختلاف دارند«.
هشدار روسیه به کی یف در قبال حمله به نیروگاه 

کورسک 
وزارت دفاع روسیه اعلام کرد که در صورت حمله رژیم کی یف به 
نیروگاه هسته ای کورسک، با اقدامات نظامی سخت پاسخ خواهد داد. 
وزارت دفاع روسیه  هشدار داد: » هرگونه تلاشی از سوی اوکراین برای 
حمله به نیروگاه هسته ای کورسک پاسخی فوری و سخت به دنبال 
خواهد داشت«. این وزارت خانه در بیانیه خود اعلام کرد: » اگر رژیم 
کی یف اقدام به اجرای نقشه های مجرمانه ای کند که هدف شان ایجاد 
فاجعه در بخش اروپایی این منطقه،  با آلودگی رادیواکتیوی مناطق 
وسیع است، بلافاصله اقدامات نظامی و فنی مناسب انجام خواهد در 

پاسخ به ایم حمله انجام خواهد شد«. 
افشاگری رسانه عبری از تحلیل اشتباه ارتش رژیم 

صهیونیستی قبل از ۷ اکتبر
بر اساس گزارش ها، افسران اطلاعاتی رژیم صهیونیستی با وجود رویت 
انجام حمله ای  به  به اشتباه تشخیص دادند که حماس قادر  سندی، 
گسترده به اراضی اشغالی نیست یا تمایلی به انجام آن ندارد و بعد 
اطلاعاتی که در اختیار داشتند، نادیده گرفتند. از زمان عملیات فلسطینی 
لرزه  به  را  اشغالی  اراضی  که  اکتبر ٢۰٢۳  هفتم  در  الاقصی  طوفان 
درآورد و صهیونیست ها را در بهت فرو برد، بارها گزارش هایی درباره 
شکاف های اطلاعاتی رژیم صهیونیستی قبل و بعد از این عملیات منتشر 
شده است.گزارش تلویزیونی شبکه ۱٢ رژیم صهیونیستی، تازه ترین 
مورد از سلسله افشاگری هایی است که نشان می دهد احتمالا چه نوع 
اطلاعاتی از عملیات هفتم اکتبر در دست صهیونیست ها بوده و به حمله 

قریب الوقوع حماس اشاره داشته است.
وزیر دفاع انگلیس: اوکراین حق اجرای عملیات در 

خاک روسیه را دارد
وزیر دفاع انگلیس در ادامه حمایت های جانبدارانه کشورش از جنگ 
اوکراین در قلمروی روسیه مدعی شد کی یف در راستای »حق دفاع 
اجرا کند. »جان  شخصی« می تواند عملیات در داخل خاک روسیه 
هیلی« وزیر دفاع انگلیس با انتشار یک مقاله به تعریف از حمایت های 
نظامی کشورش از اوکراین پرداخته و نوشت انگلیس به رغم عملیات 
نفوذ اخیر کی یف در منطقه کورسک در خاک روسیه »باید به اینکه 
اوکراین از تسلیحات بریتانیایی استفاده می کند، افتخار کند.«جان هیلی 
اجرای  شامل  اوکراین  »دفاع شخصی«  کرد حق  ادعا  مقاله  این  در 
عملیات در داخل روسیه تا زمانی که طبق قوانین بین المللی باشند، 

می شود.
ژنرال صهیونیست: طولانی کردن جنگ خطرناک تر 

از شکست ۷ اکتبر است
ژنرال سرشناس صهیونیست و از رهبران حزب کارگر رژیم صهیونیستی 
تأکید کرد جنگ غزه به ابزاری در دست نتانیاهو برای تحقق اهداف 
رژیم  کارگر  حزب  رهبر  گولان«  »یائیر  است.  شده  تبدیل  سیاسی 
امنیت  برای  تهدیدی  جنگ  کردن  طولانی  کرد:  اعلام  صهیونیستی 
اسرائیل است. راه حل، امضای معامله تبادل اسرا و آتش بس است.

امنیت  وی در مقاله ای در روزنامه هاآرتص نوشت: گناه رها کردن 
اسرائیل و شکست مکرر و طولانی کردن غیرضروری جنگ بزرگتر از 
مسئولیت مستقیم شکست هفتم اکتبر است. ادامه جنگ بهای سنگینی 
برای سربازان و رهبرانی دارد که بعد از ۴۵ روز از جنگ مستمر تمرکز 

خود را از دست داده اند.
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فرمانده انتظامی بندرانزلی خبر داد
کشف ۸ دستگاه استخراج ارز 
دیجیتال غیرمجاز در شهرک 

صنعتی بندرانزلی

 مدیرکل محیط زیست استان گیلان :
سنبل آبی در بیش از ۲ هکتار از 

غرب تالاب انزلی پاکسازی شد درصد   ۵۱ گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
شالیزارهای استان را آماده برداشت دانست و گفت: 
برداشت  استان  شالیزارهای  از  هکتار  هزار   ۴۹ در 

مکانیزه برنج انجام شده است. 
صالح محمدی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، ۱۲۰ 
هزار هکتار از شالیزارهای استان گیلان را در مرحله 
رسیدگی دانست و اظهار کرد: شاهد برداشت برنج 

در ۶۱ هزار هکتار از شالیزارهای استان هستیم.
وی از پیش بینی برداشت مکانیزه ۲۱۰ هزار هکتار از 
اراضی شالیزاری استان خبر داد و گفت: در ۴۹ هزار 
برنج  مکانیزه  برداشت  استان  شالیزارهای  از  هکتار 

انجام شده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان نرخ تبدیل هر 
 ۲۸۵۰ سنتی  شالیکوبی های  در  را  شلتوک  کیلوگرم 

تومان و در شالیکوبی های مدرن ۲۹۵۰ تومان دانست و بیان 
تبدیل  نرخ  نشدن  رعایت  دیدن  در صورت  شالیکاران  کرد: 
شلتوک به برنج می توانند موضوع را برای پیگیری به سامانه 
۱۳۵ تعزیرات حکومتی و ۱۲۴ صنعت، معدن و تجارت استان 

اطلاع دهند.
او با اشاره به شرایط آب و هوایی مناسب در روزهای اخیر 
برای  فرصت  این  از  کشاورزان  گفت:  مناسب،  بارش های  و 

برداشت دوم برنج )راتون( استفاده کنند.
هکتار  هزار   ۷۰ در  راتون  برداشت  برای  برنامه ریزی  از  وی 
علی  هاشمی،  ارقام  افزود:  و  داد  خبر  استان  شالیزارهای  از 
دارند  بیشتری  راتون دهی  کیان  و  توکا  گیلانه،  آنام،  کاظمی، 
و گاهی بین ۳۰ تا ۴۰ درصد برداشت اول، محصول می دهند.

پیش بینی تولید ۲۵ هزار تنی زیتون در گیلان
سال  گفت:  همچنین  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
گذشته ۱۳.۵ هزار تن زیتون در گیلان تولید شد که این میزان 
برداشت  امسال،  بینی  پیش  بود؛  تن  هزار   ۳۶ قبل  سال  در 
درختان  خوب  باردهی  شاهد  و  است  تنی  هزار   ۲۵ حدود 

زیتون هستیم. 
در  که  کشور  زیتون  فنی  کمیته  جلسه  در  محمدی  صالح 

راستای بازنگری دستورالعمل طرح حمایتی خرید میوه زیتون 
باغات  توسعه  طرح  در  هفتم  برنامه  بررسی  زیتون،  روغن  و 
زیتون کشور، قیمت گذاری محصول زیتون، مبارزه با مگس 
زیتون و توسعه و تامین آب باغات زیتون برگزار شد، با اشاره 
به ارزش و اهمیت این میوه قرآنی، اظهار کرد: زیتون جایگاه 

خاصی در بخش کشاورزی دارد.
وی تولید زیتون و توسعه باغات و صنایع مرتبط با زیتون از 
جمله روغن کشی را جزو سیاست های کشور دانست و افزود: 
اگرچه در بخش توسعه باغات زیتون گیلان با محدودیت منابع 
آبی در شهرستان رودبار به ویژه منطقه لوشان مواجه هستیم، 
اما توانستیم امسال بالغ بر ۲۵۰ هکتار از طرح توسعه باغات 
زیتون را اجرایی کنیم و مناطق جدید نیز شناسایی شده است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان با اشاره به پیگیری های 
کاری،  زیتون  حوزه  مشکلات  و  موانع  رفع  جهت  استاندار 
اضافه کرد: یکی از راهکارهای مدیریت چرخه آب، پوشش 
باغات،  لذا اگرچه در سال های اول احداث  گیاهی است و 
پهنه  بلندمدت وجود  در  اما  هستیم،  آبی  منابع  تامین  نیازمند 
های سبز به تقویت منابع آبی و تعدیل دما و افزایش بارش 
های پاییزه و زمستانه به ویژه در مناطق مستعد زیتون کاری 

کمک می کند.

محمدی با بیان اینکه دنیا شاهد اثرات تغییرات آب و 
هوایی است، یادآور شد: مردادماه امسال شاهد بارش 
های پراکنده در استان گیلان بودیم که کار برداشت 
برنج را دچار مشکل کرده لذا یکی از اهداف توسعه 

باغات زیتون، کاهش اثرات تغییر اقلیم است.
وی با اشاره به وابستگی کشور به واردات برخی از 
محصولات، عنوان کرد: باید از جغرافیای کشور برای 
توسعه فعالیت های کشاورزی از جمله زیتون کاری 
استفاده کنیم، زیرا زیتون گیاه سالم و مفیدی است و 
روغن آن جزو بهترین و پاک ترین روغن ها محسوب 
البته روغن زیتون در سبد مصرفی خانوار  می شود؛ 

ایرانی هنوز جایگاه خودش را پیدا نکرده است.
اینکه  بیان  با  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
سالانه حدود ۱۵ میلیارد دلار کالای اساسی را وارد 
کشور می کنیم، گفت: بخش عمده کالاهای اساسی وارداتی 
لذا  و  دهد  می  تشکیل  روغن  و  غلات  دامی،  های  نهاده  را 
تقویت زیتون کاری در حوزه روغن، به تامین یکی از نیازهای 

اقتصادی کشور کمک می کند.
وی با اشاره به وضعیت مناسب باغات زیتون گیلان در سال 
زراعی جاری، یادآور شد: سال گذشته ۱۳.۵ هزار تن زیتون 
در گیلان تولید شد که این میزان در سال قبل تر ۳۶ هزار تن 
بینی امسال، برداشت حدود ۲۵ هزار تنی است و  بود؛ پیش 

شاهد باردهی خوب درختان زیتون هستیم.
محمدی با بیان اینکه سازمان تعاون روستایی نقش مهمی در 
خرید توافقی میوه زیتون دارد، بیان کرد: خرید توافقی زیتون 

در سال ۱۴۰۱ تجربه خوبی بود و امیدواریم که تکرار شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان با اشاره به آمارهای بانک 
جهانی، امنیت غذایی را یکی از هشت چالش دنیا دانست و 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر یک سوم جمعیت دنیا در فقر 
غذایی به سر می برند و با توجه به محدودیت آب و غذا، این 
امنیت  برای  کشورها  لذا  بود  خواهد  افزایشی  آینده  در  آمار 
بهره  نهایت  باید  خودشان  جامعه  سلامت  پایداری  و  غذایی 

برداری را از ظرفیت های کشاورزی ببرند.

مدیرکل بیمه سلامت گیلان با اشاره به حمایت بیمه سلامت از 
زوج های نابارور، گفت: تاکنون ۳۲۳۵ زوج نابارور نشان دار 
که تحت پوشش اداره کل بیمه سلامت استان هستند از این 

خدمات استفاده می کنند. 
از  یکی  ایسنا،  با  گفت وگو  در  راد  عاطف  محمود  دکتر 
دغدغه های حوزه سلامت را بالا بودن هزینه های درمان دانست 
و اظهار کرد: بیمه یک راه حل اساسی برای کاهش هزینه ها و 

جبران خسارات درمانی است.
فراگیر  پوشش  توسعه  دنبال  به  را  سلامت  بیمه  سازمان  وی 
بیمه ای آحاد جامعه دانست و افزود: از جمعیت دو میلیون و 
۵۳۰ هزار نفری استان گیلان، بیش از یک میلیون و ۳۰۹ هزار 

نفر تحت پوشش بیمه سلامت هستند.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان با بیان اینکه بیش از یک میلیون و 
۱۴۵ هزار نفر از بیمه شدگان )معادل ۸۴ درصد( کاملا رایگان 
تحت پوشش بیمه درمان سلامت قرار گرفته اند و حق بیمه 
پرداخت نمی کنند، تصریح کرد: همه افراد ساکن در روستا و 
شهرهای زیر ۲۰ هزار نفر جمعیت تحت پوشش رایگان بیمه 

سلامت هستند.
های  دهک  بهزیستی،  و  امداد  کمیته  مددجویان  راد،  عاطف 
یک تا پنج درآمدی در شهرهای بالای ۲۰ هزار نفر جمعیت، 
افراد مبتلا به بیماری های خاص، نادر و صعب العلاج، افراد 
مجهول الهویه و زندانیان نیازمند درمان را نیز در زمره جمعیت 

تاکید  و  دانست  سلامت  بیمه  رایگان  خدمات  پوشش  تحت 
کرد: افراد تحت پوشش بیمه سلامت سالانه حق بیمه سرانه 
یک میلیون و ۴۹۰ هزار تومانی را پرداخت می کنند، اما حق 

بیمه اقشار کم برخوردار توسط دولت پرداخت خواهد شد.
بیمه  به  سرپایی  و  بستری  خدمات  تمام  اینکه  بیان  با  وی 
شدگان ارائه می شود، گفت: ۹۰ درصد هزینه های بستری در 
بیمارستان های دولتی و ۷۰ درصد هزینه های سرپایی در بخش 

داروخانه، تصویربرداری و آزمایشگاه را پرداخت می کنیم.
در  سلامت  بیمه  کرد:  اضافه  گیلان  سلامت  بیمه  مدیرکل 

استان گیلان با ۲۱۳۵ مؤسسه درمانی اعم از پزشکان و مراکز 
تصویربرداری و آزمایشگاه ها و بیمارستان ها قرارداد دارد.

عاطف راد یادآور شد: بیمه شدگان رایگان بیمه سلامت طی 
سال گذشته چهار میلیون مورد مراجعه به مراکز درمانی طرف 
قرارداد بیمه سلامت استان داشته اند و لذا ۲۱۱۲ میلیارد تومان 

بابت این افراد به موسسات درمانی پرداخت کردیم.
نابارور،  زوج های  از  سلامت  بیمه  حمایت  به  اشاره  با  وی 
خاطرنشان کرد: زوج های نابارور پس از نشان دار شدن، آماده 
دریافت خدمات درمانی و تشخیصی شامل آزمایشات مرتبط، 
درمان  و  تشخیص  جهت  دارو  و  رادیولوژی  سونوگرافی، 
ناباروری می شوند که اگر با این اقدامات اولیه باردار نشدند، 

آماده دریافت خدمات فوق تخصصی خواهند شد.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان ۶۳ قلم دارو، ۵۷ قلم آزمایش، ۲۸ 
قلم تجهیزات پزشکی، هفت خدمت تصویربرداری و خدمات 
را  نابارور  زوجین  درمان  برای  تخصصی  فوق  و  تخصصی 
تحت پوشش بیمه سلامت دانست و گفت: تاکنون ۳۲۳۵ زوج 
نابارور که تحت پوشش اداره کل بیمه سلامت استان هستند 

از این خدمات استفاده می کنند.
عاطف راد اضافه کرد: در مجموع بیش از ۲۰۶ میلیارد ریال 
فوق  و  تخصصی  خدمات  از  که  ناباروری  زوجین  برای 
تخصصی استفاده کردند، توسط اداره کل بیمه سلامت استان 

پرداخت شده است.

از  اجتماعی، جمعی  مشارکت  و  ها  تشکل  هفته  مناسبت  به 
نمایندگان تشکل های مردم نهاد با حضور در ساختمان شورا 
با »محمد حسین واثق کارگرنیا« رئیس شورای اسلامي شهر 

رشت دیدار و گفت و گو کردند.
شهر  اسلامی  شورای  رئیس  کارگرنیا«  واثق  »محمد حسین   
اظهار  اجتماعی  و مشارکت  ها  هفته تشکل  تبریک  با  رشت 
مباحث  در  مردمی  گران  مطالبه  اجتماعی  های  تشکل  کرد: 
بالندگی  و  توسعه  به  بخواهد  اگر کشوری  و  مختلف هستند 
دست پیدا کند باید به سرمایه های اجتماعی از جمله تشکل 
رفع  برای  ای  هزینه  گونه  هیچ  بدون  که  اجتماعی  های 
کنند  می  تلاش  دولت  دوش  از  باری  کاهش  و  مشکلات 

توجه داشته باشد.
وی با تاکید به اینکه تشکل های مردم نهاد در دورانی همچون 
کرد:  تصریح  کردند،  نقش  ایفای  تاثیرگذار  بسیار  و…  کرونا 
تشکل های مردم نهاد بدون هیچ چشمداشتی در کنار افراد 
مبتلا به کرونا حضور داشتند و یکی از دلایل موفقیت دولت 

ها استفاده از ظرفیت های مردمی است.
مردمی  های  تشکل  در  به حضور جوانان  اشاره  با  کارگرنیا 
بسیار  مباحث  این  در  جوانان  انگیزه  و  ایده  و  فکر  افزود: 
ارزشمند است و شورای اسلامی شهر رشت این آمادگی را 
دارد که حداقل ماهی یک بار با این تشکل ها نشست هایی 

را برگزار کند و پیشنهاد می کنم که پس از این جلسات به 
صورت تخصصی برگزار و هر بار یک موضوع مشخص را 
برای پیگیری و به سرانجام رساندن در نشست ها مطرح شود.

به  جوانان  تمایل  عدم  همچون  مشکلاتی  اینکه  بیان  با  وی 
ازدواج، بی توجهی به فرزند آوری و خوگرفتن به نگهداری 
از حیوانات به جای فرزند آوری، افزایش آمار طلاق و...  از 
جمله مباحثی است که می توانیم در این جلسات پیگیری و 
برطرف  درباره  اتفاقات خوبی  ها  دستگاه  دیگر  مشارکت  با 

کردن دغدغه های اجتماعی رقم بزنیم.
درب  اینکه  به  اشاره  با  رشت  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
کنندگان  مراجعه  به روی  همواره  اعضای شورا  تمامی  اتاق 
باز است، تصریح کرد: شورای ششم رشت آمادگی لازم را 
مباحث  اجتماعی،  های  تشکل  با  مساعدت  ضمن  تا  دارد 
اختیارات  ... را در چارچوب  اشتغال و  اجتماعی،  فرهنگی، 

قانونی پیگیری کند.
هایی که  مسئوولیت  در  ما  امیدواریم همه  اینکه  بیان  با  وی 
پذیرفتیم موفق باشیم ، گفت: ان شاالله همه ما بتوانیم خدماتی 

در خور شان مردم عزیز شهر و استانمان ارائه کنیم.
و  توسعه  در شورای  نهاد  مردم  های  تشکل  منتخب  نماینده 
هفته  تبریک  با  دیدار  این  در  نیز  گیلان  استانداری  حمایت 
تشکل ها و مشارکت اجتماعی و با قدردانی از نگاه حمایتی 

به تشکل  کارگرنیا رئیس شورای اسلامی شهر رشت نسبت 
گوناگون  مباحث  در  ها  تشکل  کرد:  اظهار  اجتماعی  های 
مشغول فعالیت هستند و در موضوعات مختلف تاثیرگذاری 

این مجموعه اثبات شده است.
های  زمینه  در  ها  تشکل  اینکه  بیان  با  مهاجری«  »دانیال 
و  انزلی  تالاب  پاکسازی  کرونا،  بحران  جمله  از  مختلفی 
عینک و… نقش تاثیرگذار خود را نشان دادند، افزود: اعضای 
این تشکل ها تمایل دارند تا با تمام توان در راستای پیشرفت 
همکاری  رشت  شهری  مدیریت  مجموعه  با  گیلان  و  رشت 

داشته باشند.
مهاجری با تاکید به اینکه نگاه حمایتی مدیران از تشکل ها 
موجب دلگرمی ما می شود، گفت: امیدواریم این نشست ها 
اسلامی  شورای  رییس  درایت  با  یقینا  و  باشد  داشته  تداوم 
های  در حوزه  اجتماعی  های  تشکل  ظرفیت  از  رشت  شهر 

مختلف شهری به خوبی استفاده می شود.
گفتنی است در این دیدار نمایندگان تشکل های مختلف شهر 
کارگرنیا  حمایتی  نگاه  از  قدردانی  با  گیلان  استان  و  رشت 
رئیس شورای اسلامی شهر رشت، نسبت به تشکل های مردم 
نهاد، به بیان نقطه نظرات و پیشنهادات خود پیرامون مباحث 
ها  نشست  گونه  این  برگزاری  تداوم  به  و  پرداختند  مختلف 

تاکید کردند.

فرماندار شفت بر لزوم استمرار شنبه های محیط زیستی پاک 
در این شهرستان تاکید کرد و گفت: کشاورزان از سوزاندن 

کاه و کلش خودداری کنند.
شهرستان  پسماند  مدیریت  کارگروه  جلسه  در  نقدی  مهدی 
پسماند  مدیریت  در  مهمی  نقش  آموزش،  کرد:  اظهار 
میزان  بتوانیم  باید  اساس  همین  بر  می کند  ایفا  روستایی 

زباله های روستایی را کاهش دهیم.
محیط  شنبه های  اینکه  بیان  با  شفت  شهرستان  فرماندار 
مشارکت  و  همکاری  با  شفت  شهرستان  در  پاک  زیستی 
عضو  غیردولتی  و  دولتی  سازمان های  و  نهادها  تمامی 
عملیات  است  لازم  کرد:  بیان  شد،  اجرا  پسماند  کارگروه 
شفت  شهرستان  روستای  و  شهری  زیستی  محیط  پاکسازی 
نقدی  باشد.  داشته  استمرار  مردم  و  مسئولین  مشارکت  با 

فرهنگ  نیازمند  معضل  این  اساسی  حل  اینکه  به  اشاره  با 
سازی و آگاهی رسانی بیشتر به مردم است، ادامه داد: باید 
با  امر مهم  این  تولید زباله در مبدا را به حداقل برسانیم و 

مشارکت و همکاری مردم محقق خواهد شد.
تمیزی  و  پاکیزگی  و  مبدأ  از  زباله  تفکیک  اهمیت  به  وی 
زباله  و  پسماند  هرگونه  از  عاری  محیطی  داشتن  و  روستا 
دوست  طبیعت  مردم  همه  است  نیاز  گفت:  و  کرد  تأکید 
از محیط زیست  پاکسازی و حفاظت  برای  شهرستان شفت 
و چشم اندازهای زیبای پیرامونی خود تلاش مضاعف کنند.

در  اساسی  گامی  عمومی  مشارکت های  اینکه  بیان  با  نقدی 
تفکیک  داد: خوشبختانه طرح  ادامه  است،  پسماند  مدیریت 
زباله از مبدا در روستاها اجرایی شده و بخشداران باید این 

موضوع را با جدیت پیگیری کنند.

روستای  عنوان  به  داگلسرا  روستای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
سبز در شهرستان معرفی شده است، افزود: باید تلاش کرد 
زباله  تولید  از  عاری  شهرستان  این  روستاهای  تمامی  که 
پاکسازی و  به  باشند و ساکنین روستاهای شهرستان نسبت 
تفکیک زباله از مبدا در منازل خود اهتمام وِیژه داشته باشند 
تا از بروز خطرات و معضلات زیست محیطی جلوگیری به 

عمل آید تا محیط زیست پاکی را داشته باشیم.
و  تابستان  تعطیلات  دوم  نیمه  به  اشاره  با  شفت  فرماندار 
کرد:  بیان  ییلاقی  و  گردشگری  مناطق  به  مسافران  هجوم 
مناطق  در  زباله  آوری  جمع  و  پاکیزگی  حفظ  راستای  در 
دهیاران  هماهنگی  با  بخشداران  تفرجگاه ها  و  جنگلی 
دستور  در  را  مبدا  از  زباله  تفکیک  طرح  اجرای  روستاها 

کار قرار دهند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان:

نیمی از شالیزارهای گیلان آماده برداشت است

مدیرکل بیمه سلامت گیلان عنوان کرد

خدمات دهی بیمه سلامت گیلان به ۳۲۳۵ زوج نابارور

رئیس شورای شهر رشت :

تشکل های اجتماعی ،مطالبه گران مردمی در مباحث مختلف هستند

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان گیلان گفت: بالغ بر ۲ 
انزلی در منطقه  بین المللی  هکتار از روگاهای غرب تالاب 
آبی  سنبل  مهاجم  گیاه  از  دروگر  دستگاه  وسیله  به  آبکنار 

پاکسازی شد. 
تالاب  در  آبی  پاکسازی سنبل  استمرار  از  حمزه عشوری  
انزلی خبر داد و اظهار کرد: در یک اقدام مشترک با حضور 
و  محلی  جوامع  تالاب،  ذی نفعان  محیط بانان،  از  جمعی 
روگای  دو  بندرانزلی  تالاب  غرب  محدوده  اسکله داران 
اصلی که محل تردد قایقرانان بود به عرض ۲۰متر و طول 
۵۰۰ متر در موقعیت آبکنار به وسیله دستگاه دروگر از سنبل 

آبی پاکسازی شد.
هکتار  هزار   ۳۱ داشتن  با  استان  این  اینکه  ابراز  با  وی 
عرصه های آبی از مناطق حساس و مهم کشور به لحاظ وجود 
اکوسیستم های آبی تلقی می شود، افزود: در چند سال اخیر با 
رشد بی سابقه گونه مهاجم سنبل آبی حیات تالاب های این 

استان با خطر جدی روبه رو شده است.
مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان گفت: تالاب بین المللی 
انزلی با مساحتی حدود ۲۰ هزار هکتار که از شمال به انزلی، 
از جنوب به صومعه سرا، از شرق به خمام، از جنوب شرقی 
محدود  انزلی  آبکنار  و  کپورچال  به  غرب  از  و  رشت  به 
مهاجم  گیاه  با  مبارزه  زمینه  در  بیشتر  توجه  نیازمند  است 

سنبل آبی است.
به نقل از روابط عمومی و امور رسانه  ایسنا و  به گزارش 
آبی  سنبل  گیلان،  استان  زیست  محیط  حفاظت  کل  اداره 
یکی از ۱۰ گونه گیاهان مهاجم دنیاست؛ این گیاه وقتی وارد 
اکوسیستم آبی می شود ظرف مدت ۲ هفته می تواند جمعیت 
خود را به میزان دو برابر افزایش دهد و یک بوته با ۲۰ گل 
می تواند سه هزار دانه تولید کند و هر دانه آن بین پنج تا ۲۷ 

سال می تواند زنده بماند.
گیاه مهاجم سنبل آبی به عنوان گونه زینتی وارد اکوسیستم 
آبی کشور شده است و به دلیل تکثیر و رشد بالای این گیاه، 
به شدت سطح آب را می پوشاند و مانع ورود نور و اکسیژن 
به داخل آب می شود و به دلیل تولید لجن آلی باعث خشک 

شدن پهنه های آبی می شود.

فرمانده انتظامی استان از صدور بیش از ۱۱ هزار گذرنامه 
زیارتی به  مناسبت اربعین حسینی در گیلان خبر داد. 

سردار عزیزالله ملکی در گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار 
ایسنا از صدور بیش از ۱۱ هزار گذرنامه به  مناسبت زیارت 
استان  این  در  محرم  ماه  آغاز  با  همزمان  حسینی  اربعین 
صادره،  گذرنامه های  مجموع  از  کرد:  اظهار  و  داد  خبر 
۵۵ درصد به صورت الکترونیکی و ۴۵ درصد به صورت 
حضوری از طریق دفاتر پلیس+۱۰ و اداره گذرنامه صادره 

شده است.
وی با اشاره به درخواست روزانه حدود ۲۰۰ گذرنامه در 
استان، گفت: مرکز صدور گذرنامه پلیس گیلان در مجموع 
بیش از ۱۱ هزار گذرنامه زیارتی در این مدت برای زائرین 

اربعین حسینی صادر کرده است.
اربعین  سفر  متقاضیان  اینکه  بیان  با  استان  انتظامی  فرمانده 
برای سهولت در دریافت گذرنامه زیارتی درخواست خود 
http://police-man. درگاه  یا  من«  »پلیس  اپلیکیشن  با  را 

استان  مرکز  در  گذرنامه  ادارات  گفت:  می کنند،  ثبت    ir
همواره  لاهیجان  و  آستارا  بندرانزلی،  شهرستان های  و 
فعال هستند تا به زائران اباعبدالله الحسین)ع( برای صدور 

گذرنامه خدمت رسانی کنند.
سردار ملکی با تأکید بر اینکه پلیس تمام ظرفیت خود را به 
کار گرفته تا زائران اربعین حسینی بدون هیچگونه مشکلی 
شهروندان  گفت:  شوند،  مشرف  عالیات  عتبات  سفر  به 
سامانه ها  طریق  از  ثبت نام  در  موفقیت  عدم  صورت  در 
یا  استان  مرکز  گذرنامه  اداره  به  می توانند  نقص  رفع  یا 

شهرستان های لاهیجان، آستارا و بندرانزلی مراجعه کنند.

فرمانده انتظامی گیلان خبر داد
صدور بیش از ۱۱ هزار گذرنامه 

زیارتی در گیلان

فرمانده انتظامی بندرانزلی از کشف ۸ دستگاه استخراج ارز 
دیجیتال غیرمجاز به ارزش ۱۰ میلیارد ریال در این شهرستان 

خبر داد.
سرهنگ »امیر وهاب زاده« در تشریح این خبر اظهار داشت: 
کسب  پی  در  و  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  راستای  در 
خبری مبنی بر بهره برداری افراد سودجو از تعدادی دستگاه 
موضوع  پیگیری  شهرستان،  این  در  دیجیتال  ارز  استخراج 
امنیت  و  اطلاعات  پلیس  ماموران  کار  دستور  در  سریعا 

عمومی این شهرستان قرار گرفت.
وی افزود: ماموران با اشراف اطلاعاتی محل استفاده از این 
شهرستان  شهرک صنعتی  در  کارگاه  یک  در  که  دستگاه ها 

بندرانزلی بود را شناسایی کردند.
ماموران  کرد:  تصریح  بندرانزلی  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
بازرسی  را مورد  نظر  مقام قضایی محل مورد  با هماهنگی 
قرار داده و ۸ دستگاه غیر مجاز استخراج ارز دیجیتال بیت 
کویین، ۱۹ عدد کارت گرافیک استخراج ارز دیجیتال اتریوم 
این زمینه یک  به همراه دستگاه مودم هوآوی کشف و در 

متهم را دستگیر کردند.
این مقام انتظامی اظهار داشت: با توجه به استفاده غیرمجاز 
از برق توسط متهم، مأموران شرکت برق نیز در محل حضور 

یافته و تخلفات این فرد سودجو در پرونده وی ثبت شد.
سرهنگ وهاب زاده در پایان با اعلام اینکه برابر اعلام نظریه 
کارشناسان ارزش دستگاه های کشف شده ۱۰ میلیارد ریال 
برآورد شده است، از مردم خواست؛ ضمن تعامل با پلیس 
تلفن  از طریق  را  این خصوص  هرگونه مورد مشکوک در 

۱۱۰ به پلیس اطلاع رسانی کنند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با بیان اینکه آینده نظام 
کرد:  تصریح  دید،  به خود خواهد  را  روشنی  افق  سلامت 
رئیس جمهور از بدنه وزارت بهداشت بوده و این حوزه را 
کاملا می شناسد و بدون شک می توان آینده روشنی را برای 

نظام سلامت متصور شد.
نشست فصلی اعضای هیئت مدیره نظام پرستاری گیلان با 
دکتر محمدتقی آشوبی- رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
عصر امروز در سالن اجلاس حوزه ریاست دانشگاه با هدف 

هماهنگی و هم افزایی اقدامات مشترک برگزار شد.
دکتر محمدتقی آشوبی رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
علوم  دانشگاه  با  پرستاری  نظام  رابطه  تحکیم  به  اشاره  با 
پزشکی گیلان طی سال های اخیر، اظهار کرد: این همکاری 
انسجام در اجرای  برنامه ها موجب  ها و تشدید همگرایی 
برنامه های سلامت محور و تقویت مشارکت در خدمت به 

مردم می شود.
دانشگاه علوم پزشکی گیلان  تمام تلاش  اینکه  بیان  با  وی 
بر کاهش رنج و دغدغه های پرستاران استوار است، افزود: 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان در تعداد و حجم پرداختی به 

جامعه بزرگ پرستاران از پیشتازان در کشور است.
عایدی  به  اشاره  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
ارائه  خدماتی  های  بسته  به  نسبت  پرستاری  جامعه  پایین 
روز،  به  کارانه  کار،  اضافه  پرداخت  علیرغم  گفت:  شده، 
تعرفه پرستاری و دیگر پرداختی ها، همچنان قشر پرستار با 

مشکلات معیشتی و مالی روبرو است.
به کارگیری یک هزار و ۵۰۰  برای  از تلاش  دکتر آشوبی 
نفری در دانشگاه علوم پزشکی گیلان خبر داد و گفت: یک 
هزار نفر برای اشتغال در بیمارستان ۴۲۱ تخت خوابی لاکان 
و ۵۰۰ نفر نیز در دیگر بخش های مرکز استان به زودی در 

فرایند استخدام در نظم سلامت استان درخواهند آمد.
وی با بیان اینکه آینده نظام سلامت افق روشنی را به خود 
وزارت  بدنه  از  جمهور  رئیس  کرد:  تصریح  دید،  خواهد 
در حوزه سلامت  و مجرب  متخصص  افراد  از  و  بهداشت 
است و این حوزه را کاملا می شناسد و بدون شک می توان 

آینده روشنی را برای نظام سلامت متصور شد.
تلاش  پرستاری،  جامعه  به  پرداختی  افزایش  است  گفتنی 
همچنین  و  ها  مهاجرت  کنترل  و  پرستاران  حفظ  برای 
تمهید مقدمات برای ارتقای سطحی علمی و اجرایی جامعه 
پرستاران از جمله مواردی بود که اعضای هیئت مدیره نظام 
و  مطرح  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  با  پرستاری 

خواستار توجه و رفع آنها شدند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان:
نظام سلامت افق روشنی 

را به خود خواهد دید

 مدیرکل تعزیرات حکومتی گیلان از محکومیت ۲ میلیارد 
و ۵۲۸ میلیون ریالی مدیر یک فروشگاه مواد غذایی فاسد 

در رشت خبر داد.
مرتضی امینی در اظهار کرد: پرونده ۲۶۰ حلب روغن پنج 
کیلویی خوراکی تاریخ مصرف گذشته در شعبه اول بدوی 

تعزیرات حکومتی رشت رسیدگی شد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی گیلان افزود: شعبه پس از بررسی 
و  محرز  را  انتسابی  اتهام  معتبر  مدارک  نداشتن  و  پرونده 
علاوه بر ضبط کالا، متخلف را به پرداخت ۲ میلیارد و ۵۲۸ 

میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد.
امینی گفت: بازرسان سازمان صمت در بازرسی از فروشگاه 
کالاها را کشف و گزارش آن را برای رسیدگی به این اداره 

کل ارسال کردند.

مدیر یک فروشگاه در رشت ۲ میلیارد 
و ۵۲۸ میلیون ریال محکوم شد

از  آستارا  به  رشت  آهن  راه  عبور  طرح  اجرای  چگونگی 
محدوده تالاب استیل در شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان 

بررسی شد.
از  آستارا  به  رشت  آهن  راه  عبور  طرح  اجرای  چگونگی 
محدوده تالاب استیل در نشستی مشترک با حضور محسن 
نوروزی مدیرکل فنی و بررسی طرح های راه آهن شرکت 
هیات  و  کشور  نقل  و  حمل  بناهای  زیر  توسعه  و  ساخت 
همراه با وحید خرّمی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت 
سهامی آب منطقه ای گیلان ، مدیران مرتبط و کارشناسان 

این مجموعه بررسی شد.
در این جلسه وحید خرّمی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 
شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان ضمن بیان سیما ، اهمیت 
آهن رشت- راه  اجرای خط  استیل گفت:  تالاب  قدمت  و 

آستار باید با رعایت ضوابط فنی طرفین اجرا شود.
راه  های  طرح  بررسی  و  فنی  مدیرکل  نوروزی،  محسن 
آهن نیز در این جلسه گفت: با توجه به درجه اهمیت این 
های  طرح  از  یکی  که  ایران  اسلامی  جمهوری  برای  طرح 
مهم و زیربنایی محسوب می شود، مباحث زمین شناختی، 
رعایت حد قانونی حریم تالاب و گزینه یابی مسیر مبتنی بر 

آزمایشات صحرایی در کانون توجه ما بوده است.
مورد  های  گزینه  و  طرح  آهن،  راه  پروژه  مشاور  ادامه  در 
بررسی عبور راه آهن رشت آستارا از محدوده تالاب را ارائه 
و پس از آن دو مجموعه به بررسی و تبادل نظر در خصوص 

مطالعات زمین شناسی و منابع آن پرداختند.
گفتنی است؛ در این جلسه چگونگی پیگیری های طرفین به 
منظور به ثمر نشستن این طرح ملی مورد توافق قرار گرفت.

گزینه های عبور راه آهن رشت- آستارا 
از محدوده تالاب استیل بررسی شد

فرماندار شفت تاکید کرد

لزوم استمرار شنبه های محیط زیستی پاک در شهرستان شفت



سخنگوی وزارت آموزش و پرورش:افزایش ۱۶برابری سگ گزیدگی در ایران

یک ماه حقوق اضافه برای 
تاخیر در بازنشستگی معلمان

مهرماه کمبود معلم نداریم

حیوان   و  انسان  مشترک  بیماری های  اداره  مستندات  براساس 
وزارت بهداشت، ایران، آمار سگ گزیدگی از حدود ۱۵هزار مورد 
در سال ۱۳۶۶ به بیش از ۲۴۸ هزار در سال ۱۴۰۱ رسیده است 
که از افزایش ۱۶برابری سگ گزیدگی در ۳۵ سال اخیر حکایت 
دارد. »ایران در مرگ ناشی از سگ گزیدگی، رتبه سه دنیاست و 
سالانه ۳۵ تا ۵۰ نفر به ویژه کودکان براثر این موضوع جان خود 

را از دست می دهند.«
از  مجلس  پژوهش های  مرکز  که  است  تکان دهنده ای  آمار  این 
معضل سگ های ولگرد ارائه داده است؛ سگ هایی که این روزها 
تبدیل شده اند  زامبی هایی  به  ناظر،  نهادهای  بی تدبیری  سایه  در 
با پرسه در گوشه و کنار شهرها و روستاها هر روز قربانی  که 

می گیرند.
براساس آمار، در سال ۱۴۰۲ بالغ بر ۳۷۰هزار حیوان گزیدگی در 
کشور ثبت شده که ۷۵درصد از کل حیوان گزیدگی ها ناشی از 
گازگرفتن سگ های بلاصاحب بوده است که درنهایت به مرگ 
کودک  دو  به  سگ ها  خبرحمله  هم  امسال  ۱۸نفرمنجرشد.اوایل 
شش وهشت ساله در دزفول و نکا تنها در ۲۴ ساعت خبرساز شد 
و مرگ این دو کودک نقطه آغاز رویارویی با این معضل چندساله 
در سال ۱۴۰۳ قرارگرفت و تنها در پنج ماه تعداد قربانیان خود 

را به ۹ نفر رساند.
نگاهی به آمار سگ گزیدگی در کشور

حیوان   و  انسان  مشترک  بیماری های  اداره  مستندات  براساس 
وزارت بهداشت، ایران، آمار سگ گزیدگی از حدود ۱۵هزار مورد 
در سال ۱۳۶۶ به بیش از ۲۴۸ هزار در سال ۱۴۰۱ رسیده است که 
از افزایش ۱۶برابری سگ گزیدگی در ۳۵ سال اخیر حکایت دارد. 
همچنین طبق بررسی های انجام شده، درحال حاضر بیشترین میزان 
بروز سگ گزیدگی در استان های گلستان و اردبیل و تهران )از ۳۹۸ 
تا ۵۰۳ مورد در صدهزار نفر جمعیت( و پس از آن استان های 
خراسان شمالی و چهارمحال و بختیاری )از ۲۹۲ تا ۳۹۷ مورد در 

صدهزار نفر جمعیت( است.
هاری در وضعیت خطر

عامل   ۱۷۰۹ میان  از  بهداشت،  جهانی  سازمان  گزارش  طبق 
بیماری زا، ۸۳۲ عامل، از حیوانات به انسان منتقل شده و مشترک 
است، همچنین از میان ۱۵۶ بیماری نوپدید شناخته شده در انسان، 
۱۱۴مورد آن از حیوانات به انسان منتقل می شود. در این میان یکی 
از بیماری هایی که عامل اصلی مرگ ومیر افراد محسوب می شود 
هاری است و سگ ها مهم ترین عامل انتقال این بیماری مرگبار به 
انسان هستند.براساس آمار اتحادیه جهانی علیه هاری، سالانه ۲۰ 
تا ۹۰ نفر از ایرانیان براثر ابتلا به این بیماری جان خود را از دست 
می دهند و به گفته علیرضا رفیعی پور، مدیرکل دامپزشکی استان 
رسیده  اخطار  مرز  به  در کشور  بیماری  این  درحال حاضر  البرز 
است. البته برخلاف تصور عموم، ۸۵ درصد سگ گزیدگی توسط 
سگ های صاحب دار و تنها ۱۵درصد توسط سگ های بلاصاحب 

ثبت شده است!
کلاف سردرگم معضل سگ های ولگرد

سال هاست که معضل سگ های بلاصاحب به کلاف سردرگمی در 
کشور تبدیل شده که از یک سو حمایت مدعیان حامی حیوانات 
و کارشکنی آنها در جمع آوری این سگ ها و از سوی دیگر فقدان 
عزم جدی و اصولی در متولیان ساماندهی آن نظیر شهرداری و 
یعنی ۱۵سال  را کورتر می کند. سال ۱۳۸۷  این گره  فرمانداری 
با  مقابله  مورد  در  را  دستورالعملی  وزارت کشور  که  بود  پیش 
سراسر  شهرداری های  به  سگ ها  پرسه زنی  و  جمعیت  افزایش 
کشور ابلاغ کرد که نه تنها شهرداری ها آن را فراموش کردند، بلکه 

خود وزارت کشور نیز ضرورت اجرای آن را یادآور نمی شود.
هرچند که وحیدی، وزیر کشور سال گذشته بر موضوع جمع آوری 
سگ های ولگرد تاکید کرد اما گفته های وزیر کشور در حالی بیان 
به محوریت وزارت  در سال ۹۶، کارگروهی  و  پیش تر  شد که 
ولگرد  سگ های  با  مقابله  چگونگی  تعیین تکلیف  برای  کشور 
ایجاد شده بود که تکرار حوادث سگ گزیدگی حاکی از کارکرد 
پایین آن بود! چند روز پیش هم قیومی، فرماندار تهران خبر از 
جمع آوری ۲۰هزار قلاده سگ از تهران را داد و اعلام کرد که با 
این اقدام ۳۰درصد شکایات مردمی نیز در رابطه با این موضوع 
کاهش یافته است.اگرچه مسئولان هرازگاهی آماری از جمع آوری 
این سگ ها ارائه می دهند اما از آنجا که هر سگ به طور متوسط 
سالانه ۱۶ توله به دنیا می آورد، فعالان محیط زیست معتقدند که 
تعداد  چراکه  باشد،  کارساز  نمی تواند  صرفا جمع آوری سگ ها 
سگ های جمع آوری شده سریعا با زاد و ولد سایر سگ ها جبران 
می شود! محمد درویش، فعال محیط زیست و عضو هیات علمی 
سازوکار  به  اشاره  با  ایران  مراتع  و  جنگل ها  تحقیقات  موسسه 
می گوید:  دیگر  کشورهای  در  بلاصاحب  سگ های  ساماندهی 
ایالت های آمریکا این سگ ها  اتحادیه اروپا و  »در مناطقی نظیر 

جمع آوری می شوند و استانداردهای پزشکی را می گذرانند.
اگر هار باشند معدوم و بخش قابل توجهی از آنها عقیم می شوند 
و بعد از مدتی مشخصات شان در اختیار مردم و افرادی که مایل 
به نگهداری از این حیوانات هستند قرار می گیرد و اگر کسی هم 
حاضر به نگهداری آنها نشد به روش های اخلاقی کشته می شوند. 
این کاری است که در ایران هم باید انجام شود و جزو وظایف 
سازمان  نظارت  با  باید  که  است  کشور  وزارت  و  شهرداری ها 
متاسفانه  اما  گیرد  صورت  محیط زیست  حفاظت  و  دامپزشکی 

اکنون این دستگاه ها به وظایف خود عمل نمی کنند.«

محققان به تشخیص زودهنگام سرطان 
لوزالمعده نزدیک شدند

محققان از یک روش پیشگامانه رونمایی کرده اند که می تواند در 
تشخیص زودهنگام سرطان لوزالمعده تحول ایجاد کند، بیماری 
شناخته شده ای که به دلیل تشخیص دیرهنگام، میزان بقا در آن 

بسیار کم است.
  پژوهشگران رویکرد جدیدی را بر اساس تشخیص آنتی بادی های 
خاص در نمونه های خون ارائه می دهند و امیدوارند که این روش 
برای غربالگری، دقیق تر و قابل اعتمادتر باشد، نتایج این پروژه در 
قالب مقاله ای در نشریه Angewandte Chemie منتشر شده است.

سرطان لوزالمعده اغلب به دلیل عدم وجود نشانگرهای حساس و 
خاص، از تشخیص زودرس فرار می کند.

 با این حال، یک تیم چند ملیتی به سرپرستی دانشمندان دانشگاه 
در   La Rioja پزشکی  زیست  تحقیقات  مرکز  و  ایتالیا  ورونا، 
با  آنتی بادی های مرتبط  قرار دادن  برای هدف  را  اسپانیا، روشی 

تومور ایجاد کرده است.
آنتی ژن های  به  پاسخ  در  بدن  ایمنی  آنتی بادی ها که سیستم  این 
می کند،  تولید   )TA-MUC۱(  ۱-Mucin مانند  تومور  با  مرتبط 

حتی در مراحل اولیه رشد سرطان در جریان خون قرار می گیرد.
سرطان های  در  بالایی  سطح  در  که  است  پروتئینی   ۱-Mucin
مختلف از جمله سرطان لوزالمعده یافت می شود و الگوی تغییر 
یافته گلیکوزیلاسیون آن، آن را به یک هدف اصلی و مهم برای 

تشخیص اولیه تبدیل می کند.
محققان با استفاده از تجزیه و تحلیل ساختاری و شبیه سازی های 
کامپیوتری آنتی بادی های شناخته شده ، گلیکوپپتیدهای مصنوعی 
 TA-MUC۱ )را طراحی کردند که بخش های خاص )اپی توپ

را تقلید می کنند.
این گلیکوپپتیدها سپس بر روی نانوذرات طلا تثبیت می شوند تا 
پروب های مناسب برای یک روش سرولوژیکی، معروف به روش 

نقطه بلات، ایجاد شوند. 
در تست های اعتبارسنجی با استفاده از نمونه های واقعی از بیماران 
پروب های  این  کنترل سالم،  و گروه  لوزالمعده  به سرطان  مبتلا 
حاوی نانوذرات با موفقیت بین افراد بیمار و سالم تفکیک ایجاد 

کردند.

ممکن  اینکه  از  نگرانی  است،  فناوری  سلطه  در  که  در عصری 
زوال  به  منجر  نمایش  صفحه  نوع  هر  از  افراطی  استفاده  است 
پزشکی  محافل  در  و  روز جدی تر  هر  انسان شود،  در  شناختی 

می شود. بحث برانگیزتر 
توجه  مرکز  در  موضوع  این  دادن  قرار  برای  اخیر  سال های  در 
متخصصان  برخی  آن،  به  رسیدگی  اهمیت  یادآوری  و  عمومی 
اصطلاحی با عنوان »زوال عقل دیجیتال« را به کار گرفته اند. در 
حالی که این اصطلاح هنوز به عنوان یک مشکل پزشکی شناخته 
تغییرات  برای توصیف  را  از کارشناسان آن  برخی  اما  نمی شود 
شناختی مرتبط با استفاده بیش از حد از فناوری به کار می برند.

بیماری زوال عقل که   بخشی از مطالعات در زمینه 
به یکی از چالش های جدی در زندگی انسان امروزی 
به ویژه در سال های اخیر تبدیل شده، نشان می دهد 
دیجیتال  دستگاه های  از  فشرده  و  طولانی  استفاده 
ممکن است منجر به علائمی مشابه با نشانه های زوال 
اختلالات  به  ابتلا  خطر  بالقوه  طور  به  و  شود  عقل 

شناختی را افزایش دهد.
ملی  مرکز  سوی  از  تحقیقاتی  مطالعه  یک  طبق 
استفاده  متحده،  ایالات  در  بیوتکنولوژی  اطلاعات 
حجم  در  تغییراتی  با  نمایش  صفحه  از  حد  از  بیش 
به  ابتلا  خطر  افزایش  مغز،  سفیدِ  و  خاکستری  ماده 
و  خاطرات  بازیابی  در  اختلال  و  روانی  اختلالات 
عوامل خطر  از  همگی  که  می شود  شناخته  یادگیری 

زوال عقل هستند.
علمی،  و  معتبر  منابع  طریق  از  و  کنید  مطالعه 
از  ناشی  بالقوه  خطرات  درباره  را  خود  اطلاعات 
و  دهید  افزایش  نمایشگرها  از  مدیریت نشده  استفاده 

در صورت کسب آگاهی و دانش کافی به دیگران نیز در مورد 
اهمیت سبک زندگی متعادل آموزش دهید

تحریک بیش از حد حسیِ مزمن )به عنوان مثال، زمان بیش از 
تخریب  خطر  مغز،  رشد  طول  در  نمایش(  صفحه  کاربریِ  حد 
در  را  زودرس(  عقل  زوال  فراموشی،  )مانند  عصبی  سریع 

بزرگسالی افزایش می دهد.
نتایج این مطالعه نشان  به گزارش نشریه تخصصی »هلث لاین«، 
با  روز  در  نمایش  صفحه  تماشای  ساعت  چهار  از  بیش  داد 
افزایش خطر ابتلا به زوال عقل عروقی، بیماری آلزایمر و زوال 

عقل ناشی از همه علل در شرکت کنندگان مرتبط است.
به علاوه، سطوح بالاتری از تماشای روزانه صفحه نمایش نیز با 

تغییرات فیزیکی در برخی از مناطق مغز مرتبط است.
کرده،  منتشر  اخیرا  که  مطلبی  در  »هلث شاتز«  تخصصی  نشریه 
آورده است زوال عقل بر توانایی فرد در تفکر و استدلال صحیح 
از  بیش  استفاده  که  می دهند  نشان  مطالعات  و  می گذارد  تأثیر 
افزایش  را  دیجیتال  عقل  زوال  به  ابتلا  احتمال  فناوری،  از  حد 

داده است.
زوال عقل یک اصطلاح فراگیر برای انواعی از اختلالات شناختی 
و حافظه ای است که به کاهش توانایی تفکر اشاره دارد. همچنین 
به دلیل تغییرات شیمیایی که در مغز اتفاق می افتد، این اختلال بر 
حافظه، استدلال و تکلم نیز تأثیر می گذارد. زوال عقل می تواند 
با تأثیر بر عملکرد مغز، کیفیت زندگی افراد را به شدت تحت 
تأثیر قرار دهد.و اکنون در عصر دیجیتال، اصطلاح »زوال عقل 

دیجیتال« ظهور کرده است.
سال  در  آلمانی  روانپزشک  و  شناس  عصب  اسپیتزر«،  »مانفرد 
توانایی های  در  تغییرات  توصیف  برای  را  اصطلاح  این   ۲۰۱۲
از  بیش  استفاده  از  ناشی  جانبیِ  عارضه  یک  عنوان  به  شناختی 

حد از فناوری ابداع کرد.
در  مشاور  و  درمانگر  روانپزشک،  شا«،  »هارشیل  دکتر  همچنین 
این رابطه می گوید: زوال عقل دیجیتال به عنوان ازهم پاشیدگیِ 
تکنولوژیکی  های  نوآوری  کاربریِ  سوء  نتیجه  در  مغز  عملکرد 
با  اینترنت، شناخته می شود.  تلفن های هوشمند و  نظیر رایانه، 
شوند.  می  وابسته  خود  مغز  به  کمتر  جوان  افراد  رایانه،  ظهور 
امروزه رایانه ها می توانند بیشتر تفکراتِ مورد نیاز برای محاسبات 
را برای انسان انجام دهند، که همین امر باعث پاکسازی بسیاری 

از مغزهای جوان )از چالش های محاسباتی( می شود.
 BMC عمومی  مجله سلامت  در   ۲۰۲۳ سال  در  که  ای  مطالعه 
منتشر شد، رابطه بین فعالیت های کم تحرک و نشستنی مرتبط با 
صفحه نمایش و خطر ابتلا به زوال عقل را در بیش از ۴۶۰ هزار 

شرکت کننده تجزیه و تحلیل کرد.
متخصصان در این مطالعه دریافتند بیش از چهار ساعت تماشای 
صفحه نمایش در روز با خطر بالای زوال عقل عروقی، بیماری 
آلزایمر و زوال عقل همه علل در شرکت کنندگان مرتبط است. 
تغییرات  با  نیز  نمایش  صفحه  از  استفاده  روزانه  زمان  افزایش 

فیزیکی در نواحی خاصی از مغز مرتبط بود.
علائم زوال عقل دیجیتال

دمانس یا زوال عقل دیجیتال با علائم مختلفی مشخص می شود 
و شبیه به آنهایی است که در زوال عقل معمول مشاهده می شود. 

این علائم عبارتند از:
بر  اختلال حافظه: زمان زیاد استفاده از صفحه نمایش می تواند 
حافظه کوتاه مدت تأثیر بگذارد و منجر به فراموشی و مشکل در 

حفظ اطلاعات جدید شود.
نمایشگرها  معرض  در  مدت  طولانی  گرفتن  قرار  توجه:  نقص 
ممکن است به کوتاه شدن فاصله توجه و مشکل در تمرکز روی 

کارها دامن بزند.
فناوری  از  حد  از  بیش  استفاده  شناختی:  عملکرد  در  اختلال 

مانند مهارت های حل مسئله و  توانایی های شناختی  بر  می تواند 
تفکر انتقادی تأثیر بگذارد.

تحریک  خلقی،  تغییرات  است  ممکن  افراد  عاطفی:  اختلالات 
پذیری و افزایش سطح استرس را به دلیل تحریک بیش از حد 

ناشی از دستگاه های دیجیتال تجربه کنند.
- محدود کردن زمان استفاده از نمایشگر: برای استفاده از صفحه  
منظم  استراحت های  برای  و  کنید  تعیین  محدودیت هایی  نمایش 
به  ویژه در بین جلسات و برنامه های کاری طولانی مدت، وقت 

بگذارید.
- پایبندی به یک برنامه  منظمِ ورزشی: مطالعات نشان داده شده 
است فعالیت بدنی منظم، اثرات مثبتی بر عملکرد شناختی دارد 
بالقوه ناشی از استفاده بیش از حد از  و به کاهش اثرات منفی 

صفحه نمایش کمک می کند.
- تحریک شناختی: فعالیت هایی انجام دهید که مغز را به چالش 

بکشند مانند پازل، بازی و تعاملات اجتماعی.
ثابت  خواب  برنامه  یک  حفظ  با  سالم:  خواب  عادات  ایجاد   -
از داشتن خواب خوب  ایجاد محیطی مطلوب برای خوابیدن  و 

شبانه و منظم اطمینان حاصل کنید.
منابع  طریق  از  و  کنید  مطالعه  آگاهی:  افزایش  و  آموزش   -
معتبر و علمی، اطلاعات خود را درباره خطرات بالقوه ناشی از 
استفاده مدیریت نشده از نمایشگرها افزایش دهید و در صورت 
کسب آگاهی و دانش کافی به دیگران نیز در مورد اهمیت سبک 

زندگی متعادل آموزش دهید.
متخصصان می گویند رعایت کردن نکات بالا که برای پیشگیری 
عنوان شده به همراه راهکارهای دیگری نظیر تمرین ذهن آگاهی 
و مراقبه و اختصاص دادن زمان بیشتر برای مطالعه کتاب )متن( 
و تعاملات اجتماعی با دوستان در معکوس کردن برخی عوارض 

ناشی از این مشکل نقش قابل ملاحظه دارد.
زمان پیشنهادیِ استفاده از صفحه نمایش برای بزرگسالان

کارشناسی شده ای  و  مشخص  دستورالعمل های  حاضر  حال  در 
نمایش  صفحه  از  هستند  مجاز  چقدر  کودکان  اینکه  مورد  در 
با توجه به توضیحات بالا اکنون  اما  استفاده کنند، وجود دارد. 
تعیین  نیز  بزرگسالان  برای  آیا  که  می شود  مطرح  پرسش  این 
دستورالعمل مشخص در این خصوص ضروریست و مدت زمان 
گروه  این  برای  دیجیتال  نمایشگرهای  از  استفاده  برای  مناسب 

سنی چقدر است؟
به گزارش سایت تخصصی »لیووِل«، متخصصان در مورد زمان 
توصیه شده برای بزرگسالان در مواردی به توافق دست یافته اند 
نشان می دهد زمان  این حال شواهد واضحی وجود دارد که  با 
برای سلامتی شما  می تواند  نمایش  کاربریِ صفحه  از حد  بیش 

مضر باشد.
عصری در سلطه فناوری؛ آیا »زوال عقل دیجیتال« واقعی 

است؟
با افزایش  بیش از چهار ساعت تماشای صفحه نمایش در روز 
عقل  زوال  و  آلزایمر  بیماری  عروقی،  عقل  زوال  به  ابتلا  خطر 

ناشی از همه علل مرتبط است

افراد بزرگسالی که  به عنوان مثال مطالعه اخیر نشان داده است 
بیشتر در روز را صرف تماشای صفحه  بیش از شش ساعت یا 
نمایش می کنند بیشتر در معرض ابتلا به اختلال افسردگی هستند 
کردن  محدود  است  کرده  آشکار  حال  عین  در  مطالعه  این  و 
استفاده از رسانه های اجتماعی به ۳۰ دقیقه در روز، به بهبودی 

قابل توجهی در میزان تندرستی افراد منجر می شود.
مهم  نیز  نمایش  صفحه  کاربریِ  میزان  کیفیت  و  نوع  به  توجه 

است.
 ،»Reid Health« به گزارش مرکز اطلاع رسانی کلینیک تخصصی
محل  و  ساعت  از  خارج  باید  بزرگسالان  می گویند  کارشناسان 
کار، استفاده از صفحه نمایش را به کمتر از دو ساعت 

در روز محدود کنند.
فردی  بهداشت  و  سلامت  دست اندرکاران  واقع  در 
معقتدند هر زمانی فراتر از ساعاتی که ملزم به تماشای 
فعالیت  باید صرف شرکت در  نمایش هستید،  صفحه 
بدنی شود. این تغییر ممکن است فوراً امکانپذیر نباشد 
این  کاهش  برای  می توانند  زیادی  افراد  هم  هنوز  اما 

زمان و بهبود سبک زندگی خود تلاش کنند.
بنابر یافته ها، حدود ۳۰ درصد از بزرگسالان گزارش 
می دهند که تقریباً به طور دائم آنلاین هستند و همین 
جامعه  در  دیجیتال  تعامل  فراگیر  ماهیت  نیز  آمار 

معاصر را برجسته می کند.
به  نیاز  زندگی،  در  فناوری  و  وسیله  هر  از  استفاده 
لوازم  مورد  در  و  دارد  کاربری  مدیریتِ  و  آموزش 
استفاده  مدیریتِ  در  اصلی  وظیفه  شخصی،  دیجیتال 
که  گونه ای  به  است  شما  برعهده خود  آن  از  صحیح 
احتمالی  آسیب  از  اولویت ها،  و  زمان بندی  رعایت  با 
در امان بمانید و این امر نیازمند آن است که اطلاعات خود را 
درباره خطرات و عوارض احتمالی استفاده افراطی و کنترل نشده 
را  اطلاعات  این  در عین حال  و  داده  افزایش  دیجیتال  ابزار  از 

همگام با تکامل این فناوری به روز کنید.
اثرات منفیِ دیجیتالی شدن بر بهداشت روانی

با  را  ما  شبانه روز  حاضر،  عصر  در  که  دیجیتالی  ابزار  از  یکی 
از  اگرچه  وسیله  این  است.  هوشمند  گوشی  زده،  گره  اینترنت 
راه اندازی  جمله  از  است  کاربردی  و  مفید  جهات  از  بسیاری 
دسترسی  نتیجه  در  و  کشورها  از  بسیاری  در  الکترونیک  دولت 
عمومی،  آگاه سازی  دولتی،  خدمات  به  مردم  بهینه  و  سریعتر 
مساعد  شرایط  ایجاد  دور،  راه  از  آموزش  سریع،  اطلاع رسانی 
بسیار  کرونا  همه گیری  دوران  در  ویژه  به  که  دورکاری  برای 
نیازمند  مفید،  فناوری  و  پیشرفت  هر  مانند  اما  بود،  گره گشا 

مدیریت در استفاده است.
نشان  مطالعات  »بست برین پاسیبل«،  تخصصی  مرکز  اعلام  بنابر 
داده است این وسیله اگر هوشمندانه استفاده نشود حتی می تواند 
بهداشت روانی ما را به طور جدی به خطر بیاندازد که این موارد 
شامل اضطراب، افسردگی، انزوای اجتماعی و مشکلات ناشی از 
کاهش اعتماد به نفس در نوجوانان به ویژه به خاطر عدم رضایت 
از شرایط ظاهری خود یا حتی اعتیاد در کودکان و نوجوانان و 
تواند  می  همراه  تلفن  گویند  می  می شود.متخصصان  بزرگسالان 
یکی از عوامل جدی ابتلا به اختلال اضطراب باشد. بسیاری از 
افراد وقتی به گوشی خود دسترسی ندارند و به عبارتی از گوشی 
اینترنت  شدن  قطع  مانند  شرایطی  حتی  یا  شوند  می  جدا  شان 
برایشان پیش می آید، احساس اضطراب شدیدی پیدا می کنند. 
حتما شما نیز چنین تجربه هایی داشته اید یا این حالات را در 
خلقی،  تغییرات  است  ممکن  اید.افراد  کرده  مشاهده  اطرافیانتان 
تحریک پذیری و افزایش سطح استرس را به دلیل تحریک بیش 

از حد ناشی از دستگاه های دیجیتال تجربه کنند
یک مطالعه نشان داده است استفاده افراطی از دستگاه های مجهز 
به وایرلس )اینترنت بی سیم( از جمله گوشی همراه یا کامپیوتر 
شخصی ممکن است با نوعی وابستگی روانشناختی مرتبط باشد.

یکی از نشانه های این وابستگی و اعتیاد، اضطرابی است که در 
هنگام جدایی از این ابزارها در فرد مشاهده می شود.

تلفن  از  افراطی  استفاده  میان  داده اند  نشان  متعددی  تحقیقات 
خصوصا  خودکشی  به  گرایش  و  افسردگی  افزایش  و  هوشمند 
در میان نوجوانان، ارتباط مستقیم وجود دارد. نتایج یک مطالعه 
به گوشی های  افراطی  به شکل  نوجوانانی که  داده است  نشان 
احساس  کمتر  خود  همسالان  سایر  به  نسبت  وابسته اند  خود 
از  که  نوجوانانی  می گویند  همچنین  می کنند.کارشناسان  شادی 
در  و  شخصی  رایانه  تلویزیون،  همراه،  گوشی  مانند  ابزارهایی 
ابزارهای دارای صفحه نمایش استفاده می کنند، نسبت  مجموع 
از  کنند،  می  تجربه  را  متفاوتی  های  فعالیت  که  نوجوانانی  به 
کردن  برخوردارند.محدود  نشاط  و  شادی  از  تری  پایین  سطح 
استفاده از رسانه های اجتماعی به ۳۰ دقیقه در روز، به بهبودی 

قابل توجهی در میزان تندرستی افراد منجر می شود

به  اشاره  با  کشور  بهزیستی  سازمان  اجتماعی  سلامت  معاون   
اینکه نزدیک به ۸۰ درصد کودکان کار و خیابان از اتباع هستند، 
خیابان  و  کار  کودکان  خانواده های  از  عمده ای  بخش  گفت: 
مشکل مالی ندارند.مهری سادات موسوی افزود: بخش عمده ای 
نداشتند.  مالی  مشکل  خیابان  و  کار  کودکان  خانواده های  از 
همین  کودکان  که  هستند  این  به  قائل  فرهنگی  لحاظ  به  اتباع 
را  خود  های  هزینه  بتوانند  باید  بایستند،  پا  روی  توانستند  که 
با خانواده  باید  و  بازمی گردد  فرهنگ  به  مساله  این  بیاورند.  در 
اداره  با  چون  کرد:  خاطرنشان  شود.وی  کار  زمینه  این  در  ها 
اتباع را که  ارتباط هستیم، مدارک هویتی خانواده های  اتباع در 
کودکان خود را برای کار به خیابان می فرستند، به صورت موقت 
صحبت هایی  و  نیست  بازدارنده  چندان  اقدام  این  اما  می گیریم 

برای اقدام های بازدارنده تر انجام شده است.
معاون سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور اظهار داشت: به 
هرحال در تهران، میزان درصد کودکان کار و خیابان غیرمجاز 
صورت  به  خیابان  و  کار  کودکان  ساماندهی  کار  بود.  زیاد 
مشترک بین بهزیستی، دادستانی تهران و شهرداری انجام شد و 

کودکانی که غیرقانونی بودند بخشی با خانواده دیپورت شدند.
وی در پاسخ به این سئوال که آیا برای خانواده های اتباع مجاز که 
کودکان خود را برسرچهارراه ها می فرستند، مجازاتی اندیشیده 
شده است، گفت: صحبت هایی برای اقدام های بازدارنده تر انجام 
مالی  بازدارنده مثل جرایم  تا جرایم  باید مصوب شود  شده که 
اجتماعی  سلامت  باشیم.معاون  داشته  دیگر  موارد  و  نقدی  و 
سازمان بهزیستی کشور گفت: کودکانی که در طرح ساماندهی 
بودند، وضعیت خانواده آنها سنجیده شد و خانواده های نیازمند 
در چرخه حمایت قرار گرفتند. خانواده های اتباع که غیرقانونی 
به ایران آمده بودند، با سازمان ملی مهاجرت تعامل شده و این 

سازمان تکلیف این خانواده ها را روشن کردند.
نیاز  خانواده ها  این  از  ای  عمده  بخش  اینکه  بیان  با  موسوی 
پردیس  اولیه  کارهای  اکنون  افزود:  نداشتند،  مالی  حمایت  به 
کودکان کار و خیابان در مجتمع ولیعصر در تهران در حال انجام 
برای کودکان کار و  آنجا آموزش های مهارتی مختلف  تا  است 
مهرماه  تا  نهایتا  یا  دولت  هفته  در  امیدواریم  انجام شود  خیابان 
و  تحصیل  تربیت،  در  که  فضایی  داد:  ادامه  شود.وی  افتتاح 

مهارت کودکان کار و خیابان مغفول مانده است در این پردیس 
به آنها پرداخته می شود.

معاون سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور تاکید کرد: در 
حال حاضر مدارک هویتی خانواده های اتباعی که فرزندان خود 
کودک  اگر  می شود.  گرفته  می فرستند،  خیابان  به  کار  برای  را 
اتباعی بیش از دو بار در مراکز نگهداری کودکان کار و خیابان 
بهزیستی آمده و شناسایی شده باشد، مدارک هویتی خانواده او 

به صورت موقت گرفته خواهد شد.
و  کار  کودکان  ساماندهی  طرح  اجرای  از  بعد  گفت:  موسوی 
خیابان، تعداد کودکان کار و خیابان در خیابان ها و ایستگاه های 
این  که  مدتی  از  بعد  است  امید  است.  شده  کم  خیلی  مترو، 
بدهیم  شهروندان  به  تماسی  شماره  بتوان  می شود،  انجام  طرح 
که مواردی از کودکان کار و خیابان دیدند با این شماره تماس 
پیش  ای  مرحله  تا  باید  تماس  شماره  این  اعلام  برای  بگیرند. 
برویم که با همین رویه طرح ساماندهی کودکان کار و خیابان، 
مشاهده این دست از کودکان تقریبا به صفر برسد و آنگاه شماره 

تماسی در اختیار مردم قرار گیرد.
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 سخنگوی آموزش و پرورش با بیان اینکه یک ماه حقوق به 
عنوان مشوق برای به تاخیر انداختن بازنشستگی و اضافه 
کمبود  گفت:  است،  شده  گرفته  نظر  در  معلمان  تدریس 
دانش آموختگان  از  استفاده  با  مهر  برای  انسانی  نیروی 
طریق  از  جذب  رجایی،  شهید  و  فرهنگیان  دانشگاه های 
آزمون استخدامی، نیروهای خرید خدمات و حق التدریس 

و بکارگیری بازنشستگان رفع می شود.
علی فرهادی درباره تعداد معلمان جدیدی که امسال وارد 
مدارس می شوند، اظهار کرد: امسال در آزمون استخدامی 
قطعی  به صورت  نفر  هزار   ۲۱ ماه،  مهر  برای  آموزگاری 
تکمیل  مرحله  در  هم  نفر  هزار   ۳ تا  و  شده اند  پذیرفته 
ظرفیت اضافه می شوند و در مجموع حدود ۲۳ تا ۲۴ هزار 

آموزگار خواهیم داشت.
وی افزود: در آزمون دبیری و هنرآموزی پیش بینی ما این 
است که حدود ۱۷ هزار نفر قبول شوند و ۱۸ هزار نفر هم 

فارغ التحصیل دانشگاه فرهنگیان را داریم.
سخنگوی آموزش و پرورش با بیان امسال حدود ۶۹ هزار 
معلم در مقاطع ابتدایی و متوسطه در آموزش و پرورش 
استخدامی  آزمون  امسال  داد:  ادامه  شد،  خواهند  جذب 
مهر  برای  نیروها  این  تا  کردیم  نتیجه  اعلام  زودتر  را 

ساماندهی شوند.
معلم  کمبود  هزار   ۱۷۶ مجموع  در  اینکه  بیان  با  فرهادی 
با ۶۹ هزار معلم جذب شده جدید بخشی  داریم، گفت: 
همیشه  اینکه  همچنین  و  می شود  تامین  انسانی  نیروی  از 
بخشی از کسری معلم با بکارگیری نیروهای حق التدریس 

رفع می شود.
بخشی  بکارگیری  با  است  امید  همچنین  شد:  یادآور  وی 
از بازنشستگان و کارمعین شدن نیروهای خرید خدمات، 

باقی مانده این کسری را رفع کنیم.
تامین نیروی انسانی برای مهر

برای  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  وزارت  سخنگوی 
خاطرنشان  نداریم،  نگرانی  معلم  کمبود  نظر  از  مهرماه 
بازنشسته  نفر  هزار   ۷۰ بالای  که  می کنیم  پیش بینی  کرد: 
داشته باشیم اما امید است که بسیاری از این افراد استمرار 

خدمت داشته باشند. 
معلمان در سن جوانی ۴۸ تا ۵۲ سالگی بازنشسته می شوند 
و دستور قطعی کارمعین شدن نیروهای خرید خدمات هم 
برای استان سیستان و بلوچستان را داریم، همچنین برای 
کارمعین شدن خرید خدماتی های سایر استان ها هم تلاش 

می کنیم که قرارداد کارمعین آنها انجام شود.
ادامه  برای  بخشنامه  اصلاحیه  درباره  همچنین  فرهادی 
که  بخشنامه ای  داد:  توضیح  بازنشسته  معلمان  فعالیت 
و  اداری  سازمان  نامه  براساس  بودیم  کرده  ارسال  ما 
استخدامی مبتنی بر ماده ۱۰۳ قانون خدمات کشوری بود 
ایجاد  اجباری  بازنشستگی  شرایط  تا  می کرد  عنوان  که 
خدمت  استمرار  به  می تواند  پرورش  و  آموزش  نشده، 
هفتم  برنامه  اعلام  به  توجه  با  اما  کند  اقدام  بازنشستگان 
را  مورد  این  باید  ما  بخشنامه،  آن  ابلاغ  تاریخ  از  پس 

اصلاح کنیم.
اصلاحیه مبنی بر این است که حالت اجبار برداشته شود 
اما عموما تعداد بسیاری از فرهنگیان در شرف بازنشستگی 
دعوت  آنها  از  هم  ما  و  دارند  استمرار خدمت  به  تمایل 
می کنیم که استمرار داشته باشند تا در یکی دو سال آینده 

کمبود نیروی انسانی مرتفع شود
اجبار  حالت  که  است  این  بر  مبنی  اصلاحیه  افزود:  وی 
در  فرهنگیان  از  بسیاری  تعداد  عموما  اما  شود  برداشته 
شرف بازنشستگی تمایل به استمرار خدمت دارند و ما هم 
از آنها دعوت می کنیم که استمرار داشته باشند تا در یکی 

دو سال آینده کمبود نیروی انسانی مرتفع شود.
اینکه  همچنین  داد:  ادامه  پرورش  و  آموزش  سخنگوی 
توانمندی و مهارت های  اوج تجربه  بازنشسته در  معلمان 

معلمی هستند و نباید از وجود آنها محروم شویم.
ایجاد مشوق برای بازنشستگان و حق التدریسی ها

پرورش  و  آموزش  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  فرهادی 
چه مشوق هایی برای بازنشستگان و نیروهای حق التدریس 
درنظر گرفته است، توضیح داد: با کمک دولت چهاردهم، 
استخدامی  و  اداری  سازمان  و  بودجه  و  برنامه  سازمان 
بازنشستگی  به  که  معلمانی  از  دسته  آن  که  شد  مصوب 
خدمت  پاداش  عنوان  به  حقوق  ماه  یک  دهند،  استمرار 
آنها تقدیم کنیم و به جای ۱۲ ماه در حکم کارگزینی آنها 
۱۳ ماه حقوق لحاظ شود و ضمن اینکه اگر هم بخواهند 
سال بعد می توانند بازنشسته شوند و استمرار خدمت آنها 

الزامی ندارد.
حق التدریس  معلمان  برای  مشوق   مورد  در  همچنین  وی 
پرداخت  کامل  طور  به  را  حق التدریس ها  امسال  گفت: 
کردیم، در سال آینده هم یک ماه حقوق حق التدریس به 
عنوان مشوق پرداخت خواهیم کرد یعنی معلمان به جای 

۹ ماه حق التدریس، ۱۰ ماه حقوق دریافت می کنند.

آیا »زوال عقل دیجیتال« واقعی است؟

معاون سازمان بهزیستی کشور:

بخش عمده ای از خانواده های کودکان کار و خیابان مشکل مالی ندارند
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اجتماعیاجتماعی

موسسات  و  ها  شرکت  کارفرمایی  صنفی  انجمن  محترم  اعضای  اطلاع  به 
عمومی  مجمع  که  میرساند  توابع  و  –املش  لنگرود  شهرستان  مسافربری 
انجمن یاد شده راس ساعت ۱۱ صبح روز چهار شنبه تاریخ ۱403/0۶/28 
در محل دفتر انجمن صنفی واقع در ترمینال مسافربری مهدی پور به آدرس 

لنگرود میدان شهید املاکی برگزار میگردد.
که  رسانند ضمنا کسانی  بهم  در جلسه حضور  اعضا دعوت می شود  از  لذا 
آیند  در  انجمن  جدید  بازرسی  یا  مدیره  هیات  عضویت  به  دارند  تمایل 
به همراه  پایان وقت اداری روز ۱403/0۶/27   تا  را  تقاصای کتبی خود 
مدارک  شامل فتوکپی کارت ملی و شناسنامه و آخرین مدرک تحصیلی و 

دو قطعه عکس 4*3به دفتر انجمن تحویل نمایند.
دستور جلسه :

1-استماع گزارش عملکرد هیات مدیره و بازرس و رسیدگی و اظهار نظر 
به آن 

2-انتصاب اعضا اصلی و علی البدل هیات مدیره و بازرس دوره جدید 
3-سایر موارد که در اختیار مجمع عادی میباشد.
منوچهر مهدی پور

 رئیس انجمن صنفی مسافربری شهرستان لنگرود- املش

آگهی مجمع عمومی عادی
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مستاجران به خرید خانه فکر نمی کنند؛ 
رشد ۵۰ درصدی نرخ اجاره بها

برای  رقابت  دور  این  در  و  احیا شده  دوباره  قرعه کشی خودرو 
کسب سود به قدری بالا گرفته که تاکنون نه تنها ۱.۵ میلیون نفر 
متقاضی خرید شده اند بلکه بانک ها هم به دنبال ترغیب مردم برای 
ثبت نام هستند. باز هم بساط لاتاری به دنیای خودرو بازگشت؛ این 
هزار خودروی  برای عرضه ۱۲۰  گرفته  تصمیم  ایران خودرو  بار 

خود با شرط تحویل تا پایان سال جاری، مراسم قرعه کشی 
برگزار کند که از این ظرفیت ۵۰ درصد به طرح مادران و 
۲۰ درصد به خودروهای فرسوده اختصاص دارد؛ یعنی سهم 
از محصولات عرضه  تنها ۳۰ درصد  متقاضیان طرح عادی 

شده، خواهد بود.
نکته قابل توجه اینکه در دوره های قبلی یکی از شروط اصلی 
ثبت نام متقاضیان داشتن گواهینامه بود که در این دور این 
شرط حذف شده که همین امر باعث می شود افراد بیشتری 
اجازه ثبت نام در این طرح را داشته باشند چراکه پیش از این 
به دلیل اجباری بودن داشتن گواهینامه برای شرکت در طرح، 
۲۶ میلیون نفر به صورت پیش فرض امکان ثبت نام نداشتند 
اما در این دور این افراد هم امکان ثبت نام دارند. ) حدود 

۲۶ میلیون نفر که بالای ۱۸ سال هستند، گواهینامه ندارند.(
بنابراین با توجه به اینکه تنها ۱۲۰ هزار دستگاه خودرو قرار 
است عرضه شود و به دلیل حذف شرط داشتن گواهینامه، 
تعداد مشمولان ثبت نام بیش از دوره های قبلی خواهد بود 
و به این ترتیب شانس ثبت نام کنندگان برای برنده شدن در 

این قرعه کشی کمتر از نیم درصد برآورد می شود؛ یعنی اگر تا پایان 
زمان ثبت نام ۲ میلیون نفر ثبت نام کنند -که قطعاً این عدد بیشتر 
خواهد شد- شانس افراد برای برنده شدن ۰.۰۶ درصد خواهد بود!

بازگشت لاتاری ملی و گرفتاری خودرو در یک لوپ معیوب
بر اساس این گزارش، بازگشت شیوه قرعه کشی بعد از حدود ۲ 
سال در حالیست که طی سال های اخیر به دلایل متعددی از جمله 
فاصله قیمتی بین ۳۰۰ تا ۶۰۰ میلیونی خودرو در کارخانه و بازار 
آزاد، کاهش قدرت خرید مردم، جولان دلالان در قرعه کشی ها، 
تبدیل شدن خودرو به کالای سرمایه ای و نداشتن چشم انداز روشن 
متقاضیان خرید  تعداد  قیمت خودرو،  و  بازار  و  آینده صنعت  از 
خودرو از درب کارخانه در هر دور از قرعه کشی معمولاً از ۳ تا 
۴ میلیون نفر نیز فراتر می رفت و شانس افراد برای برنده شدن در 
این لاتاری ها کمتر از نیم درصد برآورد می شد. حتی فلش بکی به 
گذشته نشان می دهد که در قرعه کشی مربوط به دی ماه سال ۱۴۰۱ 
بالغ بر ۱۱ میلیون نفر -یعنی تمام واجدین شرایط- برای خرید تنها 

۲۰ هزار خودرو ثبت نام کرده بودند!
در آن زمان مجید عشقی رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار درباره 
قرعه کشی خودرو اظهارنظر جالبی کرده بود؛ او در سال ۱۴۰۱ و 

در زمان اوج قرعه کشی ها گفته بود که »
قرعه کشی خودرو شبیه به یک بخت آزمایی و لاتاری ملی به منظور 

توزیع رانت بی هدف است
قرعه کشی خودرو شبیه به یک بخت آزمایی و لاتاری ملی به منظور 
توزیع رانت بی هدف است. این فرایند غیر از تبعات اقتصادی باید 
از نظر علمی بررسی شود که چه تبعات اجتماعی دارد که یک دفعه 
۱۰ میلیون نفر از جمعیت کشور را درگیر لاتاری می کنیم و کلًا ۲۰ 

هزار خودرو دست مردم می دهیم.«
بنابراین نکته ای که به نظر می رسد از دید متولیان صنعتی کشور در 
به کارگیری مجدد شیوه قرعه کشی پنهان مانده دلیل اصلی حذف 

این شیوه یعنی »رونق دلال بازی« است؛ از همان روزهای نخستی 
که قرعه کشی خودرو در ادبیات اقتصاد ایران جاخوش کرد، دلالان 
تبدیل به بازیگر اصلی بازار خودرو شدند و تا جایی مشکل آفریدند 
که نه تنها فاصله قیمتی بین کارخانه و بازار روز به روز بیشتر شد 
بلکه همانطور که  بازار خارج شدند  از  و مصرف کنندگان واقعی 

عشقی نیز تاکید کرده بود خودرو کاملًا از یک محصول مصرفی 
تبدیل به یک محصول سرمایه ای شد؛ به شکلی که حتی در این 
بازار کد ملی افراد برای ثبت نام در قرعه کشی ها و البته حواله های 
خودرو خرید و فروش می شد و میلیون ها تومان سود بادآورده را 
دنبال خود داشت.بر این مبنا، با توجه به اینکه از سال ۱۴۰۱ به این 
سو ۴ بار شیوه فروش خودرو تغییر کرده و از حذف قرعه کشی 
و عرضه در بورس تا راه اندازی سامانه یکپارچه در نوسان بوده و 
باز هم به خانه اول خود یعنی قرعه کشی بازگشته، به نظر می رسد 
در  و مسؤولان  گرفتار شده  معیوب  لوپ  در یک  فروش خودرو 
وزارت صمت -در دوره های مختلف- هیچ سیاست دقیق و ثابتی 

برای عبور از این شرایط ندارند.
شکل گیری بازارسیاه خرید و فروش حواله و کد ملی

طریق  از  خودرو  فروش  شد  اشاره  که  همانطور  دیگر  سویی  از 
قرعه کشی فقط لفظ ناکارآمد را به دنبال خود نمی کشد بلکه زمینه 
را برای بروز تخلف های دیگر نیز فراهم می کند؛ به عنوان نمونه با 
توجه به اینکه بسیاری از مردم عادی توانایی خرید خودروی صفر 
را ندارند، یکی از مهم ترین مباحثی که در این دوره رونق می گیرد، 
دوره های  در  که  موضوعی  است.  خودرو  حواله  فروش  و  خرید 
قبلی رونق خوبی گرفته بود و امسال به دلیل افزایش گپ قیمتی، 
رنگ و لعاب بیشتری به خود گرفته است؛ به عنوان نمونه بررسی ها 
نشان می دهد که هم اکنون قیمت حواله های »ری را« از حدود ۲۰۰ 
این در  تا ۵۲۰ میلیون تومان هم می رسد.  میلیون تومان شروع و 
حالی است که قیمت نهایی این خودرو یک میلیارد و ۱۳۰ میلیون 

تومان اعلام شده است.
بر این اساس، اگر خوشبین باشیم، این بازار دو طرف دارد افرادی 
که پول نقد دارند اما نمی توانند برای خرید خودرو ثبت نام کنند و 
گروهی دیگر که ثبت نام کرده اند اما پول کافی برای تکمیل وجه را 
ندارند. اینجاست که معامله حواله های خودرو، در بازار آزاد، داغ 

می شود. بازاری که در آن »ظاهرا« هم فروشنده حواله خودرو، سود 
می کند و هم خریدار حواله خودرو، به هدفش می رسد.اما اگر واقع 
بین باشیم حضور دلالان را در این بازار غیررسمی مشاهده می کنیم؛ 
دلالانی که به دلیل وضعیت نامساعد تولید و عرضه خودرو، بازار 
خودرو را یک بازار پرسود یافته اند و از همه راه ها برای کسب ثروت 
بیشتر استفاده می کنند و حالا به لطف قرعه کشی ها، بیش از 
پیش نسبت به سودجویی در بازار خودرو اقدام کرده اند.البته 
کارشناسان اقتصادی معتقدند که نباید همه تقصیرها را متوجه 
دلالان دانست، چراکه شرایط اقتصادی و تولید کشور، فضا 
را به سمتی برده که دلالی و سرمایه گذاری های بی هدف 
جذاب تر از قبل شود. شرایط اقتصادی و تولید کشور، فضا 
بی هدف  سرمایه گذاری های  و  دلالی  که  برده  سمتی  به  را 

جذاب تر از قبل شود.
رسول سلیمانی کارشناس صنعت خودرو در این ارتباط به 
مهر با بیان اینکه متأسفانه ما مردم را مجبور کرده ایم به این 
سمت بروند و در بازارهای غیررسمی حضور یابند، می گوید: 
شده  پررنگ  بسیار  غیررسمی  بازار  این  در  دلالان  حضور 
است؛ در واقع عده ای که در قرعه کشی برنده می شوند امکان 
این شرایط  ندارند در  پرداخت هزینه های پیش پرداخت را 
دلالان وارد می شوند و پیش پرداخت را می پردازند و عملًا 
خودرو را نصیب خود می کنند و پولی هم به صاحب حواله 
می دهند. بازار خودرو آشفته شده و اقداماتی از قبیل خرید و 

فروش حواله تنها یکی از این آشفتگی هاست.
بانک ها هم وارد شدند

آنها،  از  مباحث مطرح شده و غفلت وزارت صمت  از  عجیب تر 
طی  است؛  خودرو  بازار  آشفته  این  در  بانک ها  پررنگ  حضور 
روزهای گذشته بانک های مختلفی با ارسال پیام به مشتریان خود 
اعلام کردند که قصد پرداخت اعتبار و وام قرض الحسنه ۸۰ تا ۱۳۰ 

میلیونی برای شرکت در قرعه کشی خودرو را دارند!
رقابت بانک ها در پرداخت وام به مشتریان خود برای ترغیب آنها 
در شرکت در قرعه کشی خودرو شاید در ظاهر به نفع متقاضی 
باشد اما در بطن ماجرا، این اقدام بانک ها چندان هم صفت مشتری 
مداری را یدک نمی کشد چراکه نه تنها پول در طرح پیش فروش 
باید حدود ۶ ماه در حساب بانکی مسدود شود بلکه با توجه به سبقه 
خودروسازان، نمی توان چندان با اطمینان هم در مورد زمان تحویل 
خودرو صحبت کرد و ممکن است متقاضیان حتی سال ها در صف 
دریافت خودرو باقی بمانند و نکته جالب تر آنکه در زمان تحویل 

نیز، خودرو را با قیمت روز تحویل خواهند گرفت.
به اعتقاد کارشناسان عطش بانک ها در ترغیب مردم به شرکت در 
ازدواج،  پرداخت وام  قرعه کشی خودرو آن هم در شرایطی که 
فرزندآوری و مسکن با کندی انجام می شود، می تواند تنها به یک 
دلیل و آن هم دستیابی راحت به سود ناشی از مسدود شدن پول در 

حساب مشتریان باشد.
آش به قدری در این حوزه شور شده که حتی بانک مرکزی نیز 
دیروز در اطلاعیه ای به بانک ها هشدار داد که »اولویت در پرداخت 
و  ازدواج  قرض الحسنه  تسهیلات  محوریت  با  بانکی  تسهیلات 
جمعیت،  جوانی  و  خانواده  از  حمایت  قانون  موضوع  تسهیلات 
تسهیلات  اعطای  هرگونه  و  است  و...  مسکن  تولید  قانون جهش 
بدون در نظر گرفتن اولویت های یادشده فاقد وجاهت بوده و مورد 

پذیرش نیست.«

احیای لاتاری ملی

سازمان امور مالیاتی ۳۷۰۰ پزشک  شانس برنده شدن در قرعه کشی خودرو زیر نیم درصد!
متخلف را شناسایی کرد

پول شویی  و  مالیاتی  فرار  با  مبارزه  بازرسی،  مرکز  رئیس   
پزشک   ۷۰۰ و  سه هزار  شناسایی  از  مالیاتی  امور  سازمان 
متخلف که به جای استفاده از دستگاه کارتخوان نسبت به 
اخذ وجه نقد یا اجبار بیماران به واریز وجه به حساب های 

بانکی معرفی شده از سوی آنها اقدام کرده بودند، خبر داد.
 »شاهین مستوفی« در این باره اظهار داشت: بخشی از مساله 
عدم شناسایی فراریان مالیاتی در کشور مربوط به روزنه های 
تخلفی همچون حساب های اجاره ای است که یکی از عوامل 

فرارهای مالیاتی در کشور محسوب می شود.
پول شویی  و  مالیاتی  فرار  با  مبارزه  بازرسی،  مرکز  رئیس 
اینکه در سه سال گذشته ۵.۵  بیان  با  سازمان امور مالیاتی 
میلیون مودی جدید به واسطه بهره برداری از اطلاعاتی که 
در اختیار سازمان قرار گرفته است شناسایی شده اند، اظهار 
داشت: در سال ۱۴۰۰ آمار مودیان شناسایی شده نزدیک به 
چهار میلیون نفر بود که این میزان در سال ۱۴۰۳ به حدود 

۹.۵ میلیون نفر رسیده است.
وی در مورد پزشکانی که از کارت خوان استفاده نمی کنند، 
گفت: بر اساس جزء )۲( بند )ط( تبصره )۶( قانون بودجه 
دستگاه  از  بودند  مکلف  پزشکی  حرف  همه   ،۱۴۰۲ سال 
بیمار  معالجه  از  حاصل  وجوه  دریافت  برای  کارت خوان 
برخی  از سوی  تخلفاتی  زمینه  این  در  کنند.  استفاده  خود 
افراد وجود داشت که ما هم مکلف بودیم گزارش اقدامات 
خود را به مجلس و هم مرجع صدور مجوز پزشکان ارائه 
دهیم. در سال ۱۴۰۳ نیز افراد مکلف به استفاده از پایانه های 
 )۲۴( ماده  جرائم  مشمول  تخلف،  صورت  در  فروشگاهی 

قانون پایانه های فروشگاهی خواهند بود.
مستوفی با اشاره به امکان گزارش تخلفات پزشکان توسط 
با  را  سامانه ای  مالیاتی  امور  سازمان  بیان داشت:  مردم، 
ایجاد کرده که مردم می توانند تخلفات  عنوان »سوت زنی« 
فرار مالیاتی را از طریق این سامانه در اختیار سازمان قرار 
دهند. شهروندان با مراجعه به درگاه ملی مالیات به نشانی 
زنی«  »سوت  ویژه  قسمت  در   intamedia.ir/tax-fraud
که  آن  ویژه  پاداش  از  و  کنند  ارسال  را  گزارش های خود 
تا یک درصد مبلغ مالیات قطعی وصول شده خواهد بود، 

بهره مند شوند.
و  پیشنهادها  شکایات،  می توانند  مردم  اینکه  بیان  با  وی 
سوالات مالیاتی خود را از طریق سامانه ۱۵۲۶، مرکز ارتباط 
مردمی سازمان امور مالیاتی کشور مطرح کنند تا این موارد از 
سوی سازمان مورد رسیدگی قرار گیرد، افزود: البته سازمان، 
اعلام  متخلف  را  فرد  مردمی  گزارشات  دریافت  صرف 
سازمان  در  که  اجرایی  واحدهای  طریق  از  بلکه  نمی کند، 
امور مالیاتی تاسیس شده، بازدید میدانی انجام داده و راستی 

آزمایی می کند.
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نایب رئیس اتحادیه املاک با اشاره به اینکه میانگین نرخ اجاره بها 
در تهران بیش از ۵۰ درصد افزایش داشته است، گفت: با توجه به 
رشد قیمت ها در بازار مسکن، مستأجران دیگر به خرید خانه فکر 
نمی کنند.داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه املاک با بیان اینکه 
میانگین نرخ اجاره بها در استان تهران بیش از ۵۰ درصد افزایش 
اجاره بها،  بازار  در  تورمی  رکود  هم اکنون  گفت:  است،  داشته 
بازارهای  در  رکود  البته  است؛  حاکم  مسکن  فروش  و  خرید 
موازی دیگر نیز وجود دارد اما به طور کلی خریداری در بازار 
خرید و فروش مسکن نیست.وی در ادامه تاکید کرد: اقداماتی 
که در موازات مشاوران املاک صورت گرفته، تمرکز این صنف 
را برای هدف اصلی آنها که انعقاد قرارداد و ایجاد بازار مناسب 
برای جذب سرمایه مشتریان بازار مسکن است، تحت شعاع قرار 
داده و از سوی دیگر افزایش ۲۵ درصدی نرخ اجاره بها در تهران 
برای قیمت گذاری  الگوی مناسب  قانون دستوری است و  یک 
در حال حاضر وجود ندارد.نایب رئیس اتحادیه املاک افزود: با 
توجه به موارد ذکر شده، مانند سنوات گذشته در بازار مسکن 
زیرا  نمی شود  برداشته  گامی  مستأجران  شدن  خانه دار  برای 
نرخ گذاری ها فراتر از توان مالی مستأجران است؛ به عبارت دیگر 
قدرت خرید ملک توسط عموم مستأجران کاهش پیدا کرده و به 
همین دلیل بازار خرید مسکن در رکود قرار گرفته، زیرا مشتری 
نیست.وی تصریح کرد: مستأجران به علت کاهش توان قدرت 
مالی از منطقه ای که سکونت دارند به مناطق پایین شهر در حال 
تفاوت  قیمت مسکن  در  که  مقداری  هر  به  هستند؛  مکان  نقل 
ایجاد شود، تأثیر چشمگیری در تعداد قراردادهای معامله شده، 
نخواهد داشت، زیرا قدرت خرید و درآمد خالص مردم نسبت به 
سال های قبل کاهش محسوسی یافته و عده زیادی از مستأجران 

از بازار خرید به بازار رهن و اجاره مسکن کوچ کرده اند.
بیگی نژاد تاکید کرد: رشد نرخ اجاره بها با توان مالی مستأجران 
همسو نیست و با توجه به رشد قیمت ها در بازار خرید و فروش، 
مستأجران دیگر به خرید خانه فکر نمی کنند، زیرا با توان آنها 
فاصله زیادی دارد؛ به طور مثال هم اکنون پول رهن برخی از 
آپارتمان های تهران مطابق قیمت خرید چند سال گذشته همان 
شرایط  به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  است.وی  مسکونی  واحد 
فعلی بازار مسکن، مستأجران باید از سرمایه گذاری در بازارهای 
دیگر خودداری کنند تا بتوانند سرپناهشان را تأمین کنند؛ البته 
ناگفته نماند که به علت قیمت بالای خرید خانه، به طور کلی 
در خانواده ها دیگر صحبت و برنامه ریزی از خرید خانه در میان 

نیست.

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آئین نامه اجرایی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
تاریخ   140360312008001960 شماره  رای  برابر 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات    1403/04/12
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
پرونده  قلا   آق  شهرستان  ثبتی  واحد  در  مستقر 
مالکانه  تصرفات    1402114412008000627 کلاسه 
فرزند  مرادپور  ملیحه  خانم  متقاضی  معارض  بلا  و 
ملی  کد     4970087350 شناسنامه  شماره  به  عطا  
4970087350   صادره از آق قلا در ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 199/30 متر 
ثبتی  پلاک  از  جزئی  شده  مجزی  و  مفروز  مربع  
کسلخه  قریه  اراضی  در  واقع  اصلی     –  3 شماره 
بخش 7 حوزه ثبتی ملک شهرستان آق قلا از سهمی  
اصلاحات ارضی تایید گردیده است. لذا به منظور 
به فاصله 15 روز  نوبت  اطلاع عموم مراتب در دو 
به  نسبت  اشخاص  که   در صورتی  می شود  آگهی 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می 
و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید  اخذ  از 
قضائی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ، اعتراض 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

مالکیت صادر خواهد شد .  
  1403/05/13 شنبه   روز  اول:  نوبت  انتشار  تاریخ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : روز دو شنبه 1403/05/29
شناسه آگهی :  1761033  

اسناد واملاک آق  اداره ثبت  مهنازجهانفر- رئیس  
قلا

******
آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت  ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
ثبت  مستقر در  تکلیف  تعین  برابرآراء صادره هیات 
مالکانه  تصرفات  سنندج  شهرستان  املاک  و  اسناد 
بدین  لذا  گردیده  تایید  ذیل  متقاضیان  معارض  بلا 
 15 فاصله  به  نوبت  دو  در  املاک  مشخصات  وسیله 
روز جهت اطلاع عموم آگهی میگردد در صورتی 
مالکیت متقاضیان  به صدور سند  نسبت  که اشخاص 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
تا  محل  در  الصاق  تاریخ  از  روستاها  در  و  آگهی 
تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت 
نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع 
ثبت  اداره  و تحویل  تقدیم و گواهی اخذ  قضایی 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
ثبت  اداره  تحویل  اخذ  گواهی  و  وصول  عدم  و 
تمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مقررات  طبق  مالکیت  سند  اعتراض  عدم وصول  و 
مراجعه  مانع  مالکیت  صادر خواهد شد صدور سند 

متضرر به دادگاه نیست .
آقای  بنام  مزروعی  زمین  قطه  یک  1-ششدانگ 
به  سروآباد  صادره  عبداله  فرزند  عبدی  آرمان 
پلاک  مربع  متر   12174/73 ششدانگ  مساحت 
سنندج   2 منطقه   12 بخش  اصلی   -9 از  فرعی   85
روستای لنگریز جزء نسق زارعانه شمار42306 مورخ 

1352/4/7 دفتر 4 سنندج بنام آقای علی عبدی 
عبدی  نبی  آقای  بنام  باغ  قطعه  یک  2-ششدانگ 
ششدانگ  مساحت   به  آباد  سرو  صادره  علی  فرزند 

اصلی   -9 از  فرعی   86 پلاک  مربع  متر   9850/68
جزء  لنگریز   روستای  سنندج    2 منطقه   12 بخش 
نسق زارعانه شماره  42306 مورخ 7/ 1352/4 دفتر 4 

سنندج بنام آقای علی عبدی 
آقای  بنام  مزروعی  زمین  قطعه  یک  3-ششدانگ 
مساحت  به  سروآباد  صادره  علی  فرزند  عبدی  نبی 
از  فرعی   87 پلاک  مربع  متر   60174/29 ششدانگ 
9 –اصلی بخش 12 منطقه 2 سنندج روستای لنگریز 
 1352/4/7 مورخ   42306 شماره  زارعانه  نسق  جزء 

دفتر 4 سنندج بنام آقای علی عبدی 
آقای  بنام  مزروعی  زمین  قطعه  یک  4-ششدانگ 
به  سروآباد  صادره  عبداله  فرزند  عبدی  آرمان 
 88 پلاک  مربع  متر   5400/55 ششدانگ  مساحت 
سنندج   2 منطقه   12 بخش  اصلی   -9 از  فرعی 
 42306 شماره  زارعانه  نسق  جزء  لنگریز  روستای 
علی  آقای  بنام  سنندج   4 دفتر   1352/4/7 مورخ 

عبدی
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/5/29

واملاک  اسناد  ثبت  اداره  -رئیس  احمدیان  هیوا 
منطقه 2 سنندج   م الف 5076

*****
اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   ۳ ماده  آگهی 
سیاهکل  شهرستان  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند حوزه ثبت شهرستان سیاهکل
 140360318013003075 شماره  به  رای  برابر 
تعیین  قانون  موضع  هیات   1403/03/18 مورخه 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
ثبتی سیاهکل تصرفات  سند رسمی مستقر در واحد 
 - خانم   / آقای  متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه 
ملی  کد   196 ش  ش  علی  فرزند  شجاعی  فاطمه 
یک  ششدانگ   - سیاهکل  از  5179238536صادره 
قطعه زمین مشتمل بر ساختمان احداثی به مساحت 
102/46 متر مربع به شمار پلاک فرعی 626 مفروز 
و مجزی شده از 40 فرعی از سنگ اصلی 96 واقع 
نشانی  به  گیلان   16 بخش  محله  کلاهدوز  قریه  در 
شهرستان سیاهکل روستای کلاهدوز محله از مورد 

مالکیت آقای دولت خدا پرست 
فاصله  به  نوبت  دو  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
و  مجاوران  از  اعم  کس  هر  میشود  آگهی   15
و  اصل  به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان 
داشته  اخواهی  و  فوق  پلاک  مفروزی  و  حدود 
دو  مدت  به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتواند  باشد 
شهرستان  اسناد  ثبت  اداره  به  را  اعتراض خود  ماه 
مراجع  به  یکماه  مدت  ظرف  و  تحویل  سیاهکل 
قضایی صالحه دادخواست تسلیم و گواهی آن را به 
اداره متبوعه تحویل نماید در غیر این صورت پس 
از تقاضای مدت قانون مذکور برابر مقرارت نسبت 
به دادگاه  نیز مراجع متضرر  به صدور سند مالکیت 
نخواهد بودسرپرست  ثبت اسناد و املاک شهرستان 

سیاهکل-عباس شعبانیان کوجلی
انتشار  1403/05/14تاریخ   : اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

نوبت دوم : 1403/05/29 م الف 1072/1
*****

آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
140360318006002055 مورخ 1403/03/24 هیات 

موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
بلا معارض  مالکانه  استانه تصرفات  حوزه ثبت ملک 
جوهکل  کیسم  قربانی  الله  روح  آقای  متقاضی 
فرزند حبیب الله بشماره شناسنامه 2 صادره از استانه 
به  محوطه  و  خانه  یکباب  ششدانگ  بصورت  اشرفیه 
مساحت 319.15 متر مربع پلاک 214 فرعی از 90 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 8 فرعی از 90 
اصلی واقع در استانه اشرفیه روستای کیسم جوهکل 
گیلان   14 بخش   140 پلاک  سلیمانی  شهید  کوچه 
گردیده  محرز  قربانی  علی  محمد  از  خریداری 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است. 
صورتی  در  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اخذ رسید. ظرف مدت یک  از  و پس  تسلیم  اداره 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
اعتراض طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
رئیس ثبت اسناد و املاک- داود نیک خواه دیگه 

سرا
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/14
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/29

م الف 1077
******

 13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و 
و   140360318019002399 شماره  رای  برابر 
اول  140360318019002400-1403/04/02هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  تالش  ملک  ثبت  حوزه 
فرزند  چوبر  جعفری  مهدی  محمد  آقای  متقاضی 
تهران  از  صادره   1011 شناسنامه  شماره  به  هادی 
از ششدانگ و آقای محمدرضا  در سه دانگ مشاع 
شناسنامه  شماره  به  هادی  فرزند  چوبر  جعفری 
0010806008 صادره از تهران در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی مشاعا بالسویه  به 
مساحت 2897/84 متر مربع پلاک فرعی 2193 از 24 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 317 فرعی واقع 
در قریه چوبر بخش 28 گیلان خریداری از مالک 
است.  گردیده  محرر  جعفریچوبر  آقا  علی  رسمی 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند 
تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. به یهی است در صورت انقضای مدت 
اسند  اعتراض طبق مقررات  مذکور و عدم وصول 

مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک- داود نیک خواه دیگه 

سرا
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/14
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/29

م الف 907/634

شناسه 1761074
******

آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
مورخ   140360318020004385 شماره  رأی  برابر 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1403/4/4
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای موسی تقی 
به شماره شناسنامه 989  بالان فرزند عبداله  پور بی 
در   2690414333 ملی  شماره  به  رودسر  از  صادره 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 445 
متر مربع به پلاک 1024 فرعی از 152 اصلی واقع 
بالان بخش 29 گیلان خریداری شده  بی  قریه  در 
پور  تقی  عبداله  آقای  رسمی  مالک  نسق  مورد  از 
نسق نسق زراعی 28062 مورخ 43/2/7 دفترخانه 60 

رشت  محرز گردیده است.
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند و میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو 
از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ، اعتراض 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای سنت 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وسول  عدم  و  مذکور 

مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/14
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/29

کلاچای-نادر  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  کفیل 
عیوضی صالح
م الف 1078

******
آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
مورخ   14036031802004648 شماره  رأی  برابر 
1402/4/12 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جواد علی 
شماره  به  اله  رحمت  فرزند  کلایه  گیل  مقدم  پور 
به شماره  از رودسر  شناسنامه 2680088301 صادره 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در   2680088301 ملی 
به پلاک  مربع  متر  مساحت 490  به  بر خانه  مشتمل 
993 فرعی از 146 اصلی واقع در قریه گیل کلایه 
بخش 29 گیلان خریداری شده از مورد نسق مالک 
شماره  زارعی  نسق  پورعباس  زهرا  خانم  رسمی 
113288 مورخ 52/5/24 دفترخانه 79 رودسر  محرز 

گردیده است.
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند و میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ، اعتراض 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

مالکیت صادر خواهد شد ...
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/14
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/29

کلاچای-نادر  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  کفیل 
عیوضی صالح
م الف 1101

*****
آگهی مزایده مورد وثیقه موضوع کلاسه 9600073

ششدانگ  فوق  کلاسه  اجرائی  پرونده  موجب  به 
بنای احداثی تحت پلاک ثبتی  با  یک قطعه زمین 
بخش  در  واقع  دواصلی  و  چهل  از  فرعی  سیصد 
یک کلارستاق چالوس استان مازندران به مساحت 
چالوس   : آدرس  به  مربع  متر  سیصدوهشت   )308(
شمال آباد روبروی مسجد امام سجاد )ع( - پلاک 
47 که به نام آقای مرتضی شمس ناتری فرزند غفار 
به شماره ملی 6279693041 در ذیل صفحه 70 جلد 
برابر  و  ثبت گردیده  ایشان  نام  به  ثبت 14061   70

سند رهنی شماره 113233
شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه   1388/02/27 مورخ 
285 تهران بنفع بانک صادرات در رهن قرار گرفته 
دادگستری  رسمی  کارشناس  نظریه  برابر   . است 
ششدانگ مورد رهن به مبلغ 78/000/000/000ریال 
هفتاد و هشت میلیارد ریال  ارزیابی گردیده است . 
حدود و مشخصات ششدانگ شمالا به طولهای یازده 
بیست  و  متر  شش  و  متر  سانتی  پنج  و  هشتاد  و  متر 
باقیمانده قریه شرقاً بطول  به  سانتی متر دیواریست 
به  است  پی  متر  سانتی  پنج  و  پنجاه  و  متر  چهارده 
پلاک 79 فرعی ، جنوباً به طول شانزده متر و هشتاد 
سانتی متر پی است به کوچه غرباً به طول نوزده متر 
و هفتاد سانتی متر دیواریست به باقیمانده قریه ملک 
کاربری  با  زمین  قطعه  یک  صورت  به  رهن  مورد 
داخل  میباشد.  نشینی  عقب  فاقد  و  بوده  مسکونی 
با قدمت بیش از چهل  ملک یک ویلای یک طبقه 
سال به مساحت حدود صد متر مربع مشتمل بر هال 
و سرویس  آشپزخانه  اتاق خواب،  سه  و  پذیرایی  و 

بهداشتی وجود دارد .
چوبی  اتاقها  درب  و  سرقت  ضد  ورودی  درب 
کف  پوشش  جداره،  تک  آلومینیوم  ها  پنجره   ،
دی  ام  کابینت  بتن  ها  واتاق  سرامیک  پذیرایی 
و  رادیاتور  سرمایش  و  پکیج  گرمایش  سیستم  و  اف 
دارای انشعابات آب و برق و گاز می باشد . مزایده 
پلاک فوق از ساعت 9 الی 12 روز یک شنبه مورخ 
1403/06/11 در اداره ثبت اسناد و املاک چالوس 

واقع در خیابان شهید مطهری جنب
و  میرسد  فروش  به  مزایده  طریق  از  فرمانداری 
هشت  و  هفتاد  ریال   78/000/000/000 مبلغ  از 
پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع  ریال  میلیارد 
منوط  مزایده  در  شرکت  میشود.  فروخته  نقداً 
مزایده  پایه  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به 
شبا  حساب  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به 
شناسه  و   IR  480100004053013207550386
نزد   951108553118000000000000000000
بانک مرکزی که میبایست قبل از برگزاری مزایده 
واریز تا تائید فیش واریزی توسط حسابداری اداره 
فیش  تایید  عدم  صورت  در  و  گردد  پذیر  امکان 
شرکت  حق  متقاضی  حسابداری  ناحیه  از  واریزی 
در جلسه مزایده را نخواهد داشت و حضور خریدار 
در  است.  مزایده  جلسه  در  او  قانونی  نماینده  با 
برنده شدن شخص شرکت کننده در  صورت عدم 
رعایت  بعلت  واریزی  سپرده  مبلغ  استرداد  مزایده 

برنده مزایده  بود  بر خواهد  اداری زمان  تشریفات 
مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 
ثبت  صندوق  حساب  به  مزایده  تاریخ  از  روز  پنج 
مقرر  مهلت  ظرف  که  صورتی  در  و  نماید  تودیع 
نکند،  واریز  ثبت  سپرده  حساب  به  را  فروش  مانده 
مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه 
میتوانند  خریداران  و  طالبین  شد.  خواهد  واریز 
جهت شرکت در مزایده در وقت مقرر با ارائه فیش 
مربوطه به مبلغ پایه در جلسه مزایده به نشانی فوق 
بدهی  پرداخت  است  ذکر  به  لازم  نمایند.  شرکت 
های مربوطه اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و 
مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد 
و نیز بدهی های مالیاتی و غیره تا تاریخ مزایده اعم 
از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده است و هزینه های قانونی و نیم 
بنا به اعلام  عشر و حق مزایده نقداً وصول میگردد 
چنانچه  ضمناً   . باشد  می  بیمه  فاقد  ملک   ، بستانکار 
روز و ساعت تعیین شده در آگهی مزایده ، مصادف 
با تعطیلی ادارات باشد، روز برگزاری مزایده ، روز 

اداری بعد از تعطیلی خواهد شد.
تاریخ انتشار : 1403/05/29

اسناد رسمی چالوس محبوبه  اجرای  مسئول واحد 
عینعلی زاده کاکرودی

شناسه 1773288
****************

آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
و   140360318011008224 شماره  آرای  برابر 
هیات   1403/04/14  -  140360318011008225
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ثبت  مستقر در واحد  فاقد سند رسمی  ساختمانهای 
ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای خانم سعدیه دادرس ضیابری فرزند حسین به 
به  نسبت  سرا  از صومعه  صادره   31 شناسنامه  شماره 
چهار دانگ مشاع از ششدانگ و سید کریم میرخائف 
فرزند سید اسمعیل به شماره شناسنامه 1800 صادره 
از صومعه سرا نسبت به دو دانگ مشاع از ششدانگ 
در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب خانه 
مربع پلاک 2217  متر  بمساحت 316/95  و محوطه 
پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   41 از  فرعی 
209 واقع در قریه ضیابر بخش 25 گیلان خریداری 
محرز  ضیابری  پرست  حق  رضا  سید  مالکیت  از 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه  نوبت  دو 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح 
تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  مذکور 
اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
رسید  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 
مالکیت  سند  مقررات  طبق  مذکور  مدت  اعتراض 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1403/05/29
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/13

شناسه 1771387
م الف 910/830

سرا- صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 
یداله شهبازی
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استان هااستان ها

نوبتش شود،  تا  نشسته  بانک  در صف  که  است  چند ساعتی 
هیچ عجله ای هم ندارد و مُدام پول های مچاله شده پنج هزار 
هزار   ۵۰ تراول های  گه گاهی  و  تومانی  هزار   ۱۰ و  تومانی 
هم  گاهی  و  می چیند  هم  روی  و  می کند  صاف  را  تومانی 

چشمی به اطراف می چرخاند تا مبادا نوبتش بگذرد.
اما  دارد،  نامرتب  ظاهری  و  کثیف  و  پوره  پاره  چادرش   
بقچه ای پر از پول همراهش است و با کلی مواد غذایی وارد 
بانک می شود، تمام وسایلی که همراهش بود را گوشه ای از 
بانک می گذارد و کنار من می نشیند، آهی می کشد و از گرمای 

هوا گلایه می کند.
تقریبا ۲۰ نفری جلوی من بودند و از این بابت خیالم راحت 
بود که وقت دارم، سر صحبت را با خانم تازه وارد باز کردم، 
از روزگار رنجیده و سختی ها و مشکلات که زودتر از موعد 
گرد پیری را روی چهره اش نشانده بود، دستمال رنگینی پر از 
پول های مچاله شده روی پایش بود، کمکش کردم که پول ها 
را جمع و جور کند، سوژه جالبی به نظرم آمد و ترجیح دادم 

قید جلسه را بزنم.
من  آخر  کنم  دسته بندی  را  پول ها  کن  کمک  دخترم  گفت: 
مچاله  و  کهنه  پول  همه  این  چرا  کردم  تعجب  ندارم،  سواد 
همینطور  نداد!  پاسخ  پرسیدم، چیزی  او سوال  از  دارد،  شده 
آنها  از  یکی  بود  نگران  می کرد،  جدا  را  پول ها  داشت  که 
رفتن  برای  هم  عجله ای  هیچ  نیفتد،  زمین  روی  یا  نشود  کم 
نداشت و مُدام به این طرف و آن طرف نگاه می کرد تا زودتر 

نوبتش شود.
زودتر  امروز  خانم«  »بتول  کرد  صدایش  بانک  متصدی 
آمده ای؟ کارت را تعطیل کرده ای یا می خواهی جایی بروی؟ 
گفت: امروز برایم روز خوبی بود و از اول صبح زیاد دشت 
را  او  به خوبی  هم  بانک  متصدیان  انگار  کردم، خدایا شکر، 
گفت:  آنها  از  یکی  کردند،  او شوخی  با  و کمی  می شناختند 
وام  ما  به  است  خوب  خیلی  مالی ات  اوضاع  خانم  بتول 

می دهی؟
همه  بود،  تومانی  هزار   ۲ و  تومانی  هزار  پول ها  بین  کمتر 
به  تا  کشید  طول  ساعتی  یک  حدود  و  بود  درشت  پول های 
باجه  تحویل  و  کند  دسته بندی  را  پول هایش  کردم  کمک  او 
انجام دهد؛  را  تا کارش  نوبتش که شد همراهش رفتم  دهد، 
دفترچه  کند،  سپرده گذاری  را  پول ها  این  تمام  می خواست 
بیرون  بود،  بسته  کمرش  به  که  کیفی  از  را  مُهرش  و  بانکی  

آورد و تحویل متصدی بانک داد.
من هم کار بانکی ام قبل از این خانم انجام شده بود و تصمیم 
گرفتم ساعتی را با او بگذرانم تا بیشتر از اوضاع و احوالش 
این  و  کیست  خانم  این  شدم  جویا  بانک  متصدی  از  بدانم، 
از کجا آورده؟ زیر لب گفت خیلی  همه پول مچاله شده را 
درباره او جستجو نکن، او گداست و دوست ندارد کسی از 
حال و احوالش بداند، چند روزی یکبار به این بانک می آید 
و پول هایی را که به او کمک کرده اند در حساب پس اندازش 
فولِ  هم  حسابش  گفت  و  کرد  لب  زیر  خنده ای  می گذارد، 

فول است.
را  وسایلش  و  شد  بانک  ورودی  درب  نزدیک  آرام آرام 
همراهش  را  مسیری  هم  من  کرد،  ترک  را  بانک  و  برداشت 
تو  به  که  نداری  فرزندی  مگر  آمده ای  تنها  چرا  گفتم  رفتم، 
کمک کند، آهی کشید و گفت: خدا نخواست که مادر شوم، 
می کنم؛  زندگی  تنهایی  به  خودم  و  نداشتم  پناهی  و  پشت 

راضی ام به رضای خدا
نیا  دنبالم  دیگر  گفت  رسیدیم،  که  شهر  مرکزی  راه  چهار  به 
خودم راهم را بلدم و مسیر خیابان سعدی را در پیش گرفت و 
رفت؛ بدون اینکه اطلاعات بیشتری از او بدانم، سوار ماشین 
شد و رفت، راهم را در پیش گرفتم تا شاید به آخرای جلسه 
را  دستش  که  دیدم  با عصا  را  پیرمردی  مسیر  بین  در  برسم، 
دراز کرده و کمک می خواست، گویا نابینا بود؛ کیفم را هر چه 
گشتم پول نقد پیدا نکردم، ۲ هزار تومانی که ته کیفم مچاله 
شده بود را به او دادم، هنوز چند قدمی از او دور نشده بودم 
که دیدم چیزی روی سرم افتاد؛ به عقب برگشتم دیدم پیرمرد 

پول را به سمتم پرت کرد و گفت تو از من گداتر هستی.
نکته ای که برایم تعجب داشت اینکه اگر او نابیناست، چطور 
برای  چیزی  هیچ  رفت؛  نشانه  سمتم  به  را  پول  دقیق  آنقدر 

پاسخ دادن نداشتم و فقط تاسف خوردم.
به  بود؛  انتظارم  در  پرماجرایی  روز  گویا  دادم  ادامه  راهم  به 
شهر؛  خیابان  پرترددترین  و  شلوغ ترین  رسیدم  شهدا  خیابان 
بطری  می شد،  بیشتر  لحظه  هر  هوا  گرمای  و  بود   ۱۱ ساعت 
کیفم  داخل  را  کارتم  داشتم  و  خریدم  سوپرمارکت  از  آبی 
چسبید  سفت  را  کیفم  بند  پسربچه ای  ناگهان  که  می گذاشتم 
من  از  آدامس  یه  توروخدا  خاله  کرد،  التماس  به  شروع  و 
بخر، خاله توروخدا، تورخدا، همینطور داشت اصرار می کرد 
مردانه روی  بسته ای جوراب  راه رسید و  از  که دوستش هم 
را  آنها  امثال  نه؛  یا  کنم  خرید  آیا  بودم  مانده  بود؛  دستش 
بود که حداقل گدایی  قابل توجیه  برایم  اما  بودم،  زیاد دیده 
نمی کنند و از این راه کسب درآمد دارند، یک جفت جوراب 
و یک بسته آدامس خریدم با کارتخوان پولش را حساب کرد.

حوالی ظهر بود و من هم که یک جلسه را از دست داده بودم، 
تصمیم گرفتم بیشتر در گرمای هوا نمانم و به خانه برگردم، به 
ایستگاه تاکسی رسیدم، پیاده رو را نگاهی انداختم چند خانم 
را دیدم که با فاصله نشسته  بودند و یکی پایش را دراز کرده 
و صورتش را پوشانده بود، دیگری بسته های کوچک ویفر را 
گذاشته بود و می فروخت و یکی دیگر از آنها لیف های بافته 
که  می داد  نشان  عابران  به  و  بود  چیده  مرتب  را  رنگی  شده 
داده  از دست  را  شاید خرید کنند، من که کلا روز کاری ام 
باشم  آنها  از دور نظاره گر  بودم، تصمیم گرفتم چند دقیقه ای 

که چگونه امورات خود را می گذرانند.
زمان  مدت  این  در  نشستم،  ایستگاه  صندلی  روی  دقیقه   ۲۰
پولی که به زن گدا کمک کردند، بیشتر از درآمد دو زنی بود 
باافتخار  می خواستند  و  داشتند  درآمدی  منبع  خود  برای  که 

خرج روزانه شان را درآورند! 
او پرسیدم چند سال  از  کنار زنی که گدایی می کرد نشستم، 
را  اینکه صورتش  بدون  می دهد،  انجام  را  کار  این  که  است 
بود و سه  معتاد  باز کرد؛ شوهرش  را  نشانم دهد، سر سخن 
فرزند داشت و به گفته خودش بالای ۱۸ سال به تکدی گری 
مشغول و درآمدش بسیار بیشتر از دست فروشی و یا کار در 

بازار است.
از  که  بود  مشخص  است؟  چقدر  روزانه ات  درآمد  می گویم 
خانمم!  بتول  من  مگر  گفت:  طعنه  با  نیامده،  خوشش  سوالم 
کیست؟  دیگر  خانم  بتول  پرسیدم  سریع  و  شد  گرد  چشمانم 
گفت گدای پولدار شهر! یعنی او را نمی شناسی؟ نشانی اش را 
که داد فهمیدم همان بتول خانم است که یک ساعت پیش او 
میلیاردر است و تمام  بتول خانم  بانک دیدم؛ می گفت  را در 
این ثروتش را از گدایی بدست آورده، هیچ وارثی هم ندارد 

تا امروز هم کسی نشانی از محل زندگی اش نمی داند.

جولان گدایانِ دروغین یا واقعی؟
فرمانده سپاه فجر فارس خبر داد؛ 

پیش بینی برگزاری ۷ هزار 
یادواره شهدا در استان فارس 

۶ هزار و ۵۰۰  از  بیش  فرمانده سپاه فجر فارس گفت:    
آلبوم شهدا تهیه شده که به دست خانواده شهدا می رسانیم؛ 
همچنین برنامه ریزی برگزاری ۷ هزار و ۴۳۲ یادواره شهدا 

در سطح استان پیش بینی می شود. 
نشست  در  فارس  فجر  سپاه  فرمانده  بوعلی،  یدالله  سردار 
خبری با خبرنگاران با بیان اینکه امیدواریم قطره قطره خون 
شهید هنیه باعث برکت کشور فلسطین شود، افزود: هر ۱۰ 
امسال  و  می شود  برگزار  شهدا  ملی  کنگره  بار  یک  سال 

استان فارس، دومین کنگره را برگزار خواهد کرد.
استان  شهید  هزار   ۱۵ ملی  کنگره  آبان ،   ۴ از  افزود:  وی 
برگزار  روز   ۸ مدت  به  را  متنوعی  برنامه های  فارس، 

می کند.
تمام  از  تأمین  شورای  اینکه  به  اشاره  با  بوعلی  سردار 
داد:  ادامه  است،  شده  تشکیل  استان  این  دستگاه های 
شامل  کمیته ها  که  شده  تشکیل  کمیته   ۲۵ شورا  این  ذیل 
پشتیبانی، نیروی انسانی، تبلیغات و فضاسازی، نشر حفظ 
یادمان های  و  گنجینه  بودجه،  پژوهشی،  و  علمی  آثار، 
و  اقشار  شهدا،  خانواده  به  سرکشی  و  تکریم  شهدا، 
ارتباطات،  و  عمومی  روابط  و  رسانه  مردمی،  تشکل های 

طلاب  و  بازرسی  خیریه،  امور  مجازی،  فضای  و  رسانه 
است.

برنامه ریزی و راهبردهای ما  به گفته سردار بوعلی، مبنای 
بر اساس فرمایشات مقام معظم رهبری است که بر اساس 

این 
واژه ها  این  تحقق  راستای  در  و  دادیم  قرار  کلیدواژه 

حرکت می کنیم. ۳۱ منویات
و  ۶هزار  از  بیش  اینکه  بیان  با  فارس  فجر  سپاه  فرمانده 
۵۰۰ آلبوم شهدا تهیه شده است که به دست خانواده شهدا 
می رسانیم، افزود: برنامه ریزی ۷ هزار و ۴۳۲ یادواره شهدا 

در استان پیش بینی می شود .
وی ادامه داد: تاکنون بیش از ۲ هزار یادواره شهدا برگزار 
شده و جدا از بحث یادواره ها اجلاسیه در سطح شهرستان، 
استان و ملی برگزار می کنیم که تاکنون ۷ اجلاسیه برگزار 

شده است.
شهدای  اجلاسیه  همچنین  کرد:  تصریح  بوعلی  سردار 
می شود  برگزار  آینده  در  که  کرده ایم  پیش بینی  را  زنان 
چاپ  مختلف  موضوعات  با  مقدس  دفاع  کتاب های  و 

می شود.
به  پرستاره  شب های  برنامه  اجرای  از  فجر  سپاه  فرمانده 
و  ۲۵ کتاب صوتی  یادآور شد:  و  داد  ۳ شب خبر  مدت 
که  است  متفاوت  کارهای  از جمله  فاخر  قطعه   ۱۵ تولید 

ارائه خواهد شد.
در خصوص  مستند  و  فیلم   ۱۶ تهیه  اینکه  تصریح  با  وی 
شهید  هزار  پانزده  کنگره  اقدامات  جمله  از  مقدس  دفاع 
که  شده  صادر  سوژه   ۶۰۰ و  هزار  گفت:  است،  فارس 
قابلیت تهیه فیلم، مستند، کتاب و تولیدات صوتی را دارا 
است. همچنین ۳۱۳ ساعت موشن گرافیک تهیه می شود و 
گروه های مختلف سرود که تولیدات سرود خواهند داشت 

و از جمله اقدامات بسیار خوب در دست اجرا است.
حافظ  هزار   ۱۵ شهدا  نام  و  یاد  با  بوعلی  سردار  گفته  به 
جشنواره های  برگزاری  همچنین  می کنیم.  تربیت  را  قرآن 
مختلف از جمله راوی شو که کار بسیار فاخر این کنگره 

است.

کوروش خلیلی مدیر کل شیلات گیلان؛ 

گیلان با وجود ۱۳۳ مزرعه خاویاری،  رتبه اول کشور را در حوزه  توسعه تولید ماهیان خاویاری دارد

دکتر صادق پور شهردار لنگرود ؛

 ساماندهی کانال آزموده تا آسفالت ۱20 هزار مربع سطح شهر

توسط تیم مدیریت شهری چابکسر  انجام  شد ؛ 

آیین تجلیل از ورزشکاران و قهرمانان چابکسر

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان  

پیک مصرف برق درتابستان سال جاری در 

استان گلستان ۱580 مگاوات ثبت شد

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان گفت: 
با توجه به درجه حرارت و میزان رطوبت و مصرف بالای 
استان پیک مصرف برق طی تابستان سالجاری به یکهزارو 

۵۸۰ مگاوات در شبانه روز رسید.
از  غیر  عادی  های  روز  در  بار  پیک  موسوی  احمد  سید 

تابستان در استان را  ۴۰۰مگاوات بیان کرد.
خانگی،  مشترکان  برق  ماندن  پایدار  برای  داد:  ادامه  وی 
برنامه ریزی  براساس  و  کرده  تغییر  ادارت  کاری  ساعات 
برق چاه های کشاورزی و هفتگی  که شده است، روزانه 

برق واحد های صنعتی در استان، قطع می شود.
موسوی تاکید کرد: ادارات نیز موظف هستند در ساعات 
اداری ۴۰ درصد و در ساعات غیر اداری ۷۰ درصد صرفه 

جویی کنند؛ درغیر این صورت، برقشان قطع می شود.
یکهزار  فعلًا  استان  در  برق  تولید  توان  کرد:  تصریح  وی 
باید در مدیریت مصرف،  مگاوات است و همه مشترکان 
همه  برای  پایدار  برق  تا  باشند  داشته  بیشتری  همراهی 

فراهم باشد.
گرگان - خبرنگار روزنامه  نسیم

امروز می توان  آینده آبزی پروری را به راحتی  در استان 
دید و این مزیتی است در برابر دیگر استان های آبزی پروری 

و نتیجه آن را می توان به وضوح مشاهده کرد.
کوروش خلیلی مدیر کل شیلات گیلان با اعلام این مطلب 
گفت ؛ در حوزه ماهیان گرمابی  رکورد تولید ما به ۱۸ تا ۲۰ 

تن در هکتار  رسیده است.
وی افزود ؛ در بحث ماهیان سردابی با توجه به شرایط اقلیم 
گیلان و بحث مزارعی که از قبل فعال بودند، برنامه توسعه 
در  که  تعهدی  طبق  و  دادیم  واحد سطح  در  را  مزارع  این 
برنامه هفتم توسعه  وجود داشت  باید از ۴ هزار تن تولید 
فعلی  به ۱۰ هزار تن تولید برسیم که  بعقیده من این کار 

کاملًا امکان پذیر خواهد بود
منابع  امر در صورتی است که  این  البته  ؛  داد  ادامه  خلیلی 
و  تجهیزات  بتوانیم  ما  و  شود  داده  اختصاص  آن  بانکی 
تکنولوژی پایدارسازی اکسیژن را در مزارع  مستقر کنیم و 
این اتفاق برای مزارعی است که بالای  سی تن در حوزه 
بسیار  برابری  چند  تولید  برای  باشند  داشته  فعالیت  تولید 

کارساز است.
خلیلی گفت؛  کار خوبی که از نیمه دوم ۱۴۰۱ آغاز کردیم 
در حوزه آب بندان ها بود. و سال گذشته  هم  در حوزه شفت 
قزل  پرواربندی  بحث  و  انجام گرفته  انزلی  و  و رضوانشهر 
آلا در اولویت کار قرار گرفته و هم اکنون آمادگی این را 
داریم که سرمایه گذاران در این عرصه ورود کنند و از منافع 

اقتصادی آن بهره  ببرند.

مدیر کل شیلات گیلان با اشاره به اینکه در بحث  ماهیان 
؛   انجام شده گفت  به خوبی  استان  مزارع  توسعه  خاویاری 
۱۳۳ مزرعه خاویاری در سطح استان وجود دارد  که بیش از 

۵۰ درصد کل مزارع خاویاری کشور است.
وی با تاکید بر اینکه تمامی شهرها  استان در حوزه تولید 
ماهیان خاویاری فعالیت دارند گفت ؛ تمرکز ما بر این است 
شور  آب  با  که  چهارگونه ای  برای  را  محور  دریا  حوزه  تا 

شرایط کیفی سازی خوبی دارند مهیا کنیم .
 چیزی که برای ما در حوزه خاویاری اهمیت دارد کیفیت 

گوشت و خاویار است.
مدیر کل شیلات گیلان اذعان کرد؛ در سطح کشور رتبه اول 
را در حوزه  توسعه تولید ماهیان خاویاری داریم و بیشترین 
مزارع را داریم. امروز در کشور در ۲۲ استان ماهی خاویاری 

تولید می شود و گیلان نقش اصلی در این حوزه را دارد
از ۷۴ هزار تن کل  ؛ در حوزه دریا محور  تاکید کرد  وی 
تولیدات شیلاتی استان در حدود ۱۵ هزار تن آن دریا محور 
است و تقریباً ۱۱ هزار و ۷۰۰ تن در حوزه صید و صیادی 
حاصل  دریا  آب  با  که  است  پرورشی  آن  مابقی   و  است 

می شود.
مهندس خلیلی به وجود چندین مزرعه فعال که آبزی پروری 

خاویاری با استفاده از آب دریا دارند  اشاره 
غرب  در  مزارع  این  اغلب  ؛  گفت  و  کرد 
و  تالش  شهرستان  در  دارند  وجود  گیلان 
آستارا و البته این  روند باید در شرق گیلان 

هم توسعه داشته باشد.
وی گفت ؛ ما به سمت برنامه توسعه ماهیان 
متراکم   فوق  و  متراکم  تولید  برای  گرمابی 
هستیم منتها باید توجه ما به  بحث  توسعه 

بازار و کاهش هزینه هم باشد.
از ۱۰ مزرعه  ما عملًا  ؛  یادآور شد  خلیلی 
بخش  مزرعه   ۱۵۰ توسعه  سمت  به  فعال  
و  هستیم  سازی  متراکم  برای  خصوصی 
آبزی  مزرعه   ۷۰۰۰ قریب  گیلان  استان 
پروری دارد و حدود ۳۰ درصد کل مزارع 
گیلان  در  پروری  آبزی  حوزه  در  کشور 

وجود دارد و ما برای اینکه سریع تر به افزایش تولید برسیم 
باید از همین عرصه ها استفاده کنیم

و تولید را به صورت عمودی در این مزارع توسعه دهیم و 
نتیجه افزایش تولید در واحد سطح می شود.

مدیر کل شیلات گیلان گفت؛ زمانی به صورت معمولی ۴ 
تن در هکتار تولید می شد ولی امروزه با استفاده از تکنولوژی 
تجهیزات و تغییر ترکیب به راحتی می توان تولید را به سمت  

تولید ۲۰ تن  در هکتار رساند.
نهاده  تامین  واحدهای  توسعه  نیازمند  استان  تولید  زنجیره 

تولید آبزی پروری است
با  آبزیان  خوراک  تولید  های  کارخانه  وجود  ؛  افزود  وی 

قابلیت صادراتی بالا در استان مزیت است.
در تامین بچه ماهی علاوه بر استفاده از ظرفیت منطقه یک 
تامین  لازم  اقدامات  گدشته  دوسال  طی  در  پروری   آبزی 
جهاد  و  گیلان  استانداری  همکاری  با  توسعه  تسهیلات 

کشاورزی استان انجام شده است.
وی ادامه داد ؛در تامین بچه ماهی سردابی طرح های ایجادی 
و توسعه ای با تامین منابع تسهیلات بانکی برای افزایش تولید 
تا دوبرابر فعلی به انجام رسیده است و تا ظرفیت تولید بچه 

ماهی سردابی از ۴ میلیون قطعه به ۸ میلیون افزایش یابد.

خلیلی  همچنین گفت ؛ در تامین بچه ماهی گرمابی  افزایش 
تولید حدود ۲۰ میلیون قطعه  توسط بخش خصوصی داشتیم 
و بر اساس شرایط بازار این افزایش تولید  ادامه دار خواهد 

بود. 
خلیلی گفت ؛ اعتقاد داریم کاهش هزینه ها باید اتفاق بیفتد و 
محصول گران تولید نشود. این رمز کار در توسعه تولید در 

افزایش سطح و متراکم سازی تولید در حوزه آبزی پروری 
است و نکته دیگر اینکه از آب هم باید استفاده درست شود 

چرا که ما باید به استانداردهای جهانی نزدیک شویم.
این  فرصت در گیلان وجود دارد که به راحتی ۲۰۰ تا ۲۵۰ 
هزار تن  ماهی تولید کنیم ولی  توسعه بازار و تامین منابع 

بانکی برای تحقق این مورد نیاز است.
؛  در چشم  کوروش خلیلی مدیر کل شیلات گیلان گفت 

انداز اینده تامین پروتئین  مورد نیاز
انسان ها  قطعا از طریق آبزی پروری  است.  گرمایش زمین و 
تجمع گاز های گلخانه ای و کمبود منابع برای گوشت قرمز 
و افزایش هزینه های تولید مسیر تامین پروتیین برای جمعیت 

در حال افزایش زمین را پرورش آبزیان تامین میکند .
با  هم  ذخایر   بازسازی  بحث  در  ؛  افزود  خلیلی  کوروش 
تأمین منابع عملا در دوسال گذشته میانگین وزن رهاسازی 

بچه ماهیان به دوبرابر افزایش یافته است.
امروزه با قطعیت میتوان گفت صیادی در نوار ساحلی خزر 
حاصل بازسازی ذخایر و رهاسازی بچه ماهیان تجاری در 

حوزه ساحلی  است.
بازسازی  به ذکر است گیلان دارای سه مرکز  بزرگ  لازم 

ذخایر است.
استمرار صیادی در سواحل خزر  برای  عرصه های موجود 

حیاتی هستند.
کوروش خلیلی تاکید کرد؛  با توجه به تخریب زیستگاه ها و  

کاهش زاد آوری طبیعی آبزیان  تنها راه  حفاظت
بازسازی و رهاسازی بچه ماهی است.

کار  این  برای  اصلی  ساخت   زیر  ذخایر  بازسازی  مراکز 
نوعی  به  مراکز  این  فعالیت  در  تشکیک  گونه  .هر  هستند 
تخریب نابخردانه فعالیت موثر جهت استمرار آینده صیادی 
و ماهیگیری دریایی است.مدیر کل شیلات گیلان در پایان 
از طریق  نیرو های جدید  شیلات در گیلان  تامین  ؛  گفت 
زین الدین   و طرح  ایثارگران  بند ج  و  استخدامی  آزمونهای 
به  شیلات  نیروهای  درصدی   ۶۰ خروج  ترمیم  باعث  هم  
می تواند  و  است  ۵ سال گذشته  در طی  بازنشستگی  لحاظ 
و  یگان حفاظت  های  برای حوزه  را  نیرو  کمبود  مشکلات 

مراکز بازسازی به انجام برساند.

دکتر صادق صادق پور شهردار لنگرود در مراسم تجلیل از 
اینکه  بیان  با  شهرداری  کنفرانس  سالن  در  رسانه  اصحاب 
اصحاب رسانه پل ارتباطی مردم و مسوولین هستند، اظهار 
کرد: از رسانه ها انتظار می رود که انتقادات را در چارچوب 

قانون و اخلاق و انصاف انجام دهند.
مدیر  یک  تواند  می  رسانه  اینکه  بیان  با  لنگرود  شهردار 
به  بنا  این  البته  آورد که  پایین  اوج  از  یا  اوج رساند  به  را 
عملکرد آن مسوول است، گفت: مردم بیشترین انتظاراتشان 
از شهرداری ها بوده و این وظیفه شهرداری است که نیازهای 

برای رفاه مردم  مردم را برطرف کند و مجموعه شهرداری 
تمام تلاش خود را انجام می دهد.

هزار   ۱۲۰ گذشته  سال  در  اینکه  بیان  با  لنگرود  شهردار 
برای  افزود:  گرفت،  شهری صورت  معابر  آسفالت  کیلومتر 
سال جاری نیز ۱۲۰ هزار کیلومتر آسفالت پیش بینی شده که 
از طریق مناقصه به پیمانکار واگذار شد که ۶۰ هزار کیلومتر 
آن از اول سال جاری تاکنون انجام شده و بقیه قرارداد نیز بنا 

بر اولویت بندی ها آسفالت می شوند.
از  یکی  آزموده  خیابان  ساماندهی  اینکه  بیان  با  پور  صادق 
دغدغه های چند دهه گذشته ساکنین آن منطقه بوده، تصریح 
کرد: در خیابان آزموده کانالی وجود دارد که در گذشته برای 
آبیاری مزارع استفاده می شود که با گسترش منطقه شهری، 
نیز  کانال  این  و  مسکونی شدند  منازل  به  تبدیل  نیز  مزارع 

بلااستفاده شد که تحت تملک آب منطقه ای است.
منطقه  با آب  این خیابان  برای ساماندهی  اینکه  بیان  با  وی 
ای و دیگر مسئولان ذی ربط نامه نگاری و جلسات مختلفی 
جهت  دارد  نظر  در  لنگرود  شهرداری  گفت:  شد،  برگزار 
هدایت آب های سطحی و بازآفرینی خیابان آزموده نسبت 
به انجام عملیات های عمرانی اقدام و تا پایان سال جاری به 

بهره برداری برساند.
شهردار لنگرود با بیان اینکه فاز اول لوله گذاری که از اواخر 
سال گذشته از میدان معلم تا خیابان آزموده آغاز شد به طول 
هفتصد متر و هزینه ۱۳.۵میلیارد تومان به اتمام رسیده است، 
افزود: سایر عملیات ها شامل فاز دوم لوله گذاری و پوشش 
با خاک برای بهره برداری داخل کانال آزموده به طول حدود 
۹۵۰ متر و هزینه حدود ۱۰ میلیارد تومان، نصب جدول رفوژ 
میلیارد   ۱.۳ حدود  هزینه  و  متر   ۹۵۰ حدود  طول  به  میانی 
تومان از دیگر اقدامات برای ساماندهی خیابان آزموده است.

به گفته  دکتر صادق پور، نصب چراغ های روشنایی رفوژ 
حدود  هزینه  و  عدد   ۱۸ تعداد  به  آزموده  خیابان  میانی 
به  خیابان  زیرسازی  و  آسفالت  روکش  تومان،  میلیارد   ۱.۵
مقدار ۲۰ هزار مترمربع و هزینه حدود ۱۶ میلیارد تومان با 
مجموع هزینه ۴۲.۳۰۰ میلیارد تومان از دیگر اقدامات برای 
ساماندهی خیابان آزموده در فاز دوم است که تا پایان سال 

۱۴۰۳ به بهره برداری خواهد رسید.

توسط  چابکسر  بخش  قهرمانان  و  ورزشکاران  از  تجلیل 
شهردار و شورای شهر چابکسر با همکاری اداره ورزش و 

جوانان بخش چابکسر انجام شد.
ورزشکار   ۵۵ از  مراسمی   طی  نسیم  خبرنگار  گزارش  به 

بخش چابکسر تجلیل شد.
تازگی  به  بودند که  این ورزشکاران، کوهنوردانی  میان  از 
و  سبلان  دماوند،  قله  جمله  از  بین المللی  و  داخلی  قلل 
از  قهرمان  چند  همچنین  و   بودند  نموده  فتح  را  آرارات 

رشته های ورزشی کشتی و دو و میدانی حضور داشتند . 

اجتماعات شهرداری چابکسر  سالن  در  که  مراسم  این  در 
چابکسر،  شهردار   غنوی  بهرام  مهندس  پذیرفت،   انجام 
حجت  چابکسر،  شهر  اسلامی  شورای  اعضای   و  رئیس 

دکتر رضوی  چابکسر،   بخش  جمعه  امام  محیطی  الاسلام 
ریاست  اداره ورزش و جوانان شهرستان رودسر،  مهندس 
چابکسر  بخش  جوانان  و  ورزش  اداره  ریاست  شاهدی 

حضور داشتند.
شهردار چابکسر  در این مراسم ضمن تجلیل از ورزشکاران 

گفت ؛ 
باید از قهرمانان و نام آوران ورزشی  تقدیر کرد و به آنان 

اهمیت داد.
نام آوران و قهرمانان ورزشی همیشه  قابل تحسین هستند.

غنوی افزود ؛ این مراسم در راستای قدردانی از زحمات، 
عرصه  در  که  است   عزیزمان  ورزشکاران  تلاش های  و  
های ملی و بین المللی خوش درخشیدند و نام این  شهر 

را پرآوازه کردند.
برگزاری چنین مراسمی  ؛  پایان گفت  شهردار چابکسر در 
برای ورزشکاران قطعا موجب ایجاد انگیزه  بیشتر و تقویت 

روحیه در آنها می شود.

این  فرصت در گیلان وجود دارد که به راحتی 200 
تا 250 هزار تن  ماهی تولید کنیم ولی  توسعه بازار و 

تامین منابع بانکی برای تحقق این مورد نیاز است

ما عملًا از ۱0 مزرعه فعال  به سمت توسعه ۱50 مزرعه 
بخش خصوصی برای متراکم سازی هستیم و استان 

گیلان قریب ۷000 مزرعه آبزی پروری دارد و حدود 
۳0 درصد کل مزارع کشور در حوزه آبزی پروری در 
گیلان وجود دارد و ما برای اینکه سریع تر به افزایش 

تولید برسیم باید از همین عرصه ها استفاده کنیم

برای سال جاری  ۱20 هزار کیلومتر آسفالت 
پیش بینی شده که از طریق مناقصه به پیمانکار 
واگذار شد. ۶0 هزار کیلومتر آن از اول سال 

جاری تاکنون انجام شده و بقیه قرارداد نیز بنا بر 
اولویت بندی ها آسفالت می شوند

بهرام غنوی شهردار چابکسر؛
باید از قهرمانان و نام آوران ورزشی  تقدیر کرد 

و به آنان اهمیت داد.
نام آوران و قهرمانان ورزشی همیشه  قابل 

تحسین هستند.
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آرین بیا بهترین مبارزه تاریخ 
را برگزار کنیم!

مهمدی:
 می گفتند ایذه نفرین شده است

نایب  من  گفت:  وزنه برداری  فدراسیون  سابق  رییس 
نایب  آیا  به فدراسیون فعلی تحویل دادم،  المپیک  قهرمان 
قهرمان ویرانه است که آقایان هر زمان که نتیجه نمی گیرند 

می گویند ویرانه تحویل گرفتیم؟
در  وزنه برداری  فدراسیون  سابق  رئیس  مرادی  علی 
گفت وگو با خبرنگار مهر، در واکنش به عملکرد تیم ملی 
وزنه برداری در المپیک پاریس و صحبت های سرمربی تیم 
گرفته اند، گفت:  تحویل  را  ویرانه  اینکه یک  بر  مبنی  ملی 
المپیک به دست  از نتایج تلخی که وزنه برداری در میدان 
به  نتایج  از  آقایان  اینکه  جای  به  و  ناراحتم  واقعاً  آورده 
دست آمده عذرخواهی کنند در نهایت کم لطفی به دنبال 
مقصر می گردند و مثل همیشه فدراسیون قبل را مقصر همه 
ناکامی های خودشان اعلام می کنند. متأسفانه مسئولان فعلی 
به  را  مردم  جواب  اینکه  جای  به  وزنه برداری  فدراسیون 
خاطر نتایج ضعیف فدراسیون بدهند با تکبر و مطالبه گری 

صحبت می کنند.
از خرابه ای صحبت می کنند که مدال طلای المپیک 

داشت
وی گفت: همین آقایان می گویند که فدراسیون قبل بودجه 

و اسپانسرینگ نداشته است؛ همه حرف های آن ها درست. شما که 
میلیارد بودجه گرفتید، چه خروجی  بالای ۱۰۰  به گفته خودتان 
مالیات مردم است کجا هزینه شده  پول ها که  این  منبع  داشتید؟ 
کمترین  با  سیدنی  المپیک  در  ما  است؟  داشته  خروجی  چه  و 
جهانی  مسابقات  در  آن  از  بعد  گرفتیم،  طلا  مدال  دو  امکانات 
نتیجه  بود که چنین  نشده  زمان  هیچ  مدال گرفتیم  آسیایی هم  و 
امکانات  و  خالی  دست  با  ریو  المپیک  در  کنیم.  کسب  ضعیف 
محدود توانستیم به دو مدال طلای المپیک توسط سهراب مرادی 
و کیانوش رستمی برسیم که اگر ناکارآمدی رئیس فعلی فدراسیون 
جهانی وزنه برداری نبود، بهداد سلیمی هم مدال نقره می گرفت. دو 
مدال طلا در المپیک با دست خالی مگر کم است؟ این آقایان الان 
می گویند ما خرابه تحویل گرفتیم در حالی که این حرف توهین 
به شعور مردم و سرمایه ملی مملکت است. همان جایی که این 
آقایان ویرانه خطابش می کنند به قدری برکت داشته و دولت سرا 
بوده که شما مدالش را گرفتید و قهرمان و نایب قهرمان المپیک 

شدید.
الان که وضعیت گل و بلبل است چرا مدال نمی گیرند؟

مرادی عنوان کرد: الان که می گویند همه چیز گل و بلبل است و 
مدام در مصاحبه هایشان این موضوع را بیان می کنند و می گویند 
وضعیت اردو و تغذیه ورزشکاران نسبت به گذشته خیلی تغییر 
کرده است؛ چرا با این وضعیت پس نتیجه نگرفتند؟! وزنه برداران 
ما شایستگی بسیار زیادی دارند و متأسفم که در حق همه آن ها 
ظلم می شود. فدراسیون فعلی مدام می گویند پشتوانه سازی نشده 
است، در صورتی که ما چهار سال قهرمان جوانان جهان شدیم. 

در سال ۲۰۱۷ تیم ما در آمریکا قهرمان دنیا شد.
وی گفت: قبل از اینکه سجادی )وزیر سابق ورزش( و پولادگر در 
حقم کم لطفی کنند تیم را با دست خالی به عنوان نایب قهرمانی 
دنیا در ازبکستان رساندم. این تیم را با دست خالی به این جایگاه 
رساندم. وزنه برداری مثل رسول معتمدی قهرمان دنیا شد. دو ماه 
بعد از این عنوان قهرمانی در حقم کم لطفی کردند و من را کنار 
گذاشتند. عملکرد من مشخص است و خدا هم بنده اش را روسفید 
به ساموئا که  بعد همین رضا دهدار که الان  اما دو ماه  می کند، 
یک چهره ناشناخته در وزنه برداری دنیاست باخت و همین آقایان 
این در  از  اتفاق شدند، در حالی که دهدار پیش  این  باعث  هم 
طلا  مدال  به  یک ضرب  در  کلمبیا  در  جهان  قهرمانی  مسابقات 

رسید و نایب قهرمانی را به دست آورد.
خدا  گفتند  بعد  دادند  دست  از  را  دهدار  سهمیه  آقایان 

نخواست!
مرادی گفت: تمام این افتخارات تاریخ وزنه برداری ایران است و 
مگر می شود آن ها را تحریف کرد. رضا دهدار در رنکینگ جهانی 
در جایگاه دهم قرار گرفته بود و متأسفانه به قدری این آقایان کم 
لطفی کردند و در حقش ناکارآمد بودند که به راحتی المپیک را 
 B از دست داد. ساموئا حریف دهدار صبح روز مسابقه در گروه
وزنه زده و در جایگاه دهم قرار گرفته، وزنه برداری که در تاریخ 

فردی گمنام است.
اول  نفر   ۱۰ هم  جهانی  فدراسیون  قانون  طبق  کرد:  عنوان  وی 
می آورند،  به دست  را  المپیک  در  رنکینگ جهانی جواز حضور 
آن وقت بعدازظهر زمانی که دهدار می خواهد وزنه بزند با علم به 
اینکه وضعیت حریفش به چه صورت است، آن وقت وزنه هایی 
برای او در نظر گرفتند که به راحتی سهمیه را از دست داد. آقایان 
پس از اینکه دهدار المپیک را از دست داد گفت خدا نخواست. 
خدا هم به آدم عقل سلیم داده است. درست نیست این آقایان تا 

به این اندازه به شعور مردم توهین کنند.
آنجا  نمی توان  که  گذاشتند  کیش  در  را  ملی  تیم  اردوی 

نفس کشید
رئیس سابق وزنه برداری عنوان کرد: حضور در المپیک یک فرایند 
۶ تا ۸ ساله است. این آقایان حتی طراحی تمرین هم بلند نیستند 
مصطفی  گفتند  آقایان  همین  مصاحبه ای  در  ندارند.  راه  نقشه  و 
جوادی شرایط خوبی نداشت و آسیب دیدگی داشت. چرا وقتی 
یک وزنه بردار شرایط خوبی ندارد و آسیب دیده است، اردوهای 

آن ها را در کیش برگزار کردید. در حالت عادی در کیش در آن 
شرایط آب و هوایی مردم امکان نفس کشیدن ندارند، آن وقت این 

آقایان چطور اردوی تیم ملی را در کیش برگزار کردند؟!
وزنه بردار  شرایطی  چنین  در  است  مشخص  کرد:  تأکید  مرادی 
ناراحتی  باعث  اتفاقات  این  همه  می شود.  دیدگی  آسیب  دچار 
است و باید خون گریه کرد. همین آقایان در همین ویرانه قهرمان 
المپیک شدید. چهار سال پشت سر هم جوانان در ویرانه قهرمان 
نوجوانان  قهرمانی  مسابقات  در  ما  نوجوان  بانوان  شدند؟!  دنیا 
جهان در عربستان سوم شدند، همه این افتخارات در ویرانه رقم 
خورده است. شما چه بلایی به سر بانوان آوردید؟! در دوره قبل 
المپیک  المپیک رسیدیم و طبق قانون  بانوان به سهمیه  در بخش 
به خاطر این آسیب دیدگی اعزام نشد. ولی مهم سهمیه بود که 
مدال  می توانستیم  بانوان  رده  در  ما  داشتم  اعتقاد  من  گرفتیم.  ما 

بگیریم. شما چه بلایی به سر وزنه برداری بانوان آوردید؟!
مگر انوشیروانی مفتش بود که حکم بازنشستگی من را داشت؟

رئیس سابق فدراسیون وزنه برداری خاطرنشان کرد: افتضاحی که 
برای پیشکسوتان وزنه برداری به بار آوردند در تاریخ وزنه برداری 
دادند  بیانیه  اینکه  از  بعد  را  فرد  از آن همان  بعد  بود.  بی سابقه 
پیشکسوتان  کشوری  قهرمانی  مسابقات  در  می کنیم،  محروم  که 
انجام  به عنوان گوینده روی کار آوردند؟ شما دارید چه کاری 
می دهید؟ مردم را گول می زنید؟ این رفتارها درست نیست و شرم 
بازنشستگی ات  به من گفت حکم  انوشیروانی  کنید. در آن زمان 
دست من است، مگر تو مفتشی که حکم کارگزینی محرمانه افراد 

دست توست؟ چه کسی آن را به تو داده است؟
اختیار  در  را  حکم  این  خانه  وزارت  اگر  کرد:  خاطرنشان  وی 
انوشیروانی گذاشته واقعاً کم لطفی کرده است چون این موضوع 
کاملًا محرمانه بوده. قبل از اینکه من را کنار بگذارند، در شبکه 
ورزش حاضر شدم. متأسفم که باید بگوییم صدا و سیما در حق 
من کم لطفی کرد. مگر او چه کاره بود که باید حکم کارگزینی 

من در اختیار او قرار می گرفت.
آقای پولادگر در حق من کم لطفی کرد

دیگر  و  شدم  ناراحت  من  اتفاق  این  از  بعد  داشت:  اظهار  وی 
به فدراسیون نرفتم. همان زمان سجادی وزیر وقت به من گفت 
به فدراسیون برگردم و کارها را پیگیری کنم چون حکم من را 
باید سازمان استخدامی کشور تأیید می کرد نه نهاد مربوطه. چون 
وقتی سازمان اعلام کند آن وقت بازنشستگی رسمی می شود. در 
زمان برگزاری مسابقات لیگ، من در دفترم حاضر نشدم. به من 
گفتند دوستانی که در لیگ حضور دارند خودشان گفتند ماحصل 
زحمات مرادی راه اندازی لیگ بوده و باید در سالن حضور داشته 
باشد؛ من به سالن رفتم؛ آن وقت آقای پولادگر وقتی من را دید 
گفت چرا به اینجا آمدم. این کم لطفی در حق من بود. کسانی 
که ادعای دوستی و رفاقت با من داشت. من در خانه خودم هم 

حق نداشتم بروم.
به ناحق انتخابات فدراسیون را ابطال اعلام کردند

مرادی گفت: این مسائل واقعاً شرم آور است و همین چیزها باعث 
شد از شدت ناراحتی قلبم درد بگیرد و کارم به عمل برسد. همین 
اداری رفتند و نمی دانم  به دیوان عدالت  از سه سال  بعد  آقایان 
چه کاری کردند که حکم گرفتند که سه سال پیش که انتخابات 
برگزار شده تعداد آرا نصف به علاوه یک نشده است. همه افراد با 
هم دست به یکی کردند در حالی که من ۲۲ رأی آوردم. مسئول 
کل بازرسی، داورزنی به عنوان معاون وزیر و نماینده کمیته ملی 

المپیک در مجمع حضور داشتند.
وی عنوان کرد: آن موقع اعضای مجمع ۴۳ نفر بودند و من ۲۲ 
رأی آوردم. همان زمان گفتند نصف آرا به علاوه یک اعمال نشده 
رأی می آوردم؟  نیم  و  باید ۲۲  داریم؟!مگر  نیمه  فرد  مگر  است، 
عدالت  دیوان  حکم  اینکه  خاطر  به  را  موضوع  این  حال  این  با 
برای  اما فردای همان روز حکم سرپرستی  بوده پذیرفتم،  اداری 

انوشیروانی صادر کردند.
به فدراسیون جهانی نامه زدند و همه رای های من از بین 

رفت
وی گفت: همه اتفاقات ظلم و بی عدالتی بود، باید یک رأی گیری 

دیگر انجام می شد که این کار را نکردند. مثل اتفاقی که 
در فدراسیون جهانی وزنه برداری رخ داد و دوباره رأی 
گیری کردند. اما اینجا بلافاصله حکم سرپرستی دادند و 
بعد از یک سال تمام هیأت ها هم مهندسی جلو بردند. من 
در انتخابات فدراسیون جهانی شرکت کردم به این خاطر 

که نامزد رئیس فدراسیون جهانی بودم؛ دبیر کل بودم.
مرادی خاطرنشان کرد: من زمانی که آنجا بودم، نماینده 
کمیته بین المللی المپیک نامه ای به من نشان داد مبنی بر 
اینکه مرادی بازنشسته است و حکم سجادی هم ضمینه 
آن کردند. به فدراسیون جهانی وزنه برداری هم نامه زدند 
که مرادی حق رأی ندارد. این کم لطفی است و همان جا 
رای های من ریخت و همه آن به سبد دبیر کل فدراسیون 
جهانی سرازیر شد که ایتالیایی هم بود. او همیشه به من 

می گوید که رای های تو باید شد من رأی بیاورم.
را  اول  حرف  صحنه  پشت  مسائل  وزنه برداری  در 

می زند
دسته  در  المپیک  مسابقات  همین  در  داد:  ادامه  مرادی 
۸۹ کیلوگرم دیدید که وزنه بردار ایتالیایی سه رأی قرمز 
گرفت اما رأی آن را عوض کردند. فکر می کنید پشت 
با رای های من  یا دبیرکل فدراسیون جهانی که  پرده ای نداشت، 
به این جایگاه رسیده در این موضوع دست نداشت؟! در کجای 
در  است.  بوده  دار  عنوان  وزنه برداری  در  ایتالیا  المپیک  تاریخ 
وزنه برداری مسائل پشت صحنه حرف اول را می زند. ۶۰ درصد 
اتفاقات در وزنه برداری همیشه پشت صحنه رخ می دهد و شما 
خالی  دست  با  ما  می بینید.  تخته  روی  را  آن  درصد   ۴۰ فقط 
این  به  برداری  وزنه  حالا  اما  رساندیم،  اینجا  به  را  وزنه برداری 

روز افتاده است.
رئیس سابق فدراسیون وزنه برداری گفت: مگر زمانی که ما بودیم 
شرایط این گونه بود. همه اتفاقاتی که در وزنه برداری رخ می داد 
به توانمندی های علی مرادی برمی گشت. کسانی که در مجموعه 
با من همکاری می کردند می دانستند من چه کاری انجام می دهم. 
در گذشته نماینده عراق در فدراسیون جهانی نیروی ما بود، اما 
الان شرایطی پیش آمده که وزنه برداری ایران باید آویزان او باشد. 
کیلوگرم   ۲۰۱ تا  المپیک  مسابقات  همین  در  عراقی  وزنه بردار 
یک ضرب رکورد جوانان جهان را زد عراق در کجای معاملات 
نتیجه اش  دادند  انجام  که  لطفی هایی  کم  خاطر  به  بود؟!  المپیک 

همین شد.
آقایان بس کنید؛ چه ویرانه ای به شما تحویل دادم؟

مرادی عنوان کرد: در دور قبل گفتند چرا مرادی به خارج می رود 
المپیک  در  من  دارد،  داور حضور  عنوان  به  ژوری  هیأت  در  و 
قبل در هیأت ژوری بودم و با دست خالی مدال نقره را گرفتیم. 
شایستگی علی داوودی بیشتر از این حرف هاست. بعد از آن گفتند 
داوودی ضعیف بوده، کجا او ضعیف کار کرد؟ او تمام تلاشش 
نتیجه  المپیک  المپیک را گرفت. کسب مدال نقره  را کرد و نقره 
ضعیفی است؟ در این چند سال که همین آقایان روی کار هستند 
در  موقع  همان  من  داشتند؟  رکورد  افزایش  چقدر  وزنه برداران 
هیأت ژوری بودم اما الان عربستان به جای من نشسته است. این 

کم لطفی ها درست است؟
سنی  میانگین  گفت:  وزنه برداری  فدراسیون  سابق  رئیس 
وزنه برداران حاضر در اردو ۲۳ - ۲۴ ساله هستند، آن وقت توجیه 
این  اندازی است.  تیم در حال پوست  این است که  نتایج  برای 
مگر  بگیرید.  نظر  در  را  انصاف  و  نیست  درست  اصلًا  حرف ها 
ورزش قهرمانی این طوری است که ورزشکار یک روزه بیاید و 
یک روزه هم برود، آن هم در وزنه برداری. این آقایان تا ۱۰ ساله 
آینده نان اقدامات ما را می خورند. آن وقت مدام می گویند ویرانه 
تحویل گرفتیم. چه ویرانه ای تحویل شما دادیم. مربیان سازنده در 
شهرستان ها و خانواده وزنه برداران صدایشان در نمی آید آن وقت 

این آقایان این گونه صحبت می کنند. بس کنید شرم کنید.
هر چقدر سکوت می کنم از آن سوءاستفاده می کنند!

مرادی گفت: مدام می گویند ما ویرانه تحویل گرفتیم در حالی که 
من با دست خالی سالن ایرانیان را ساختم، همین الان ۳۵ میلیارد 
بدهی دارید و حساب های فدراسیون مسدود است. به خاطر ندانم 
سالن  اجرایی  کارهای  پیمانکار  آن  دادید.  انجام  که  کاری هایی 
هم  خیلی  برود.  فدراسیون  از  داشتند  قصد  و  بود  کرده  تمام  را 
محترم بود. این سالن به عنوان یکی از سالن های نمونه در سطح 
دنیا معرفی شده بود. در کنار آن کارهای درآمدزایی و پایداری 
هم در آنجا انجام می شد. این آقایان به بهانه تعمیر سالن را بستند 
و مشخص نیست پشت پرده آنچه کارهایی انجام می دهید. همین 
مزایده  به  را  سالن  چرا  که  نمی گرفتند  ایراد  من  به  مگر  آقایان 

نگذاشتم، الان چرا خودشان این کار را انجام نمی دهند؟
وی بیان کرد: الان می گویند ما درآمد داریم این اتفاق خیلی هم 
خوب است، اما محل مصرف این درآمدها کجاست؟ خروجی این 
درآمدها که باید منجر به مدال آوری شود کجاست؟ اگر کشتی 
می کند. شما چه  هم  آوری  مدال  می گیرد حداقل  زیادی  بودجه 
ولی  دادند  بودجه  چقدر  کوهنوردی  فدراسیون  به  مگر  کردید؟ 
المپیک شد، یا ژیمناستیک مگر  با این حال ورزشکارش چهارم 
کرد.  تاریخ سازی  در  بار  اولین  برای  که  می گیرد  بودجه  چقدر 
نتیجه ای گرفتید؟ بس کنید.  اینقدر پرمدعا هستید؟ مگر چه  چرا 
هر چقدر من سکوت می کنم از این سکوتم سوءاستفاده می کنند.

نایب قهرمان المپیک تحویل دادم؛

انتقاد مرادی از فدراسیون وزنه برداری
 از کدام ویرانه حرف می زنید؟

و  پاریس   ۲۰۲۴ المپیک  در  ایران  تکواندو  ای  نقره  دختر 
پرافتخارترین بانوی ورزش ایران گفت: فقط برای کسب مدال 
و رسیدن به افتخاری بزرگ به پاریس رفته بودم و برای تحقق 

این هدف تصویر سازی کرده بودم.
ناهید کیانی را باید یکی از نوابغ ورزش بانوان در عصر حاضر 
با  مردادماه  همین  در  و  قبل  سال  سه  که  ورزشکاری  نامید. 
شکستی تلخ تا سرحد نابودی پیش رفت، ۱۱۰۴ روز بعد یعنی 
بهترین روز زندگی اش هم  به قول خودش  ۱۸ مردادماه که 
بود موفق شد رکوردهایی را به نفع خود جابجا کند که شاید 
تا سال ها ورزشکاری حتی نتواند آنها را تهدید کند، چه رسد 

به جابجایی!
فوق  عملکردی  فدراسیون  جدید  مدیریت  دوره  در  کیانی 
تورنمنت های  در  رنگارنگ  مدال های  کنار  در  داشت،  تصور 
معتبر، طلای آسیا، طلای جهان و نقره المپیک را کسب کرد 

تا به عنوان پرافتخارترین دختر ورزشکار ایران لقب بگیرد.
مباحث  کنار  در  پاریس  المپیک  بزرگی چون  میدان  برای  او 
به  است  کافی  بود.  آماده  هم  روانی  لحاظ  به  بدنی،  و  فنی 
واکنش ها، حرکات، چهره خندان، پر روحیه و هیجانی او از 
ذهنی  با  او  کرد.  توجه  دقت  با  کمی  مسابقات  ابتدای  همان 
برنده وارد مسابقات می شد و برای آنچه می خواست تا سرحد 
توان می جنگید و خوب به هدف هم می رسید. در مبارزه ای که 
برای تمام دنیا مهم بود عملکردی عالی داشت و موفق شد راه 
رسیدن به مدال نقره با ارزش المپیک را برای خود هموار کند.

وی در خصوص بازی های المپیک به خبرنگار مهر گفت: بارها 
و بارها کسب مدال و موفقیت در المپیک را برای خود تصویر 
چه  پاریس  در  است  قرار  که  می دانستم  بودم،  کرده  سازی 

اتفاقی بیفتد و همه جوانب آن را در نظر گرفته بودم. به همین 
برای خودم  مسابقات شدم. چرا که  وارد  هیجان  با  دلیل هم 
ثابت شده بود روز ۱۸ مرداد روزی است که باید همه زحمات 
چند ساله ام نتیجه بدهد. خدا را شکر که موفق شدم مردم عزیز 
کشورم را خوشحال کنم. درست است که رنگ مدالم نقره ای 
بود، اما سخت تلاش می کنم گام های بعدی را محکم تر بردارم.

دارنده مدال نقره المپیک با اشاره به المپیک قبل اظهار داشت: 
سر  پشت  را  سخت تری  روحی  شرایط  و  سخت  روزهای 
با پشت کار و صرف فعل خواستن موفق شدم  اما  گذاشتم، 
تجربه  ناکامی  با  را  المپیک  که  آنها  فضا خارج شوم.  آن  از 
کرده اند به خوبی می دانند که من چه می گویم و خارج شدن 
از آن شرایط و تلاش برای چهار سال بعد چه دشواری هایی 
دارد. مدتی حال خوبی نداشتم و نتایج خوبی نمی گرفتم اما 
بهترین  به  را  نکرده  کار  که  دادم  قول  به خودم  و  بلند شدم 

شکل ممکن به پایان برسام.
کیانی در مورد مبارزه نهایی و دیدار با حریف کره ای گفت: 
رقیب کره ای در مبارزه نهایی حریف خوب و آماده ای بود من 
بودم،  پیروز شده  کره ای  برابر حریف  مسابقات  این  از  پیش 
متأسفانه در این مبارزه موفق نشدم برابر او پیروز شوم، این 
رقابت درس های زیادی برای من داشت که می تواند بهترین 

مربی برای من در راه رسیدن به موفقیت های آینده باشد.
وی افزود: زمانی که روی سکو بودم فقط به مردم عزیز ایران 
که چه حالی دارند و چقدر می تواند این مدال آنها را خوشحال 
کرده و لبخند را برای آنها به ارمغان آورده باشد، فکر می کردم، 
به خانواده ام که در سخت ترین شرایط و لحظات کنارم بودند، 
از خدا می خواستم که عمیق ترین خوشحالی را داشته باشند. 
و  می فرستادند  مثبت  انرژی  این مدت  در  که  تصویر کسانی 
کمک کردند مقابل چشمانم بود. قدردان زحمات آنها هستم و 

امیدوارم بتوانم جبران کنم.
پرافتخار ترین بانوی ورزشکار ایران گفت: ما در این دوره در 
تورنمنت های متعدد و بیشتری نسبت به دوره های قبل شرکت 
در  بار  اولین  برای  من  تا  شد  باعث  موضوع  همین  و  کردم 
تاریخ تکواندو بانوان از طریق رنکینگ سیستم سهمیه حضور 
در المپیک را کسب کنم. ان شاالله تلاش می کنم همچنان برای 

کشورم و مردم عزیزم افتخار آفرین باشم.
کیانی در پایان گفت: از مسئولان فدراسیون که در مسیر این 
موفقیت بزرگ بسیار تلاش کردند و شرایط را به خوبی فراهم 
این  در  که  کسانی  همه  از  می کنم.  قدردانی  و  تشکر  کردند 
مدت برای من زحمت کشیدند، خانواده ام، کادر فنی تیم ملی 

و... صمیمانه تشکر و قدردانی می کنم.

کیانی چگونه دوباره سرپا شد

کیدن کانینگام، تکواندوکار انگلیسی، که در فینال المپیک از آرین 
سلیمی شکست خورد، در گفتگوی اختصاصی اعلام کرد که منتظر 
رویارویی دوباره با ستاره ایرانی است.آرین بیا بهترین مبارزه تاریخ 

را برگزار کنیم!
تنها چند ثانیه بعد از شکست در فینال المپیک، کیدن کانینگام با 
لبخندی روی صورت و در حالی که دست آرین سلیمی را در 
دست داشت، در حال پاسخ دادن به ابراز احساسات تماشاگران 
بود؛ تصویری متفاوت از بسیاری از ورزشکارانی که در یک قدمی 
مدال طلای المپیک، آن را از دست می دهند. این شاید به خاطر 
اطمینانی باشد که این مبارز جوان به خود دارد؛ او که خودش 
را پادشاه تکواندو در چهار سال آینده می داند و منتظر رویارویی 
دوباره با آرین سلیمی است. مصاحبه اختصاصی او با ورزش سه 

را در ادامه بخوانید:
کیدن، این لبخند بزرگ تو اولین چیزی است که نظر بقیه را جلب 
می کند. اینکه همیشه لبخند می زنی، حتی بعد از شکست در فینال 
المپیک و این مثبت بودن خیلی فوق العاده است. می توانی بگویی 
که این از کجا می آید و چقدر در راه رسیدن به مدال المپیک به 

تو کمک کرد؟
من ناراحت بودم اما نه از آرین، او در مبارزه اش محترمانه رفتار 
کرد، تقلب نکرد، من را نگه نداشت. شکست خوردن در این مبارزه 
به چنین شکلی حیف بود، چون من نمی خواستم مدال نقره بگیرم، 
طلا می خواستم. اما او چیزی به من داد که یک مدال هیچوقت 
نمی تواند بدهد و آن چیز، بهترین مبارزه ای است که در سنگین وزن 
تکواندو تا به حال دیده شده، بنابراین وقتی مبارزه تمام شد، خیلی 
ناراحت بودم اما بعد از یک لحظه، فکر کردم که امروز، روز خیلی 
با هم تاریخ سازی کردیم و به من خیلی  او  خوبی است، من و 

خوش گذشت.
تو از شش سالگی تکواندو را شروع کردی. چه چیزی باعث 
شد که این ورزش خاص را انتخاب کنی؟ تو اهل هادرسفیلد 
فوتبال  باشگاه  یک  بزرگ،  باشگاه  یک  که  شهری  هستی، 
تاریخی دارد و شاید انتظار می رفت که تو فوتبال را انتخاب 

کنی، به عنوان یک انتخاب طبیعی تر.
بله، پدرم تلاش کرد تا من را وارد فوتبال کند، در حالی که من 
ورزش های تیمی را دوست نداشتم و ترجیح می دادم خودم ببرم 
یا ببازم. و به عنوان یک بچه، انرژی زیادی داشتم، بنابراین وارد 
ورزش های رزمی شدم تا نظم و انضباط را یاد بگیرم و خودم به 
عنوان یک فرد را بشناسم و به خودم احترام بگذارم و بتوانم از خودم 
دفاع کنم و خیلی سریع توانستم اینها را یاد بگیرم و به سطح بالاتری 
برسم. من همیشه از اینکه به بقیه لگد بزنم و لذت می برم و اینکه 

لگد بخورم هم حس خوبی برای من دارد و از آن خوشم می آید.
درست است که زمانی قصد داشتی به سمت کیک بوکسینگ 

بروی؟
بله، وقتی حدودا ۹ ساله م بود، بوکس را شروع کردیم و وقتی 
۱۵-۱۴ ساله بودم، باید تصمیم می گرفتم که به برنامه تمام وقت 
تکواندو ملحق شوم یا بوکس را ادامه بدهم و تلاش کنم تا وارد 
مبارزات شوم. می خواستم فکر کنم که می توانم کیک بوکسینگ کار 
کنم چون بوکس و تکواندو کار کردم، اما وقتی فهمیدم که تکواندو 
یک ورزش المپیکی است، به تکواندو ادامه دادم و این ورزشی 

است که از آن زمان انجام دادم.
تو یک برنامه بلندمدت برای حضور در المپیک 2024 داشتی. 
آیا هیچ لحظه بدی داشتی، لحظات ناامیدکننده ای که فکر 
کنی نمی توانی به هدفت که حضور در المپیک است، برسی؟

من لحظاتی داشتم که سخت بود. من تکواندوی سنگین وزن را از 
سال ۲۰۲۲ شروع کردم که زمان خیلی طولانی ای نیست و در همان 
سال، دچار پارگی رباط صلیبی شدم، یعنی اساسا زانویم شکست 
و در آن زمان من درد زیادی متحمل شدم و جراحی کردم و به من 
گفتند که ۹ تا ۱۲ ماه باید از تکواندو دور باشم که به معنی عدم 
گرفتن سهمیه المپیک بود، اما مشابه ذهنیتم در مورد بردن و باختن 
مبارزات، من این را فرصتی برای یادگیری بیشتر در مورد خودم 
دیدم و اینکه چطور این اتفاق را به یک چیز خوب تبدیل کنم، 
بنابراین بلافاصله ریکاوری ام را شروع کردم و بعد از شش ماه 
برگشتم و دوباره شروع به مبارزه در بالاترین سطح کردم. لحظاتی 
به مسابقات،  نظر رسیدن  از  آیا  از خودم می پرسیدم که  بود که 
می توانم سهمیه بگیرم اما از لحاظ باور به اینکه می توانم به المپیک یا 

به فینال برسم، هرگز شک نکردم و همیشه به آن باور داشتم.
از لحاظ جو، بازی های المپیک چقدر با رقابت های قبلی که 

در آن حضور داشتی متفاوت بود؟
بزرگترین تفاوت برای من، تعداد تماشاگران بود. جمعیت واقعا فوق 
العاده بود و من واقعا آن را دوست داشتم؛ شرایط برگزاری را هم 
دوست داشتم. ضمن اینکه این بازی های المپیک بود و من با چند 
تا از بهترین ورزشکاران مبارزه کردم، با سه قهرمان جهان و سه 
عنوان دار المپیک و سپس یک مبارز فوق العاده در فینال از ایران. 
این چیزی بود که متفاوت بود و برای من به عنوان یک فرد و یک 
ورزشکار، چالشی واقعی و ناب ایجاد کرد. می توانم بگویم که آن 

روز را تا پایان عمرم برای همیشه دوست خواهم داشت.
پیش از المپیک آیا آرین سلیمی را می شناختی؟ چیزی در 

موردش می دانستی؟
نه، اصلا نمی دانستم که او کیست. او را یک بار در یک تورنمنت 
آموزشی دیدم و فکر کردم که این پسر خیلی خوب است. چیزی 
در موردش نشنیده بودم و ندیده بودمش، پس وقتی دیدم که چطور 
کار می کند، فکر کردم وای، این پسر خیلی خاص است و صبح به 
مربی ام گفتم که امیدوارم این پسر به فینال برسد، چون می خواهم 
با او مبارزه کنم. حالا که به عقب نگاه می کنم، شاید نباید این را 
می گفتم چون ]اگر او به فینال نمی رسید[ من می توانستم قهرمان شوم. 
اما از ابتدا، از اولین مبارزه، مسابقه اش را دیدم و گفتم وای، او خوب 
کار می کند، امیدوارم من و او بتوانیم به فینال برسیم و مبارزه کنیم. 
او به فینال رسید و نمایش فوق العاده ای داشت، به او افتخار می کنم.

اینستاگرام  در  آرین[  مورد  ]در  استوری  یک  به تازگی  تو 
منتشر کردی و نوشتی »چرا این پسر اینقدر بزرگ است!« 
آیا معتقدی که قد بلند او دلیل اصلی برتری او در فینال بود؟

نه، فکر می کنم برتری او به خاطر این بود که او خیلی ماهر است. 
فکر می کنم مربی اش، مربی خوبی است، چون در راند اول که من 
برنده شدم، مربی اش به او کمک کرد تا یک طرح بازی جدید را 
دنبال کند و او ]در راندهای بعدی[ عملکرد بهتری داشت. البته قد 
بلند او واضح است که کار را برای من سخت تر کرد، اما من در 
دو مبارزه اولم، با دو نفر که از او هم بلندتر بودند، مبارزه کردم. 
بنابراین، نه، او قدبلند است اما هیچ کسی آنقدر قد بلند نیست که 
شکست نخورد من این را قبلا ثابت کردم. مبارزه خوبی بود و فقط 

خیلی سخت بود که به سر او ضربه بزنم.
تکواندو  پادشاه  آینده،  سال  چهار  در  که  کردی  ادعا  تو 
خواهی بود. آیا آرین باید این را یک دعوت به چالش از 

طرف تو در نظر بگیرد؟
امیدوارم اینطور باشد، امیدوارم. من بلافاصله بعد از مسابقه با او 
صحبت کردم و گفتم برادر، من و تو باید دوباره با هم مبارزه کنیم. 
همان قدر که به او به خاطر پیروزی اش افتخار می کنم، البته خودم 
هم می خواهم پیروز شوم. فکر می کنم من و او می توانیم با هم تمرین 
کنیم و فکر می کنم که می توانیم سطح یکدیگر را بالا ببریم. امیدوارم 
که او حرف من را یک چالش ببیند و به همان شدتی که من تمرین 
می کنم، تمرین کند. وقتی در گرند پریکس، قهرمان جهان یا المپیک 
بعدی با هم مبارزه می کنیم، بتوانیم دوباره بهترین مبارزه سنگین وزن 

را به نمایش بگذاریم.

نایب  قهرمان المپیک ۲۰۲۴ کشتی با ژان بلنیوک اوکراینی را 
سخت ترین مبارزه اش در پاریس دانست و گفت:  او همیشه 

الگویم بود و می ترسیدم به تجربه اش ببازم.
از  ایذه  مردم  خوب  استقبال  به  اشاره  با  مُهمدی  علیرضا 
مردم  هستم،  آنها  ممنون   داشت:   اظهار  المپیک  مدال آوران 
ایذه سنگ تمام گذاشتند، اینجا ۹۰ درصد مردم یا کشتی گیر 
مردم  اخبار کشتی هستند.  پیگیر  دقیق  به صورت  یا  بودند 
خیلی کشتی را دوست دارند و ایذه شهر فرنگی کاران است. 
محمدی،  ایمان  دادمرز،  پویا  چون  نفراتی  هم  من  از  قبل 
حسین اسدی، پیام بویری، بهروز جمشیدی و... در رده های 
توانستم  بودند، خداراشکر که من هم  مدال گرفته  مختلف 
دل شان را با مدال المپیک شاد کنم. در مراسم تقدیر هم مدام 
مدال  اولین  این  کردم.  قدردانی  محبت شان  و  مهر  همه  از 
روسفیدشان  که  می کنم  خداراشکر  بود،  ایذه  شهر  المپیک 
کردم و تمام تلاشم را خواهم کرد تا در المپیک بعدی با طلا 

خوشحال ترشان کنم.
قهرمان ۲۱ ساله ایذه ای با اشاره به روزهای سختی که برای 
رسیدن به مدال المپیک پشت سر گذاشته و کسی آن روزها 
را ندیده است،  گفت:  داخل اردو که بودیم همیشه صحبتی 
بین بچه ها باب شده بود،  اینکه ایذه ای ها به تیم ملی می رسند 
اما نمی توانند مدال بگیرند. اتفاقا بچه های شایسته ای هم از 
به  هم  المپیک  این  بودند،  رفته  جهانی  مسابقات  به  ایذه 
این فکر می کردم، همیشه نگرانی ما این بود که نکند ایذه 
نفرین شده است،  این برای من مسئله خیلی مهمی بود و هر 
شب به آن فکر می کردم اما بعد به خودم می  گفتم همه چیز 
فن  در خاک  من  می کند،   تعیین  بارانداز  و  تا خاک  دو  را 

نمی خورم و فن می زنم.
است،   شده  نفرین  ایذه  که  فکر  این  شد:  یادآور  مهمدی 
ایذه ای ها می روند و دست خالی برمی گردند اذیتم می کرد. 
دست همه کشتی گیرانی که قبل از من به مسابقات جهانی 
و آسیایی رفتند و مدال گرفتند را می بوسم، رامین طاهری، 
مهرداد مردانی، بهروز جمشیدی، حسین اسدی، پویا دادمرز، 
پیام بویری، اینها راه را برای من باز کردند که می توانم مدال 
بگیرم و امیدوارم من هم راه مدال المپیک را برای قهرمانان 

ایذه باز کرده باشم.
وی ادامه داد:  مردم ایذه خیلی اذیت شده اند، رفاه ندارند و 
فقیرند. پدر خودم کارگر است و در عسلویه کار می کند. 
اینجا همه از وقتی بالغ می شوند،  کارگری می کنند و خیلی ها 
به عسلویه می روند، من وقتی مدال گرفتم خودم دو سه بار 
به عسلویه رفتم،  جایی که کارگران کار می کنند. پدرم جزو 
همان هاست. باید ابَر انسان باشی که آنجا دوام بیاوری، در 
آن گرمای وحشتناک شرجی که گاز داخل هوا پخش است 

و به زور نفس می کشی.
که  هم  کارگری  پول  گفت:   ۲۰۲۴ المپیک  قهرمان  نایب  
مشخص است، من جایی استخدام نیستم و جز این ماه های 
منتهی به المپیک که بعد از کسب سهمیه برای ما حقوق و 
کمی پاداش تعیین شده بود، درآمدی نداشتم و پدر کارگرم 
هزینه هایم را تامین می کرد. با درآمد کارگری پدرم به اینجا 
رسیدم. اهل گله و شکایت هم نیستم. وقتی مردم به استقبالم 
آمدند، فقط آرزو کردم که این مردم طوری زندگی کنند که 
ارزش  دنیا  آنها یک  لحظه شاد کردن  حق شان هست. یک 
داشت. آنها از رفاه و چیزهای اولیه زندگی به دورند، فقر 

حرف اول را می زند.
درباره  جهان  کیلوگرم   ۸۲ وزن   ۲۰۲۳ سال  نایب قهرمان 
سخت ترین مبارزه اش در المپیک تاکید کرد:  مبارزه قبل از 
فینالم واقعا سخت بود. قبل از مسابقه کمی استرس داشتم. 
ژان بلنیوک از قبل الگوی من بوده و روزی می گفتم کاش 
دفاع خاکم مثل او شود یا شبیه او کشتی بگیرم. حالا باید با 
او کشتی می گرفتم و بردم به معنای قطعی شدن مدالم بود 
و در صورت باخت شاید حتی در کشتی رده بندی مدال را 
از دست می دادم. این کشتی خیلی مهم و تعیین کننده بود. 
او الگوی من بود و می ترسیدم به تجربه اش ببازم. این برایم 
استرس زا بود چون فینال سال گذشته )جهانی بلگراد( را هم 
به تجربه حریف باختم. این برد برایم خیلی ارزشمند بود و 

خوشحالم کرد.
مُهمدی درباره کشتی فینالش با سمون سمن نوویکوف بلغار 
و اینکه آیا به مدال نقره المپیک رضایت داده بود که شکست 
بردن ژان  از  بعد  این حریف تجربه کرد؟، گفت:   مقابل  را 
بلنیوک، حس اینکه کار هنوز تمام نشده را داشتم. در فینال 
تمام توانم را گذاشتم، داور کمکی کم لطفی کرد و اخطار 
نیمه نهایی،  کشتی  از  بیشتر  داد.  حریف  به  من  جای  به  را 
هم  حریفم  بیاورم.  بهانه  نمی خواهم  کردم.  کار  فینال  در 
کشتی گیر درجه یکی بود، قهرمان جهان را برده بود. من هم 
در فینال اشتباهات زیادی داشتم و به هرحال باختم. به مدال 
نقره رضایت ندادم، هر چه زیرکتف به حریف بلغاری زدم، 
روی زانو می آمد و بیرون نمی رفت زورم به او نمی چربید. 
حس می کردم زور حریف از من بیشتر است، ولی اگر خاک 
را به من می دادند از او پوئن می گرفتم. همه فکرم این بود 
که در خاک امتیازم را جمع کنم اما داور به من خاک نداد.

در  می تواند  امباپه  کیلیان  که  ندارد  تردیدی  سانچز  هوگو 
هر  برای  را  کار  این  و  شده  لالیگا  گل  آقای  جاری  فصل 

فصل تکرار کند.
  در رئال مادرید رکورد بهترین گلزن در یک فصل و نیز 
تا سال ها  رونالدو  از  قبل  است.  رونالدو  برعهده  در لالیگا 
این رکورد برای هوگو سانچز و دی استفانو بود اما رونالدو 
آمد و تمامی رکوردها را جابه جا کرد. اما او نتوانست برای 
۴ فصل یا بیشتر آقای گل شود. حالا همه از کیلیان امباپه 
بازی  با گلزنی در نخستین  او  انتظار رکوردشکنی دارند و 
خود برای رئال نشان داد که آماده قبول این چالش است. 
فقط ۶۸ دقیقه طول کشید تا امباپه اولیت گلش را برای رئال 

بزند و کمک کرد رئال فاتح سوپرجام اروپا شود.
سانچز یکی از گلزنان تاریخی رئال است. او ۲۰۸ گل در 
۲۸۲ بازی به ثمر رساند، ۴ پیچیچی و یک کفش طلای اروپا 

را نیز برنده شد.
سوال  رئال  در  امباپه  موفقیت  شانس  مورد  در  او  از  وقتی 
شد، او گفت: »امباپه یک ستاره لوکس برای رئال است که 
از مدت ها پیش او را می خواستیم. او باید دو سه فصل پیش 
انتقالش واقعا من و همه هواداران را هیجان زده  می آمد و 
کرد. او قصد دارد با بهترین باشگاه تمام دوران به اهداف 
فردی و تیمی خودش برسد. شک ندارم او آقای گل می شود 
استفانو و ۴  از رکورد ۵ آقای گلی دی  بتواند  امیدوارم  و 
آقای گلی من عبور کند و می دانم این توانایی را دارد. البته 
با  باشد که در لالیگا فقط  برای کیلیان سخت  فکر می کنم 
یک لمس توپ، مثل کاری که من انجام دادم  )۱۹۸۹-۹۰( 

۳۸ گل به ثمر برساند، اما با کیلیان همه چیز ممکن است.«

سانچز: 
امباپه رکورد من و دی استفانو 

را با هم می زند!



خطیب: 

جاسوسان موساد در 28 کشور را شناسایی کردیم

دوره  در  اطلاعات  وزارت  اطلاعات گفت:  پیشنهادی  وزیر 
ضد  و  تروریستی  ضد  عملیات های  از  مجموعه ای  با  اخیر 
مواجه  شکست  با  را  دشمن  طرح های  قالب  جاسوسی، 
شناسایی  جمله  از  صهیونیستی  رژیم  با  مقابله  است؛  کرده 
جاسوس های موساد در ۲۸ کشور و بهره برداری در تبادل از 
آن، رویکرد تهاجم در مبدا به کانون های توطئه و تروریسم 
سیاسی،  همزمان  اقدام  نیز  و  تهاجمی  و  جاسوسی  ضد 
چهارچوب  همین  در  اهداف  برخی  علیه  امنیتی  و  حقوقی 

محقق شده است.
وزیر  خطیب  اسماعیل  سید  والمسلمین  حجت الاسلام 
پیشنهادی اطلاعات در دفاع از برنامه های خود جهت تصدی 
اساس  بر  گفت:  مجلس  علنی  صحن  در  اطلاعات  وزارت 
قانون تأسیس وزارت اطلاعات تولید اطلاعات و مشارکت 
وزارت  اصلی  و  ذاتی  وظیفه  دو  ملی  امنیت  تامین  در 
اطلاعات به شمار می رود که توسط سربازان گمنام امام زمان 
عجل الله تعالی فرجه الشریف با الهام از اندیشه های نورانی 
حضرت امام راحل و منویات حکیمانه و مدبرانه رهبر معظم 
و  اسلامی  انقلاب  دوم  گام  بیانیه  اساس  بر  اسلامی  انقلاب 
سیاست های کلی و برنامه هفتم از طریق اقدامات اطلاعاتی 
در  افزود:  می باشد.وی  تعاملی  و  مقابله ای  صیانتی  امنیتی 
اطلاعات  وزارت  عهده  بر  تکالیفی  نیز  هفتم  برنامه  قانون 
مرزی،  امنیت  تقویت  در  مشارکت  آن  از جمله  که  گذاشته 
همکاری  اطلاعاتی،  اشراف  تقویت  سایبری،  امنیت  تقویت 
در تهیه سند راهبردی و طرح جامع پایش اطلاعاتی کشور 
کمک  اطلاعاتی،  نهادهای  اطلاعاتی  نیازمندی های  تامین  و 
به هوشمندسازی دولت الکترونیک، توسعه پدافند غیرعامل 
خطیب  الاسلام  است.حجت  پایدار  امنیت  ضریب  ارتقاء  و 
ادامه داد: به لطف خداوند قادر و متعال و به برکت انقلاب 
امروز در  پرافتخار علوی و ولایی  اسلامی و در مسیر خط 
مورد  کشور  اقتدار  و  امنیت  قدرت  که  ایستاده ایم  نقطه ای 
اعتراف  مورد  و  جهان  سیاستمداران  و  اندیشمندان  توجه 

دوست و دشمن است.
میز ایران در 53 سرویس اطلاعاتی کشورهای جهان

تصریح  اطلاعات  پیشنهادی  وزیر  فارس،  گزارش  به 
و  جنگ ها  با  که  داریم  قرار  منطقه ای  در  سو  یک  از  کرد: 
درنده ترین  خلق  جمله  از  بوده  مواجه  متعددی  تنش های 
سوی  از  و  داعش  عنوان  تحت  تکفیری  تروریسم  مصداق 
گسیختن  با  دولتی  و  رسمی  تروریسم  از  رونمایی  دیگر 
تولید  و  صهیونیست  نژادپرست  باند  وحشی ترین  افسار 
و  زنان  و  ویژه کودکان  به  بی گناهان  قتل های  بی سابقه ترین 
جمله  از  جهانیان  مرعای  و  منظر  در  هم  آن  سالخوردگان، 
با  دشمن  رویارویی  کرد:  مطرح  بشر.وی  حقوق  مدعیان 
همواره  امروز  تا  انقلاب  روزهای  آغازین  از  اسلامی  نظام 
را  جانبه  همه  ترکیبی  جنگ  دشمن  امروز  و  داشته  وجود 
در  شناختی  جنگ  با  پیوستگی  و  ابزارها  همه  کاربست  با 
تضعیف  اقدامات  طراحی  با  و  داده  قرار  خود  کار  دستور 
امروز  است؛  نموده  گیری  هدف  را  قدرت  درونی  ساخت 
سرویس های اطلاعاتی ۵۳ کشور میز ایران دارند و بسیاری 
و  مختلف  بازیگران  مشارکت  با  امنیتی  ضد  پروژه های  از 

تقسیم کار صورت می پذیرد.

این همه جمهوری  با  پیشنهادی اطلاعات عنوان کرد:  وزیر 
رهبر  تدابیر  و  سبحان  خداوند  لطف  به  ایران  اسلامی 
و  مردم  مستمر  همراهی  و  اسلامی  انقلاب  فرزانه  و  حکیم 
عجل  زمان  امام  گمنام  سربازان  خاموش  مجاهدت های 
برای  پیشرفت  مسیر  در  همچنان  الشریف،  فرجه  تعالی  الله 
امنیتی و  امنیت در حرکت است و دستگاه های اطلاعاتی و 
نیروهای مسلح آن توانستند قدرتمندانه بر توطئه ها فایق آیند 
این  الله  انشا  و  کنند  تامین  را  یکپارچگی کشور  و  امنیت  و 
ادامه خواهد داشت.حجت الاسلام خطیب خاطرنشان  روند 
و  اطلاعات  وزارت  تأسیس  سال  چهلمین  در  اینک  کرد: 
خدمات  تلاش  و  جهاد  عظیم  پایگاه  بالندگی  و  بلوغ  زمان 
که  توضیح  این  با  یابد؛  تداوم  چهاردهم  دولت  در  وزارت 
به  معطوف  باید  ملی  امنیت  محیط  از  واقع گرایانه  ارزیابی 
نگاهی روند محور و راهبردی باشد. البته محیط امنیت ملی 
آن  با  مواجه  که  شده  شگردی  تغییرات  دستخوش  اکنون 
تخصصی  و  عالمانه  تحولی  رویکرد  اتخاذ  و  نگاه  مستلزم 
است که وزارت اطلاعات عملًا این بازخوانی را پیشه کرده 
کرد:  بیان  است.وی  نموده  اجرا  را  جدیدی  ره یافت های  و 
اقدامات  جای  به  پیش دستانه  و  پیشگیرانه  اقدامات  اولویت 
و  قانونی  دینی  موازین  تقویت  و  تثبیت  پسینی  و  تدافعی 
اطلاعاتی  فعالیت های  همه  و  تعیین صلاحیت ها  در  اخلاقی 
تقدم رویکرد صیانتی نسبت به همه آحاد جامعه بر رویکرد 
پایه  مردم  و  مردم  اطلاعات  توسعه  که  امنیتی  برخوردهای 
کردن اطلاعات، بهره برداری حداکثری از فناوری های نوین، 
تمرکز ویژه بر جنگ شناختی و نبرد روایت ها، مبارزه توام با 
ناامنی،  کنشگران و کنش های ضد امنیتی و زمینه های وقوع 
از  همسو  اطلاعاتی  سرویس های  و  مقاومت  جریان  تقویت 

جمله این رهیافت ها به شمار می رود.
شناسنایی جاسوسان موساد در 28 کشور

وی ادامه داد: علاوه بر آن وزارت اطلاعات به عنوان دستگاه 
مادر اطلاعاتی کشور در برابر صف آرایی همه جانبه دشمن 
و  افزایی  هم  با  توانسته  اطلاعاتی  قرارگاه  یک  قالب  در 
گام های  کشورمان  امنیتی  و  اطلاعاتی  جامعه  با  همکارانه 
دشمنان  اقدامات  خنثی سازی  و  مقابله  جهت  در  بلندی 
برداشته و اقدامات آفندی گسترده علیه اردوگاه خصم سامان 
دهد.وزیر پیشنهادی اطلاعات یادآور شد: وزارت اطلاعات 
در دوره اخیر با مجموعه ای از عملیات های ضد تروریستی 
و ضد جاسوسی، قالب طرح های دشمن را با شکست مواجه 
شناسایی  جمله  از  صهیونیستی  رژیم  با  مقابله  است؛  کرده 
جاسوس های موساد در ۲۸ کشور و بهره برداری در تبادل از 
آن، رویکرد تهاجم در مبدا به کانون های توطئه و تروریسم 
سیاسی،  همزمان  اقدام  نیز  و  تهاجمی  و  جاسوسی  ضد 
چهارچوب  همین  در  اهداف  برخی  علیه  امنیتی  و  حقوقی 

محقق شده است.
و  جاسوسان  با  برخورد  افزود:  اطاعات  پیشنهادی  وزیر 
مهره های نفوذی دشمن در بالاترین سطوح نشانگر رویکرد 
انجام  در  وزارت  مماشات  بدون  و  متعهدانه  حرفه ای 
اثر  ماموریت های محول است. تلاش در جهت خنثی سازی 
تحریم ها و جنگ اقتصادی دشمن، مبارزه بی امان با مفاسد 
کلان اقتصادی و پشتیبانی از حکمرانی اقتصادی کشور که 

در قالب کیس های متعدد در دوره اخیر پیگیری شده است 
ارتقاء  جهت  در  اطلاعاتی  تشکیلات  اقدامات  از  بخشی 
امنیت اقتصادی و کارآمدی حکمرانی ملی بوده است؛ جلب 
یاری مردم در کشف توطئه های دشمن و توفیق وزارت در 
مساعدت  با  اخیر  حساس  موارد  از  برخی  رسیدن  ثمر  به 
مردمی نمونه های روشنی از این رویکرد است و جز با اتکا 
فائق  تهدیدات  از  حجم  این  بر  نمی توان  مردم  ظرفیت  به 
آمد و لذا به تقویت این رویکرد خواهیم پرداخت.وی بیان 
کرد: در دوره اخیر تعامل و تبادل اطلاعات با سرویس های 
اطلاعاتی و حمایت از دیپلماسی کشور با استفاده از ظرفیت 
آفرینی  نقش  و  شده  تقویت  امنیتی،  و  پنهان  دیپلماسی 
موثرتری در آن داشته که دوره جدید نیز با جدیت بر پویایی 

آن خواهیم افزود.
حجت الاسلام خطیب تصریح کرد: حمایت از نظام مدیریت 
شناخت  تولید  حوزه  سه  هر  در  مختلف  قوای  و  اجرایی 
حکمرانی  کیفیت  ارتقاء  سازی  سالم  و  صیانت  راهبردی 
با  متناسب  اطلاعات  نقش  و  مفهوم  تعریف  باز  اساس  بر 
است. شده  اجرایی  و  صورت بندی  کنونی  عصر  اقتضائات 

قابل توجه وزارت در حوزه  بیان کرد: سرمایه گذاری  وی 
و  خاص  اقشار  و  نخبگان  برای  هم  سازی  آگاه  و  توجیه 
کیفی  و  متنوع  محصولات  تولید  با  جامعه  عموم  برای  هم 
مکتوب یا صوتی و تصویری و برگزاری جلسات نمایشگاه 
صیانت  موجب  هدف  جامعه  با  مختلف  های  همایش  و  ها 
تصریح  اطلاعات  پیشنهادی  گردیده.وزیر  کثیری  جمع  از 
کرد: توسعه و تقویت حراست ها از رهگذر تغییر فرایندها و 
روش ها، هوشمندسازی مدیریت توانمندسازی منابع انسانی 
حاکمیت، نگاه حرفه ای بر آن ها و تعامل سازنده و سنجیده 
بلندتر و  برداشتن گام های  البته  با دستگاه های مختلف،  آنها 
مجلس  بیشتر  هرچه  عنایت  به  نیاز  حوزه  این  در  مبنایی تر 
تقاضا  این  بر  دارد که در همین جا  محترم شورای اسلامی 

تاکید می گردد.
حجت الاسلام خطیب در ادامه بیان کرد: اهتمام به شناسایی 
هوش  قبیل  از  نوظهور  های  فناوری  از  بهره برداری  و 
اطلاعاتی  های  فعالیت  متن  در  شناختی  علوم  یا  مصنوعی 
و  آوری  جمع  حوزه  در  را  چشمگیری  تحولات  وزارت، 
در  را  بزرگ  اهداف  به  نیل  و  زده  رقم  اطلاعات  تحلیل 
حوزه  این  در  گذاری  سرمایه  است؛  کرده  پذیرتر  دسترس 
و بهره برداری از ظرفیت عظیم نیروی انسانی نخبه در آینده 
ادامه خواهد یافت که ضمن تشکر از تکالیف مصوب مجلس 
شورای اسلامی در برنامه هفتم امیدوارم این حمایت تداوم 
جدی داشته باشد.وی مطرح کرد: نگاه همدلانه و دلسوزانه 
تشکیلات اطلاعاتی به افراد همواره یک مبنای مهم در مسیر 
برابر دشمنان  در  اطلاعاتی  دستگاه  اگر  است؛  بوده  حرکت 
و خائنین به ملت با سرسختی و مقتدرانه ایستادگی می کند، 
اما با خطای فریب خوردگان یا خطای ناآگاهان صبورانه و 
حمایتگرانه برخورد میکند. تعداد قابل توجه از افراد به جای 
دستگیری و احضار صرفاً مورد تذکر قرار گرفتند؛ یا مهمتر 
اقناع و  دلسوزانه  توجیه  اساساً در جلسات گفتگو و  آن  از 
رویکرد  این  و  مدعاست  این  بر  شاهدی  شدند؛  راهنمایی 

همچنان نیازمند توسعه و تقویت است.
برنامه های  سرلوحه  ملی  انسجام  و  ملی  وفاق  تقویت 

وزارت اطلاعات خواهد بود
وجوهی  از  یکی  کرد:  تاکید  اطلاعات  پیشنهادی  وزیر 
بر  اطلاعات  وزارت  تمرکز  و  اهتمام  است  عیان  کمتر  که 
حوزه پژوهشی است که تشکیلات اطلاعاتی با برخورداری 
مختلف  موسسات  و  اندیشکده  پژوهشکده  و  دانشگاه  از 
تحقیقاتی کارنامه درخشانی در انجام پروژه های تحقیقاتی و 
عالمانه دارد که انشالله تقویت خواهد شد؛ بر مبنای منویات 
ریاست محترم جمهوری تقویت وفاق ملی و انسجام داخلی 
جدید  دولت  در  اطلاعات  وزارت  های  برنامه  سرلوحه 
خواهد بود.حجت الاسلام خطیب عنوان کرد: امنیت پایدار، 
افزایش سرمایه اجتماعی، قدرت ملی و پیشرفت کشور در 
و  اجتماعی  و  سیاسی  مختلف  اضلاع  همدلانه  نگاه  گرو 
از  متاثر  اطلاعاتی  تشکیلات  است؛  ها  شکاف  همه  کاهش 
رویکرد خردمندانه دولت چهاردهم همه ظرفیت های خود را 
در مسیر تقویت و بالندگی جبهه انقلاب به کار خواهد بست 
پیشگاه  در  خدمت  توفیق  استمرار  صورت  در  پایان  در  و 
سرافراز  و  عزیز  مردم  و  رهبری  معظم  مقام  متعال،  خداوند 
وزارت  امنیت  تعالی  و  ارتقا  برای  را  توان خود  همه  ایران 
امنیت کشور به کار خواهم بست تا به مدد حضرت حجت 
ابن الحسن عجل الله تعالی فرجه الشریف پیشران موثری در 
اعتلای آرمان های جبهه انقلاب اسلامی و توسعه و توسعه و 

پیشرفت کشور عزیزمان ایران باشم.

رئیس مرکز حل اختلاف قوه قضاییه: 

2 هزار »داور« پروانه فعالیت دریافت کرده اند

در دیدارهای جداگانه با مجمع نمایندگان زنجان و خراسان رضوی

پزشکیان: دنبال بکارگیری افراد توانمند و نخبه هستیم

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان :

ننگ کودتای 28 مرداد تا ابد بر پیشانی آمریکا و انگلیس است 

اینکه  بیان  با  قوه قضاییه  اختلاف  توسعه حل  مرکز  رئیس 
ثمربخشی نهاد داوری نیازمند فرهنگسازی و آشنایی مردم 
داور  نفر  ۲ هزار  از  بیش  تاکنون  نهاد است، گفت:  این  با 

حرفه ای در کشور پروانه فعالیت دریافت کردند. 
نفر   ۶۰۰ سوگند  اتیان  و  تحلیف  آیین  ایسنا،  گزارش  به 
اختلاف  حل  شورای  میانجیگران  و  حرفه ای  داوران  از 
مرکز  رئیس  صادقی  هادی  حجت الاسلام  حضور  با 
کل  رئیس  القاصی  علی  قضاییه،  قوه  اختلاف  حل  توسعه 
دادگستری، غلامرضا مهدوی معاون رئیس کل دادگستری 
صالحی  علی  تهران،  استان  اختلاف  حل  شورای  رئیس  و 
و  داوران  و  قضایی  مسئولان  از  جمعی  و  تهران  دادستان 

میانجیگران استان تهران برگزار شد.
در  قضاییه  قوه  اختلاف  حل  توسعه  مرکز  رئیس  صادقی 
طولانی  سابقه  اسلام  در  داوری  اینکه  بیان  با  مراسم،  این 
گام  در  می کنیم  توصیه  عزیز  داوران  به  کرد:  اظهار  دارد، 
اول برای ایجاد مصالحه تلاش کنند و از صدور رای پرهیز 

کنند.
وی افزود: داوری غیر از قضاوت است، از این جهت که 
پیدا  رواج  و  اعتبار  داوری  بخواهیم  اگر  اما  است،  آزادتر 
داوری  برای  را  شرایطی  اینکه  جز  نداریم  چاره ای  کند، 
از  که  دستورالعملی  در  منظور  همین  به  کنیم.  پیش بینی 
سوی ریاست قوه قضاییه ابلاغ شد شرایطی را برای داوران 
در نظر گرفته شد. داوری حرفه ای با داوری تفاوت دارد و 

این برای این است که به نهاد داوری اعتبار ببخشیم.
۱۱8 سال است که درباره داوری قانون داریم

داوری  درباره  که  است  سال   ۱۱۸ کرد:  تصریح  صادقی 
قانون داریم و یک فصل آیین دادرسی مدنی به این موضوع 
به  اما  است،  قانونی  ماده  ده ها  شامل  که  یافته  اختصاص 
این قوانین به طور صحیح عمل نمی شود. در دانشکده های 
داوری  به  مربوط  که  دادرسی  آیین  از  هفتم  فصل  حقوق 
آن  از  می شود  گرفته  نادیده  حقوق  اساتید  توسط  است، 
می گذرند، چون از این حوزه آسیب شناسی و آسیب زدایی 
نشده و نهادی وجود نداشته که این عرصه را تقویت و به 

مردم و جامعه معرفی کند.
وظیفه  توسعه  برنامه ششم  قانون  اساس  بر  داد:  ادامه  وی 
ساماندهی حوزه داوری به قوه قضاییه سپرده شد و بر همان 
اساس دستورالعمل رئیس قوه قضاییه برای ساماندهی این 

حوزه ابلاغ شد تا امر داوری به سامان برسد.
کرد:  بیان  قضاییه  قوه  اختلاف  حل  توسعه  مرکز  رئیس 
و  دقیق  مطالعه  حوصله،  با  کار  این  اخیر  سال های  در 
کارشناسی شده در حال پیش رفتن است و تا کنون بیش از 
۲ هزار نفر داور حرفه ای در کشور پروانه فعالیت دریافت 

کردند، اما این روند به زودی سرعت خواهد گرفت.
در سال بیش از ۱۰ مرحله آزمون برای جذب داوران 

برگزار می شود
مرحله   ۱۰ از  بیش  سال  طول  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
شد:  یادآور  می شود،  برگزار  داوران  جذب  برای  آزمون 
برنامه داریم که در هر ماه به طور مرتب فرایند جذب داور 
دارد.  ادامه  قوت  با  فرایند همچنان  این  و  باشیم  داشته  را 
قبلا برای این امر آزمون کتبی داشتیم، اما در حال حاضر 
در  آنان  برای  که  آموزش هایی  و  افراد  و سوابق  دانش  به 

نظر گرفتیم اکتفا می کنیم.
بخش  رضایت  استان ها  در  کار  سرعت  کرد:  تاکید  وی 
است، اما باید این کار با سرعت بیشتری انجام شود. فرایند 
آن  خود  به  استانی  هر  در  آموزش ها  و  مصاحبه  جذب، 
استانی کانون داوران  اگر در  اما  استان محول شده است، 
تشکیل شده باشد باید از ظرفیت این کانون در این زمینه 

استفاده شود.
دانست  فرهنگسازی  مستلزم  را  نهاد  این  اثربخشی  صادقی 
به  تا  شوند  آشنا  نهاد  این  با  باید  مردم  کرد:  تاکید  و 
نیز  این فرهنگسازی  برای  داوران حرفه ای مراجعه کنند و 

برنامه هایی در دست اقدام داریم.
وی اضافه کرد: باید مزایای داوری برای مردم تشریح شود 
از  باید  رابطه  همین  در  کنند.  لمس  را  مزایا  این  مردم  و 
ظرفیت رسانه ها بهره برد و با پخش تیزرهای و برنامه های 

تبلیغاتی زمینه آشنایی مردم با این نهاد را فراهم کرد.
اینکه  بر  تاکید  با  قضاییه  قوه  اختلاف  حل  مرکز  رئیس 
است، گفت:  دادگستری  فرهنگسازی وظیفه  این  از  بخشی 
را  پرونده ها  است  لازم  که  مواردی  در  باید  دادگستری ها 
به داوران حرفه ای ارجاع دهند. در اجرای ماده ۴۶۷ آیین 
دادرسی مدنی باید این شرایط را لحاظ کنیم در آنجا آمده 
کن،  تعیین  داور  می خواهد  دادگاه  که  مواردی  در  است: 
باید از میان ۲ برابر ظرفیت کسانی را انتخاب کند که حائز 

شرایط داوری باشند.
وی ادامه داد: تا به امروز شرایط داوری تعیین نشده بود، 
وجود  مدنی  دادرسی  آیین  در  داوری  سلبی  شرایط  اما 
در  نیز  را  داوری  ایجابی  شرایط  پس  این  از  اما  داشت، 
که  باشند  داشته  توجه  باید  قضات  بنابراین  داریم  اختیار 

پرونده ها را فقط به داوران حرفه ای ارجاع دهند.
با  رابطه  در  قضاییه  قوه  اختلاف  حل  توسعه  مرکز  رئیس 
نیز  میانجیگری  کرد:  نشان  خاطر  نیز،  میانجیگری  موضوع 
ماده  چند  کیفری  دادرسی  آیین  قانون  در  که  است  امری 
برای آن پیش بینی شد که به تصویب هیئت دولت نیز رسید. 
در این حوزه نیز کار، جدید و نیازمند معرفی به مردم است 
و هر اقدامی که برای معرفی داوری به مردم انجام می شود 

باید برای معرفی میانجیگری نیز انجام شود.
انجام  حال  در  میانجیگران  کانون  راه اندازی  افزود:  وی 
است و امیدواریم با تلاش کارکنان شوراهای حل اختلاف، 

تشکیل این کانون سرعت بگیرد.
گفت:  قضاییه  قوه  اختلاف  حل  توسعه  مرکز  رئیس 
و  هستند  دادسراها  به  وابسته  داوران  برخلاف  میانجیگران 
مراجعه  افراد  این  به  است  کیفری  پرونده  که  مواری  در 

می شود.
وی با بیان اینکه در مواردی پرونده از دادسرا یا کلانتری ها 
اینکه  برای  اظهار کرد:  میانجیگران ارجاع می شود،  این  به 
است  ارجاع شود لازم  میانجیگران  به  دادسرا  از  پرونده ها 
بازپرس ها، دادیاران  با  را  که دادستان ها جلسات مشترکی 
کار،  نحوه  با  آشنایی  تا ضمن  کنند  برگزار  میانجیگران  و 

ارجاع پرونده به میانجیگران سرعت بیشتری بگیرد.
در پایان این مراسم داوران حرفه ای و میانجیگران شورای 
حل اختلاف استان تهران با انجام مراسم تحلیف و قرائت 
سوگندنامه پروانه های فعالیت خود را دریافت و کار خود 

را به صورت رسمی آغاز کردند.

و  انسجام  هم افزایی،  بر ضرورت  تاکید  با  رئیس جمهور 
بر  غلبه  برای  داخلی  گروه های  و  جریانات  بین  وحدت 
درگیر  کشور  که  شرایطی  در  گفت:  خارجی  چالش های 
در  اختلال  هرگونه  است،  اقتصادی  عیار  تمام  یک جنگ 
انسجام داخلی، کشور را در تعامل و کنش با چالش های 

بین المللی با مشکل مواجه می سازد. 
مجمع  با  جداگانه  دیدارهای  در  پزشکیان  مسعود   
تامین  رضوی،  خراسان  و  زنجان  استان های  نمایندگان 
در  اصلی  رکن  سه  را  مردم  معیشت  و  آموزش  سلامت، 
کرد:  تصریح  و  برشمرد  دولت چهاردهم  برنامه ریزی های 
اعتماد  مسئولان،  صادقانه  تلاش  و  وحدت  همگرایی، 
داده  افزایش  را  مردمی  مشارکت  و  حاکمیت  به  عمومی 
مشکلات  از  بسیاری  بر  ساخت  خواهد  قادر  را  دولت  و 

غلبه کند.
در  پراکندگی  و  مدیریت  در  تمرکز  عدم  جمهور  رئیس 
تصمیم گیری را از جمله چالش ها و مشکلات نظام اجرایی 
کشور برشمرد و تصریح کرد: اتکا به خرد جمعی، پرهیز 
از اقدامات و تصمیمات سلیقه ای و بکارگیری روش های 
و  اشتباه  روندهای  از  بسیاری  شده  کارشناسی  و  علمی 

نادرست مدیریتی در کشور را اصلاح خواهد کرد.
پزشکیان همچنین با تاکید بر ضرورت هم افزایی، انسجام 
و وحدت بین جریانات و گروه های داخلی برای غلبه بر 
درگیر  کشور  که  شرایطی  در  گفت:  خارجی  چالش های 
در  اختلال  هرگونه  است،  اقتصادی  عیار  تمام  یک جنگ 
انسجام داخلی، کشور را در تعامل و کنش با چالش های 

بین المللی با مشکل مواجه می سازد.
بیان  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
اینکه در فرآیند انتخاب وزرای پیشنهادی به مجلس، ملاک 
و معیار نه رویکردهای جناحی، سیاسی، قومی و جنسیتی، 
توانمندی،  همچون  شاخص هایی  با  شایسته سالاری  بلکه 
چشم انداز  سند  اجرای  و  قانون  به  پایبندی  کارآمدی، 
سیاست های  اعمال  افزود:  است  بوده  توسعه  برنامه   و 
طرد  موجب  گذشته،  دوره های  در  حذفی  و  سختگیرانه 
بسیاری از مدیران دلسوز و زحمتکش و محروم شدن نظام 

از همین  اجرایی کشور از خدمت شایستگان شده است، 
روی دولت وفاق ملی به دنبال به کارگیری افراد توانمند 

و نخبه فارغ از هر نوع نگرش، مذهب و قومیت است.
در  مجلس  و  دولت  بیشتر  هم اندیشی  و  تعامل  بر  »تاکید 
مشاوران  از  استفاده  »ضرورت  کشور«،  مشکلات  حل 
در  توسعه  طرح های  اجرای  در  زبده  و  کارآزموده 
استان ها«، »لزوم اصلاح ساختار بودجه نویسی در کشور و 
ایجاد تعادل میان منابع و مصارف«، »نظارت دقیق بر نحوه 
هزینه کرد منابع و اعتبارات« و »تاکید بر اجرای عدالت و 
تامین رضایتمندی مردم« از دیگر نکات مورد تاکید رئیس 
جمهور در دیدار با نمایندگان استان های زنجان و خراسان 

رضوی بود.
نمایندگان  مجمع  اعضای  جمهور  رئیس  سخنان  از  پیش 
از  برخی  بیان  به  رضوی  خراسان  و  زنجان  استان های 
از  خود  انتخابیه  حوزه های  نیازهای  و  مسائل  مهمترین 
و  نقل  و  حمل  زیرساخت های  تقویت  و  توسعه  جمله 
درمانی،  و  بهداشتی  مراکز  احداث  مواصلاتی،  جاده های 
توجه به زیر ساخت های فرهنگی، تامین پایدار آب شرب، 
مساعدت بانک ها در پرداخت تسهیلات ازدواج و مسکن 

جوانان و توزیع عادلانه منابع در استان ها پرداختند.

سالروز  در  کشورمان  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
و  آمریکا  نقش  به  اشاره  با  ماه  مرداد   ۲۸ کودتای 
براندازی  ننگ  کرد:  تصریح  کودتا  این  در  انگلیس 
مرداد   ۲۸ کودتای  طریق  از  مردمی  منتخب  حکومت 
سال ۱۳۳۲ تا ابد بر پیشانی رژیم های آمریکا و انگلیس 

باقی خواهد ماند. 
خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  کنعانی،  ناصر 
 ۱۳۳۲ سال  مرداد   ۲۸ کودتای  مناسبت  به  کشورمان 
نوشت:  ایکس  برنامه  در  خود  رسمی  حساب  در 
نظامی در  استعمار، کودتاها و دخالت های   برده داری، 
ننگین  و  تاریک  سابقه  از  بخشی  تنها  کشورها،  دیگر 

مداخلات آمریکا و انگلیس در جهان است. 
وی افزود: ننگ براندازی حکومت منتخب مردمی دکتر 
مصدق در ایران از طریق کودتای ۲۸ مرداد سال ۱۳۳۲ 
و حمایت سیاسی، امنیتی و نظامی از استبداد، تا ابد بر 

پیشانی رژیم های آمریکا و انگلیس باقی خواهد ماند.
همین  کرد:  تصریح  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
در  نیز  اکنون  هم  سیاهی،  کارنامه  چنین  با  کشور  حال حمایت نامحدود از رژیم جعلی و نژادپرست اسرائیل دو 

را  خود  حال  عین  در  و  هستند  در  غزه  نسل کشی  و 
پرچمداران حقوق بشر و دموکراسی می دانند!

کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ با توطئه انگلیسی - امریکایی 
ساقط  به  منجر  و  گرفت  شکل   ۱۳۳۰ اردیبهشت  در 
»ملی  نهضت  شدن  مصادره  و  مصدق  دولت  شدن 
و  امریکایی ها  اعتراف  بنابر  شد.  نفت «  صنعت  کردن 
اسناد منتشر شده سازمان سیا و وزارت خارجه کاخ 
سفید در سال ۱۳۷9 شمسی نمایندگان دستگاه امنیتی 
انگلیس، موضوع براندازی دولت مصدق و جایگزین 
کردن یک حکومت کاملًا وابسته را به نمایندگان سیا 
در  و  مواجه  آنها  مثبت  پاسخ  با  که  کردند  پیشنهاد 
پیروزی  از  دهه  چهار  گذشت  شد.با  عملیاتی  نهایت 
مناقشه  انگیزترین  از  یکی  کودتا  این  اسلامی،  انقلاب 
تهران  خارجی  روابط  در  خارجی،  سیاست  مباحث 
رویکرد  بین  این  در  و  می شود  تعریف  واشنگتن 
ضدایرانی دولت ایالات متحده بر دامنه دشمنی کاخ 
سفید افزوده است. اسناد و مدارک تاریخی نیز گواه 

این مطلب است.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
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